
Toliko namreč znaša raz-
lika med popolno in delno 
razgradnjo TSO, saj komisija 
ocenjuje, da gre zaradi ohra-
nitve silosov v ormoškem pri-
meru za delno in ne popolno 
razgradnjo. Stališče države je, 
da je bilo vse narejeno, kot je 
treba, in o tem so potekali tudi 

dolgotrajni pogovori in uskla-
jevanja z Evropsko komisijo, 
vendar so mnenja ostala različ-
na, kljub temu da je v uredbi 
natančno določeno, kaj so 
proizvodne zmogljivosti – in 
med njimi ni silosov. Mnenju 
države se pridružuje tudi Jurij 
Dogša, likvidacijski upravitelj 

TSO, ki pravi: „Naše stališče 
je enako stališču države. Silosi 
niso proizvodne zmogljivosti, 
ampak služijo za potrebe skla-
diščenja, odpreme in logistike 
v zvezi s sladkorjem, zato lah-
ko ostanejo. Podoben primer, 
a veliko večjega obsega, je tudi 
v Italiji, ki je že dala zadevo v 

presojo Evropskemu sodišču. 

O vračanju sredstev po mojem 

mnenju ni mogoče govoriti.“ 

Svoje mnenje pa podkrepljuje 

tudi s tem, da je bil celoten na-

črt prestrukturiranja izveden 

tako, kot je bil odobren, za kar 

imajo ustrezne zapisniške pre-

glede in ugotovitve.

Države, ki so opustile pro-

izvodnjo sladkorja in pridela-

vo pese, so v primeru silosov 

ravnale različno, ene so jih 

porušile, druge pa ne. TSO je 

polovico enega silosa odstopi-

la državi za blagovne rezerve, 

drugi silos pa je prodala pod-

jetju Pfeifer&Langen.

Z Evropsko komisijo se bo 

o tej problematiki pogovarja-

la država, saj je imela država 

pooblastilo, da odobri in tudi 

kontrolira program prestruk-

turiranja. Za TSO dogajanje 

nima nobenih posledic.

Na razplet italijanske zgod-

be, od katere si korist obeta 

tudi Slovenija, saj je problem 

identičen, bo treba še nekaj 

časa počakati, saj menda tudi 

delovanje evropskega sodišča 

zahteva svoj čas. Obstajajo pa 

tudi druge poti, mediacija, 

spravni organ pri Evropski ko-

misiji, pogovori, ki bi utegnili 

pripomoči k temu, da se za-

plet čim prej razplete.
Viki Ivanuša

Pravljični Ptuj je v torek za-

sijal v vsem svojem sijaju. Teta 

Zima je skupaj z županom me-

stne občine Ptuj Štefanom Čela-

nom in množico otrok prižgala 

praznične luči, ki bodo mesto 

krasile ves mesec, in obenem 

napovedala pričetek raznoli-

kih decembrskih dogodkov. 

Ti bodo vrhunec dosegli 17. 

decembra z odprtjem božič-

no-novoletnega sejma Ptujska 

pravljica. Na njej se bodo pred-

stavljali osnovnošolci, glasbene 

skupine, dobrodelne organiza-

cije, otroci iz ptujskih vrtcev, 

pestra bo ponudba domače in 

umetne obrti. Kot vsako leto 

prihaja nepogrešljivi dedek 

Mraz, ki ga otroci že nestrpno 

pričakujejo. K soustvarjanju le-

tošnjih decembrskih dogodkov 

so se občini pridružili mnogi 

zavodi in posamezniki, želja 

vseh pa je, da bi Ptujska pra-

vljica postala skupni dogodek, 

s katerim bo mesto zaživelo v 

času praznikov.
Dženana Kmetec
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Ptuj � Zima že trka na vrata

Pravljični december se je pričel
Natanko takrat, ko so pred ptujsko Mestno hišo prižgali praznične luči, so se dežne kaplje spremenile v snežinke. Velike in mokre sne-
žne kepe, ki so padale z neba, sicer niso obstale, a so vsaj za nekaj ur poskrbele za pravljični prihod tete Zime in njenega spremstva. 
S tem so se v Ptuju pričeli pestri decembrski dogodki.

Šport
Tajski boks � 
V Tivoliju izredna 
predstava in zmaga 
Tadeja Toplaka 

� Stran 11

Rokomet � Velika 
točka Ormožanov v 
Novem mestu 

� Stran 12

Ormož � Evropska komisija od Slovenije terja denar

Podoben problem tudi v Italiji
Kot smo že poročali, Evropska komisija je mnenja, da Slovenija, ki je bdela nad razgra-
dnjo Tovarne sladkorja v Ormožu, naloge ni opravila, kot bi bilo treba. Ker v procesu 
razgradnje niso bili porušeni silosi za sladkor, zahteva Evropska komisija vrnitev 8,7 
milijona evrov pomoči za razgradnjo.

Po mestni občini
Ptuj � Ptujske javne 
usluge ali hobotnica 
po ptujsko

� Stran 3
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Občina po meri invalidov 

je inovativni projekt, ki je na-

stal iz prakse delovanja in so-

delovanja društev invalidov 

z lokalnimi skupnostmi. Kar 

se danes stori za invalide, je 

pomembno za vse, to je tudi 

vodilo za bodočnost. »Invalidi 

smo dokazali, da smo kreati-

ven, kompetenten in uspešen 

soustvarjalec družbe, v kateri 

živimo, in tudi zato utemelje-

no pričakujemo, da bo država 

spoštovala naše stališče o naj-

pomembnejših problemih, s 

katerimi se soočamo in nanjo 

opozarjamo,« je še posebej iz-

postavil Drago Novak.

Za neodvisno 
življenje invalidov

»Invalidi so poleg starejših 

občanov po raziskavah naj-

bolj diskriminirana družbena 

skupina. Desetletja prizade-

vanj za spremembo stanja že 

kažejo pozitivne rezultate. 

Izjemno pomembno delo pa 

Zveza opravlja tudi na podro-

čju aktivnega vključevanja 

pri pripravi invalidske zako-

nodaje. Naš cilj in cilj celotne 

družbe mora biti in ostati, da 

bo le invalid, ki je zaposlen in 

živi neodvisno življenje, lahko 

ustvarjal in prispeval k svoje-

mu in k skupnemu dobremu,« 

je še povedal Drago Novak.

Listino Občina po meri in-

validov in skulpturo sta v ime-

nu MO Ptuj prevzela župan 

Štefan Čelan in predsednica 

Medobčinskega društva inva-

lidov Ptuj Zdenka Ornik, ki je 

bilo pobudnica, da se je MO 

Ptuj vključila v ta projekt. Slo-

vesno podelitev je spremljal 

kulturni program, ki so ga 

pripravili v invalidskih orga-

nizacijah, sodeloval pa je tudi 

pevski zbor OŠ Ljudski vrt. 

Slavnostni govornik na pode-

litvi listine Občina po meri in-

validov mag. Cveto Uršič, član 

prvega odbora OZN za pravi-

ce invalidov, je povedal, da gre 

za edinstven projekt znotraj 

Slovenije in precej edinstven 

v Evropi. Slovenija je bila tudi 

med prvimi državami na sve-

tu, ki je podpisala Konvencijo 

o pravicah invalidov; od leta 

2007 jo je ratificiralo že 126 

držav. V Sloveniji je invalidsko 

varstvo v primerjavi z drugimi 

evropskimi državami še dokaj 

dobro razvito. To področje 

ureja okrog 70 zakonov. Pro-

jekt Občina po meri invalidov 

ima pri tem izjemno pomemb-

no vlogo, vztraja pri tem, da se 

predpisi uresničujejo povsod 

tam, kjer invalidi živijo, da 

imajo enakovredno življenje, 

enake možnosti kot drugi 

občani. Odgovorni v državi 

so ob mednarodnem dnevu 

invalidov poudarili, da kriza 

ne sme in ne bo invalidov bolj 

prizadela kot drugih državlja-

nov. Obljuba je tudi, da bo v 

naslednjih letih sprejet zakon 

o osebni asistenci, po potrebi 

se bo spremenil tudi zakon o 

zaposlovanju, pripravlja pa se 

tudi novela zakona o družbe-

nem varstvu. Cveto Uršič pa je 

ob podelitvi listine predlagal, 

da bi MO Ptuj skupaj še z dve-

ma občinama, prav tako preje-

mnicama te listine, Radovljico 

in Slovenskimi Konjicami, po-

skušala tudi kot članice Zdru-

ženja zgodovinskih mest Slo-

venije skupaj prijaviti kakšen 

evropski projekt ne samo 

za odstranitev grajenih ovir, 

ureditev klančin in podob-

no, temveč tudi na področju 

odnosov, zaposlovanja, infor-

macijskih in komunikacijskih 

ovir, več za invalide in s tem 

več za vse občanke in občane 

na tem območju.

Zora Tomič, predsednica 

projektnega sveta ZDIS za pro-

jekt Občina po meri invalidov, 

je podrobneje predstavila pro-

jekt in obrazložitev listine za 

MO Ptuj, pri tem pa poudarila, 

da gre za projekt, ki prispeva k 

bogatenju skupnega življenja 

v nekem okolju. Župan Štefan 

Čelan se je zahvalil vsem, ki so 

zaslužni za to, da je MO Ptuj 

prejela to nadvse pomembno 

listino, predvsem pa pobudni-

kom, Medobčinskemu društvu 

invalidov Ptuj pod vodstvom 

Zdenke Ornik, ki je tudi pred-

sednica Sveta invalidov MO 

Ptuj. Uspešno končan projekt 

je pokazal, kakšni so lahko re-

zultati, če ljudje razumejo, da 

smo prvenstveno socialna bi-

tja, je poudaril. Pozval je tudi 

k premagovanju invalidnosti 

v glavah in v našem etosu, da 

bo lahko življenje vseh boljše 

in lepše.
MG

Prvo tovrstno listino je ZDIS 

podelila pred desetimi leti. S 

tem projektom spodbuja ob-

čine za načrtno odzivanje na 

posebne potrebe invalidov in 

za njihovo socialno vključeva-

nje, za sožitje in večjo kako-

vost življenja vseh občanov.

Kakor je poudaril Drago 

Novak, predsednik ZDIS, naj-

večje invalidske organizacije 

v državi, ki je nosilka projekta, 

je ta sprejet kot priložnost in 

možnost za novo kakovost ži-

vljenja vseh občanov in ne le 

invalidov. Poročila kažejo, da 

omenjene občine odgovorno, 

celovito uresničujejo interese 

in potrebe vseh invalidov ob 

upoštevanju njihovih speci-

fičnosti in značilnosti lokalne 

skupnosti. Združeni narodi so 

3. december kot mednarodni 

dan invalidov, ki letos poteka 

pod geslom Odpravljanje ovir 

za ustvarjanje vključujoče in 

dostopne družbe za vse, raz-

glasili leta 1992. Na ta dan je 

bilo še posebej poudarjeno, 

da imajo invalidi velik po-

tencial, ki navdihuje, in da je 

pomembno zagotavljanje ena-

kih možnosti za vse. Novak 

je čestital vsem v MO Ptuj za 

dosežke in odgovornost, ki 

jo prevzemajo pri ustvarjanju 

enakih možnosti socialnega 

vključevanja in nediskrimina-

cije invalidov.
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Kaj pa srce in razum?
Medtem ko je vladajoča politika še ve-

dno prepričana, da nas lahko iz krize pote-
gnejo le varčevalni ukrepi, reforme in rezi 
vsepovprek, ki obubožanemu delavskemu 
razredu še bolj zategujejo pas, je razveselji-
vo, da je po poplavi protestov po vsej drža-
vi slišati tudi nekaj vzpodbudnih besed. Po 

skoraj čudežnem sprejemu pokojninske reforme, ki bo sicer 
novopečenim upokojencem drastično znižala pokojnine (pa 
nikomur nič), se nam obeta proračun, ki po zagotovilih fi-
nančnega ministra vsebuje kombinacijo varčevanja in do-
datnih prihodkov, kar daje možnost za razvojne spodbude. 
In v tem je bistvo vsega. Lahko nam jemljejo in nas udrihajo 
po žepih, a izkušnje zahodne ekonomije kažejo, da nas lahko 
iz kriznega brezna potegne le ponovna gospodarska rast. To 
pa lahko dosežemo le z učinkovitimi ukrepi, ki bodo ponov-
no zagnali že skoraj povsem ustavljen gospodarski stroj in 
zagotovili nove zaposlitve. Kajti Slovenci nismo lenuhi in ne 
želimo nikakršne miloščine Evropske unije, le delali bi radi 
in si za pošteno delo prislužili pošteno plačilo!

Skoraj smešno je že: v tranziciji smo dobrih dvajset let, pa 
nekateri še vedno niso dojeli bistva, da se je iskanje najustre-
znejšega tranzicijskega vzorca izjalovilo. Zato panično me-
šetarjenje s političnimi ukrepi, reformami in udrihanjem po 
žepih najbolj obubožanih ne more roditi pozitivnega učin-
ka. To me spominja na iznajdljivega kmeta, ki v želji, da bi 
gospodaril čim bolje, vso svojo energijo vlaga le v to, kako bi 
pridobil čimveč subvencij, medtem ko njegova zemlja ostaja 
skoraj neobdelana. Z mlatenjem prazne slame ni pridelkov. 
In zato je razjarjeno ljudstvo na ulicah, zato protestira, saj 
mu je vsega dovolj. A kaj, ko mu na legitimnih protestih vse 
pokvarijo (plačani) huligani, ki se nad policiste spravljajo z 
nasiljem in granitnimi kockami. Očitno nekomu godi, da je 
tako.

Tudi Islandci so imeli težave s skrajneži, ki so na demon-
stracijah s kamenjem napadali policiste. Pa so se pravi de-
monstranti oblekli v oranžno, in ko so skrajneži napadli poli-
ciste, so se postavili pred njih vsi, ki so se oblekli oranžno. Na-
redili so živi zid in dokazali vladi in svetu, da njihov protest 
poteka z razumom, da mislijo resno, da vztrajajo; vendar pa 
se za svoje cilje ne borijo z nasiljem. In pol leta kasneje so svo-
je cilje dosegli. Kmalu bodo imeli novo ustavo, ki jo piše ljud-
stvo, za zapahi pa so vsi pokvarjeni bankirji in politiki. Spet 
imajo stabilno ekonomijo, uspeli so se pobrati iz najhujšega 
bankrota v moderni zgodovini. A le s srcem in razumom. 
Tega pa nekateri (politiki) očitno ne premorejo več.

Martin Ozmec

Uvodnik

Ptuj � Podelitev listine Občina po meri invalidov za leto 2012

Projekt za boljše in lepše življenje vseh
Zveza delovnih invalidov Slovenije (ZDIS) je v teh dneh podelila tri listine Občina po meri invalidov. V letošnjem letu so jih prejele MO 
Ptuj, MO Murska Sobota in MO Nova Gorica.

Ptuj � Razstava na Gimnaziji

Svet v nakupovalnem vozičku
Kupujemo in zapravljamo, obenem pa stokamo, kako smo brez denarja. Sodobna družba, ki vse bolj postaja 
potrošniška, nam že kaže naše napake in posledice, ki jih te imajo, ne le na stanje v naši denarnici, ampak 
tudi na okolje. Ste se kdaj vprašali, kako je sploh videti svet v nakupovalnem vozičku?

V prostorih Gimnazije Ptuj te 

dni gostuje razstava z naslovom 

Svet v nakupovalnem vozičku. 

Odprli so jo minuli teden, v avli 

šole, je pa delo društva Huma-

nitas in KED SmetUmet. Njen 

namen je obiskovalcem pred-

staviti ključne okoljske in soci-

alne probleme, ki so povezani 

s proizvodnjo in uporabo izdel-

kov za našo vsakdanjo uporabo. 

Predstavlja ozadje stvari iz na-

šega vsakdana, delovno okolje, 

v katerem nastajajo, in okoljske 

posledice njihove proizvodnje. 

Tematsko je razdeljena na tri 

sklope: tekstil, elektronske na-

prave in čokolada. Ti sklopi so 

izbrani namensko, saj gre za 

predmete, ki jih dnevno upora-

bljamo in so zlasti priljubljeni 

pri mladih. Razstava je v celoti 

narejena iz odpadnih materi-

alov in umeščena v šolski pro-

stor, da bi dijakom omogočila 

vpogled v zakulisje izvora stvari, 

ki se pogosto znajdejo v njiho-

vih nakupovalnih vozičkih. Kot 

pravita učiteljici, ki sta razstavo 

pripeljali na Ptuj, Vida Otič in 

Aleksandra Pal, so s to nevsak-

danjo razstavo pri dijakih želeli 

spodbuditi razmislek o nepre-

mišljenem in neodgovornem 

nakupovanju. Vsekakor pa gre 

za razstavo, ki je primerna tako 

rekoč za slehernega potrošnika, 

ki se niti ne zaveda, kakšne reči 

kupujemo in kako so te sploh 

pridelane, da o tem, koliko teh 

reči sploh ne potrebujemo, niti 

ne govorimo. Nedvomno, raz-

stava vredna ogleda.
Dženana Kmetec

Foto: DK

Nevsakdanja razstava, ki da misliti ... Smo res le še potrošniki?

Foto: Črtomir Goznik

Mag. Cveto Uršič, član prvega odbora OZN za pravice invalidov
Foto: Črtomir Goznik

S podelitve listine Občina po meri invalidov za leto 2012 v Me-
stnem kinu na Ptuju: Drago Novak, Zdenka Ornik, ptujski župan 
Štefan Čelan in Zora Tomič, predsednica projektnega sveta ZDIS 
za projekt Občina po meri invalidov



Osvobodilno gibanje Ptuj 

(OGP) – Gotof je, Fertik je!!!, 

ki tudi po ponedeljkovih pro-

testih ostaja neznano, je ob 

pozivanju k mirnim prote-

stom sestavilo tudi »ptujsko 

hobotnico«, v kateri razkriva 

domnevni klientelizem v Me-

stni občini Ptuj, zaposlovanje 

in usluge v javnem sektorju. 

Še pred mirnimi protesti je 

ptujska hobotnica zaokrožila 

po spletu, tekst z naslovom 

Osvobodilno gibanje Ptuj pa 

so delili tudi med protestnike 

pred Mestno hišo. Že dan po 

mirnih protestih so ga na svo-

je elektronske naslove prejeli 

številni Ptujčani. Tekst govori 

o zaposlovanju v javnem sek-

torju MO Ptuj, razdeljen pa je 

na tri sklope. Prvi prikazuje 

zaposlovanje po sorodstveni 

veji ptujskega župana Štefana 

Čelana, ki je dobila službo v 

njegovem desetletnem žu-

panovanju, druga prikazuje 

nogometno vejo, razvejano 

v glavnem okrog Stanka Gla-

žarja, tretja pa politično vejo, 

v kateri naj bi bil osrednji lik 

Rajko Fajt.

V sorodstveni, Čelanovi veji, 

so navedeni njegov sin Črto 

(Javne službe), Viktor Čelan, 

brat Štefana Čelana (Javne 

službe), žena Andreja Čelan 

(JZ ŠC Ptuj, Mehatronika), 

Čelanov nečak Andrej Mršek 

(MO Ptuj), nečakova žena Na-

taša Mršek (Bistra Ptuj), Rebe-

ka Maltar, tajnica v kabinetu 

župana, hči Čelanove sestrič-

ne. Kot velik ljubitelj nogome-

ta naj bi ptujski župan zaposlo-

val tudi svoje nogometne pri-

jatelje. Med temi je na prvem 

mestu Stanislav Glažar, vodja 

njegovega kabineta, ki ga ho-

botnica navaja kot direktorja 

urada, župana občine Hajdina 

in predsednika sveta Zavoda 

za šport Ptuj, ki je pred tem vr-

sto let vodil ptujsko občinsko 

upravo. Župan se mu ni želel 

odpovedati niti potem, ko je 

bil izvoljen za župana občine 

Hajdina. Njegovo imenovanje 

za vodjo kabineta župana MO 

Ptuj je bilo v razpravah pred 

tem opredeljeno kot politično 

in strokovno vprašanje, tako so 

ob tem pisali tudi mediji. Tako 

naj bi v okviru nogometne 

veje ptujskega župana dobila 

službo Glažarjeva žena Urška 

Glažar. Tudi za Borisa Emerši-

ča, bivšega nogometaša Drave, 

naj bi poskrbel ptujski župan 

Štefan Čelan (a je ta mestno 

upravo medtem že zapustil), 

prav tako je v ptujski upravi 

dobil zaposlitev nogometaš 

s Hajdine Matej Gajser, zanj 

naj bi službo izsilil Stanislav 

Glažar, kot naj bi izsilili tudi 

službo oziroma direktorsko 

mesto v Zavodu za šport Ptuj 

za Sandija Mertlja, sestavljavci 

teksta OGP pa se sprašujejo 

tudi, kaj dela v mestni upravi 

(na oddelku za gospodarske 

javne službe) Alen Iljevec.

V politični veji Štefana 

Čelana se najpogosteje poja-

vlja priimek Fajt. Rajko Fajt, 

ravnatelj Elektro šole Ptuj, je 

predsednik Mestnega odbora 

SDS, ki v mestnem svetu pred-

stavlja Čelanov »mir« (znana je 

krilatica o tem, da na Ptuju vla-

da koalicija SDS-LDS). Njegova 

hči Urška Fajt je v mestni hiši 

zaposlena kot višja svetovalka, 

njen fant naj bi prav tako delal 

nekje v javnem sektorju. Faj-

tova žena Darja Fajt je dobila 

zaposlitev v JZ Lekarne Ptuj, 

Mladen Fajt, Fajtov sorodnik, 

pa delo hišnika v OŠ Ljudski 

vrt. Saša Magdalenc, odgovor-

na urednica PeTV, je nečaki-

nja Čelanove finančne sveto-

valke, po ptujski hobotnici 

»uničevalke ptujskih firm« Ma-

rije Magdalenc, ki je iz stranke 

SD prestopila v stranko LDS, 

ki ji pripada tudi ptujski žu-

pan Štefan Čelan. Na ptujski 

Bistri naj bi se na podlagi po-

litičnih povezav ptujskega žu-

pana zaposlile tudi Jadranka 

Krajnc, življenjska sopotnika 

donedavnega direktorja ptuj-

ske občinske uprave Janka 

Širca, prav tako Saša Hodnik, 

žena Alena Hodnika, direktor-

ja občinskega podjetja Javne 

službe. (Dejstvo je, da je Saša 

Hodnik začela na Bistri delati 

že leta 2005, Alen Hodnik pa 

je v MO Ptuj dobil zaposlitev 

leta 2007.) Rajko Kaučič, sin 

župana občine Juršinci Alojza 

Kaučiča, pa naj bi dobil zapo-

slitev v podjetju Javne službe, 

da bi njegov oče na kolegiju 

županov Spodnjega Podravja 

glasoval za predloge ptujske-

ga župana. Spisek OGP se pri 

politični veji zaposlovanja in 

uslug zaključuje z Majo Leber, 

koordinatorko EPK, hčerko 

predsednika SDS Hajdina Mar-

jana Leberja; tudi to službo naj 

bi bil izsilil Stanislav Glažar.

Že tri debele 
laži so dovolj za 
civilno tožbo ...

Na naša vprašanja glede 

spornega zaposlovanja in o 

uslugah v javnem sektorju iz 

besedila o ptujski hobotnici 

sta odgovorila ptujski župan 

Štefan Čelan, ki trdi, da pri 

omenjenih zaposlovanjih ni 

bilo nič spornega, in vodja 

njegovega kabineta Stanislav 

Glažar, medtem ko se Rajko 

Fajt ni odzval.

»Ptujski morski sadeži. Člo-

vek ne ve, ali bi se smejal ali 

razjokal, ko poslušaš argumen-

te avtorjev ptujske hobotnice. 

Polna usta so jih pravne drža-

ve in etike, ko pa gre za njih, pa 

to nič več ne velja. Zadnjo ver-

zijo je namreč izdelal direktor 

občinske uprave v Majšperku 

gospod Ladinek med službe-

nim časom 4. decembra 2012 

ob 10.03. Upam, da se bodo 

njegovi delodajalci ter volivke 

in volivci v Majšperku vpraša-

li, čemu ga plačujejo.

O lažeh v tej hobotnici pa 

zgolj nekaj podatkov. Moja 

žena je bila v Šolskem centru 

Ptuj zaposlena že devet let, 

preden sem jo sploh poznal. O 

njeni zaposlitvi odloča država 

in ne občina. Moj domnevni 

nečak Andrej Mršek nikoli ni 

bil zaposlen v MO Ptuj. Koli-

kor mi je poznano, je trenu-

tno zaposlen v Mariboru na 

Probanki. Mojega brata je za-

poslilo podjetje Čisto mesto, 

ko je bil lastnik še avstrijski 

Saubermacher. S prenosom 

dejavnosti na Javne službe je 

bil kot voznik tovornjaka pre-

zaposlen s preostalimi več kot 

petdesetimi delavci. Že te tri 

debele laži so dovolj za civilno 

tožbo. Zakaj nekdo iz Majšper-

ka širi takšne laži in v čigavem 

interesu, bo moral pojasniti 

pred sodiščem.

Kot župan se nikoli nisem 

mešal v uredniško politiko 

PeTV, sploh pa ne pri tokra-

tnih protestih pred Mestno 

hišo. Ker so uredniki in no-

vinarji avtonomni pri svojih 

odločitvah, boste morali več 

informacij, zakaj so pripravili 

takšno vsebino kronike o teh 

dogodkih, povprašati njih,« na 

navedbe iz ptujske hobotnice 

odgovarja ptujski župan Šte-

fan Čelan, ki smo ga vprašali 

tudi, ali je bil on tisti, ki naj 

bi PeTV-jevcem prepovedal 

snemanje izjav protestnikov, 

kot je bilo to slišati na ptujskih 

ulicah in trgih kmalu po kon-

cu ponedeljkovega mirnega 

protesta pred Mestno hišo.

Igranje nogometa 
ni bilo med 
kriteriji ...

Med tistimi, ki jih ptujska 

hobotnica večkrat navaja, je 

tudi donedavni direktor ob-

činske uprave MO Ptuj Stani-

slav Glažar, po reorganizaciji 

občinske uprave pa vodja 

kabineta župana. O tem je od-

govoril: »Glede na to, da sem 

kot direktor občinske uprave 

MO Ptuj skrbel tudi za kadro-

vske zadeve, lahko z gotovo-

stjo trdim, da so bili vsi javni 

natečaji za zasedbo delovnih 

mest v skladu s sprejeto sis-

temizacijo. Izbrani kandidati 

– tisti, ki so res zaposleni, ker 

je v zapisu tudi veliko laži, ne-

resnic in prilagojenih zgodb – 

so morali imeti vse pogoje ter 

v skladu z merili in metodami 

pokazati svojo strokovno spo-

sobnost. Igranje nogometa ni 

bilo navedeno med kriteriji, ki 

so vplivali na izbor.

V zvezi z imenovanjem di-

rektorja Zavoda za šport Ptuj 

lahko povem, da je bilo pri 

vsakem imenovanju veliko 

pritožb na svet Zavoda in na 

delovno sodišče. V vseh pri-

merih je bilo ugotovljeno, da 

so bili postopki transparentni, 

ustrezni in v skladu z zakono-

dajo. Z zaposlitvijo moje žene 

se je ukvarjal direktor Zavoda, 

ne pa jaz, ki sem postal pred-

sednik sveta Zavoda kar nekaj 

let po njeni zaposlitvi.

Nikakor pa ne bi pričakoval 

od nekaterih relativno znanih 

posameznikov (iz dokumen-

tov lahko razbereš, da je avtor 

dokumenta Miran Senčar, za-

dnji, ki je vsebino spreminjal, 

pa Gorazd Ladinek), da bodo 

s takšnimi zavajajočimi doku-

menti iniciatorji pozivov na 

proteste. Epilog dogajanja pa 

bo dobil svoj zaključek na dru-

gem, zadevi ustreznem mestu 

– sodišču.«

Kot že rečeno, smo želeli 

pridobiti tudi mnenje Rajka 

Fajta, kajti priimek Fajt je v 

hobotnici večkrat zapisan, a 

nismo uspeli.
MG

Ptuj � S protestnega shoda na Mestnem trgu

Ptujske javne usluge ali hobotnica po ptujsko
Prvega ptujskega protesta zaradi razočaranja in jeze nad splošnim stanjem v državi in na lokalni ravni, ki je potekal mirno in civilizirano v ponedeljek, 3. decem-
bra, se je udeležilo nekaj sto protestnikov.
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Foto: Črtomir Goznik

Nekaj sto protestnikov je v ponedeljek na Mestnem trgu izražalo 
nezadovoljstvo z lokalno in državno oblastjo.

Foto: Črtomir Goznik

Nezadovoljstvo in razočaranje nad splošnim stanjem v državi so protestniki izrazili tudi z nekaj tran-
sparenti, med policiste in druge zbrane razdelili nekaj nageljnov, pred vrati Mestne hiše in sodišča 
pa prižgali sveče.



To ni edino priznanje, ki 

ga je Zdravko Zamuda doslej 

prejel za svoje nadvse bogato 

prostovoljno delo na podro-

čju turizma na Ptujskem. V 

njegovi vitrini jih je kar nekaj, 

in ker so ideje njegovo glavno 

vodilo pri delu na vseh po-

dročjih, zagotovo ni zadnje. 

Pravzaprav je najnovejše 

priznanje prišlo ob pravem 

času, malo pred 77. rojstnim 

dnem, ki ga je praznoval v 

krogu družine in prijateljev 

1. decembra. Vsako priznanje 

mu veliko pomeni, je povedal, 

tudi zadnje, saj predstavlja 

svojevrstno priznanje za mi-

nulo delo, hkrati pa je obveza, 

da bo aktivno delal še naprej, 

spodbujal okolje k realizaciji 

novih idej, ki bodo dale zagon 

prav vsem, ki si v Ptuju pri-

zadevajo, da bi ga napolnili z 

novimi vsebinami.

Brez idej ni bodočnosti, vsa-

kodnevno jih je treba iskati 

in o njih razmišljati. Valentin 

Zdravko Zamuda si želi, da bi 

bili pri tem še posebej dejavni 

mladi, da bi prevzeli pobudo. 

Vsaka dobra ideja pripelje 

tudi do inovacije. To je večkrat 

dokazal tudi v svojem nadvse 

ustvarjalnem obrtniškem ob-

dobju nosilca dejavnosti orod-

jarstva in kovinostrugarstva. 

V njegovi delavnici je nastala 

marsikatera inovacija za po-

trebe industrije in medicine. 

Ko je sestavil prvi mešalnik za 

beton, je bila to prava senzaci-

ja, ki je najprej olajšala gradnjo 

številnim njegovim sosedom 

na območju Rabelčje vasi ozi-

roma zdajšnje Peršonove ulice 

in tudi prijateljem. Bil je tudi 

med tistimi, ki so zaslužni za 

to, da je bilo v ptujski bolni-

šnici vgrajeno prvo dvigalo. 

Ptujčani z dobrim spominom 

pa se bodo spomnili, da je bil 

prvi božično-novoletni sejem 

na Ptuju organiziran na njego-

vo in pobudo Janeza Rižnarja, 

takratnega sekretarja ptujske 

obrtne zbornice. Trajno pa se 

je v ptujsko okolje zapisal tudi 

kot oče Evroparka ob ptuj-

skem podhodu.

Na Ptuju se vidi, da pri-

manjkuje idej, ki bi prispeva-

le k večji zaposlitvi občanov, 

kritično ugotavlja. Manjka 

inovativnosti v turistični po-

nudbi, sicer bi turisti na Ptuju 

ostali dlje časa, bogata kultur-

no-zgodovinska preteklost 

je premalo, da bi jih uspeli 

zadržati dlje časa. Turisti da-

nes potrebujejo doživljaje, 

zgodbe, brez njih tudi staro 

mestno jedro ne bo doživelo 

preporoda.

Valentin Zdravko Zamuda 

je vedno zaposlen, nikoli mu 

ni dolgčas. Če ni zaposlen s 

turističnimi idejami, ga boste 

našli pri njegovih jelenih, go-

lobih, pavih in zlatih fazanih. 

Trte pa več ne obdeluje, jo je 

posekal, da imajo jeleni večji 

pašnik.
MG
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Ptuj � Novo turistično priznanje Valentinu Zamudi

Priznanje idejam in inovativnosti
17. novembra je v Medvodah, kjer so se sestali predstavniki slovenskih turističnih društev, dolgoletni član upravnega odbora TD Ptuj Valentin 
(Zdravko) Zamuda, ki je bil 24 let podpredsednik tega društva, prejel posebno priznanje Turistične zveze Slovenije za prizadevno prostovoljno delo 
v turistični društveni organizaciji.

Foto: Črtomir Goznik

Valentin Zdravko Zamuda je prejel posebno priznanje Turistične 
zveze Slovenije za prizadevno prostovoljno delo v turistični dru-
štveni organizaciji.

Projekt so pripravili na po-

budo občine Kidričevo in v 

sodelovanju z nekaterimi pod-

jetji in podjetniki v občini, pri 

čemer je pomembno, da so 

vse prireditve za udeležence 

brezplačne. Prireditve v okvi-

ru prazničnega decembra so 

pričeli že 3. decembra, ko so 

v dvorani restavracije Pan pri-

pravili lutkovno predstavo za 

otroke Kam pa kam, kozliček, 

ki si jo je ogledalo več kot 200 

malčkov in njihovih staršev. 

Program bodo nadaljevali to 

soboto, 8. decembra, ko bo ob 

15. uri otvoritev drsališča v Ča-

robnem parku, to je v Parku 

mladosti sredi Kidričevega. 

Ljubitelji drsanja bodo lahko 

uživali v drsanju na prostem 

vse do 10. januarja vsak dan od 

15. do 21. ure. Ob tem je po-

membno, da bo možna izpo-

soja drsalk, pri čemer si bodo 

otroci zaposlenih v Talumu 

drsalke izposodili brezplač-

no (ob predložitvi tovarniške 

kartice). Odprtje Čarobnega 

parka bodo popestrili še z od-

prtjem Miklavževega sejma, v 

okviru katerega bo ob 15. uri 

gledališka prireditev pravljice 

Prodajamo za gumbe v izvedbi 

igralske skupine Žogice iz vrt-

ca Kidričevo. V okviru sejma 

bo v soboto tudi sejem rablje-

nih knjig in igrač, ki jih bodo 

obiskovalci lahko nakupovali 

z gumbi, ob 18. uri pa bo pri-

šel Miklavž s spremstvom in 

obdaril otroke z medenjaki in 

sadjem.

Seznam prireditev, ki se 

bodo zvrstile do 23. decem-

bra, objavljamo v Prireditve-

niku, o celotnem programu 

veselega decembra pa so na 

Občini Kidričevo pripravili 

posebno zloženko in jo razde-

lili med vse občane, objavljen 

pa tudi na spletni strani obči-

ne in restavracije PAN.
-OM

Kidričevo � Bogat praznični program

V Čarobnem parku drsališče
V občini Kidričevo so v prazničnem decembru pripravili pisano paleto prireditev in za-
bav, glavnina pa se bo odvijala v Čarobnem parku sredi Kidričevega, kjer bodo v okviru 
Božično-novoletnega sejma v soboto odprli drsališče na prostem.

Foto: M. Ozmec

Glavnina prireditev bo v čarobnem parku mladosti sredi Kidričeve-
ga, kjer bodo v okviru Božično-novoletnega sejma v soboto odprli 
drsališče na prostem.

Pokrajinski muzej Ptuj-

Ormož se je s prireditvijo 

pridružil najmnožičnejšemu 

enodnevnemu kulturnemu 

dogodku v Sloveniji, ki obe-

ležuje rojstni dan Franceta 

Prešerna. V muzeju so začeli 

praznovati že 3. decembra, 

ko so obiskovalcem omogo-

čili brezplačen ogled razstav, 

zaključilo pa se je z razstavo 

tapiserij Marija Preglja. Avto-

rica razstave dr. Eva Ilec, ki je 

v letih od 2001 do 2003 s so-

delavkama Rozalijo Bubnje-

vič in Hermino Golc opravila 

restavratorsko-konservator-

ske posege na tapiserijah, je 

cikel osmih tapiserij iz butika 

Koteks Tobus tudi podrobne-

je predstavila. Izvedeli smo, 

da se je slikar s tapiserijami 

prvič srečal, ko je leta 1964 za 

Dom družbenih organizacij 

v Mariboru izdelal osnutek 

Belo mesto, velikosti 400 cm 

x 750 cm. Cikel osmih razsta-

vljenih tapiserij pa je umetnik 

zasnoval leta 1966, izdelane 

pa so bile leto za tem, zato jih 

Marij Pregelj več ni videl, saj 

je njegovo ustvarjanje preki-

nila bolezen in smrt. Gre za 

osem tapiserij velikosti 118 x 

255 cm. Dr. Ilčeva je opozo-

rila, da na Pregljevih zadnjih 

slikah prevladujejo moški 

motivi, zadnje tapiserije pa 

so namenjene ženski temati-

ki v umetnosti: „Ženska je kot 

vladarica nad dobrim in zlim 

pri Preglju lahko utelešala vsa 

stanja sveta. Ni je zgolj idea-

liziral v popolni predanosti 

materinstvu, temveč jo je 

hkrati demoniziral kot mu-

hasto in samoljubno bitje, ki 

ji je v obeh vlogah povzdigo-

val pomen. Tako mu ob novi 

nalogi za opremo butika ni 

bilo težko odstrniti nove tan-

čice sporočila v tem komple-

ksnem razmerju. Tokrat si je 

privoščil drugače intoniran 

govor o ženski, lahkotnejši, 

igriv in celo zafrkljuv, saj žen-

ska prvič ni več tista, ki do-

minira, ker so si jo podredile 

sile porabništva in lažnega 

zunanjega blišča.“

Tapiserije so bile precej let 

založene, uporabljene celo 

kot paravan, ki je zakrival 

Ormož � Ta veseli dan kulture

Tapiserije iz butika Koteks Tobus
V torek zvečer je Pokrajinski muzej Ptuj-Ormož v Galeriji ormoškega gradu pripravil Ta veseli dan kulture, na katerem 
je združil dva dogodka – predstavitev Vodnika po muzejskih razstavah v Grajski pristavi v Ormožu, ormoškem in veli-
konedeljskem gradu ter odprtje razstave tapiserij slikarja in grafika Marija Preglja.

Foto: Viki Ivanuša

Avtorica razstave dr. Eva Ilec, direktor muzeja Aleš Arih in Anja Anžič iz podjetja Koto so povabili k 
ogledu osmih tapiserij Marija Preglja.

pogled na garderobe, po re-

stavratorsko-konservatorskih 

posegih pa od septembra 

2003 za njih skrbi Pokrajin-

ski muzej Ptuj-Ormož, ki hra-

ni največjo zbirko tapiserij v 

Sloveniji.

Direktor muzeja Aleš Arih 

je povedal, da so bile tapiserije 

izdelane v Novem Sadu, kakor 

tudi tapiserije več drugih slo-

venskih slikarjev. Priložnost 

pa je uporabil za praznični 

nagovor, v katerem je pove-

dal, da ga zelo veseli, da so 

mimo časi, ko se je dvomilo v 

potrebo in možnosti ormoške 

enote muzeja: „Dokazali so, da 

so sposobni s skromnim števi-

lom uslužbencev pripraviti v 

muzeju dogodke za vse ciljne 

skupine, ki imajo rade kultu-

ro. Tudi v ormoškem občin-

skem proračunu se je muzej 

umestil v normalnih okvirih. 

Želim si, da bi temu primeru 

sledili tudi ostali, predvsem v 

MO Ptuj.“

Glasbeni nastop Darje Žga-

nec Horvat (orgle) in Helene 

Verbančič (flavta) je dogodek 

naredil še prijetnejši.
Viki Ivanuša



V OZS opozarjajo, da je 

novela obrtnega zakona, s 

katero vlada predlaga od-

pravo obveznega članstva v 

Obrtno-podjetniški zborni-

ci, nedodelana in premalo 

premišljena ter da bo obr-

tnike razdruževala. Ta sicer 

ostaja tudi po predlogu 

spremenjene zakonodaje 

edina reprezentativna pred-

stavnica obrti, prav tako bo 

še naprej izvajala obstoječa 

javna pooblastila, odpravlja 

pa se vpis v obrtni register 

za obrti podobne dejavnosti 

in dejavnosti, za katere ni 

potrebna ustrezna poklicna 

kvalifikacija, in ohranja vpis 

za tiste obrtne dejavnosti, 

kjer je poklicna kvalifikacija 

še vedno potrebna. Spremi-

nja se tudi definicija obrti, 

da se po novem ne nanaša 

več na kvalifikacijo dejav-

nosti, temveč tudi na način 

izvajanja. Posebej so opozo-

rili, da se premoženje OZS 

v nobenem primeru ne sme 

deliti med člani. Z novelo 

zakona se zbornici dodajajo 

nova javna pooblastila tako 

za izdajo EU potrdil, prijava 

čezmejnega občasnega opra-

vljanja obrtnih dejavnosti in 

priznavanje poklicne kvalifi-

kacije.

Stališče OOZ je, da bi mo-

rali biti vsi gospodarski su-

bjekti organizirani, združe-

ni v katerokoli zbornico ali 

združenje, ampak po lastni 

izbiri, kar bi na nek način 

prispevalo k večji konku-

renčnosti med temi organi-

zacijami, združenji. To bi bilo 

nedvomno koristno tudi za 

obrtnike in podjetnike. Vse, 

kar se namreč doseže preko 

ene ali druge zbornice, velja 

za vse, za tiste, ki plačujejo 

članarino, pa tudi za tiste, ki 

je nikoli niso ali je nikoli ne 

bodo.

Obrtniki in podjetniki po-

litikom polagajo na srce, naj 

dobro preučijo materijo, o 

kateri odločajo, da ne bodo 

več dajali populističnih izjav, 

da bo deset ali dvajset evrov 

članarine prispevalo k razvo-

ju gospodarstva, če jih ne bo 

treba plačati. Za marsikatere-

ga malega obrtnika je to ve-

liko denarja, ki ga mora pri-

spevati mesečno. Neplače-

vanje članarine OZ Slovenije 

gospodarstva ne bo rešilo, 

politiki naj končno začnejo 

izvajati ukrepe in zahteve, ki 

jih obrt in podjetništvo vsa-

koletno predstavita aktualni 

vladi in ministrstvu.

Problematiko, s katero se 

srečujejo, so želeli podrob-

neje seznaniti tudi vsem 

trem poslancem s Ptujskega, 

a se vabilu ni odzval nobe-

den, kaj šele, da bi se opra-

vičil. To kaže na odnos poli-

tike do obrtnikov, do malih 

podjetnikov, kot tiste edine 

skupine v Sloveniji, ki lahko 

v teh zaostrenih razmerah 

potegne gospodarski voz iz 

blata, seveda pa mora za to 

obstajati politična volja, je 

ob predstavitvi aktualnih 

obrtniških razmer na tiskov-

ni konferenci med drugim 

povedal Boris Repič, sekre-

tar OOZ Ptuj.

Novela obrtnega 
zakona – pogreb 
za obrtništvo?

Obrtna zakonodaja, ki se 

spreminja, je nedorečena in 

neusklajena. Vsa stroka, vse 

strokovne organizacije, na 

čelu z OZ Slovenije in GZ Slo-

venije, opozarja, da bo takšna 

nepremišljena sprememba 

obrtnega zakona dolgoroč-

no povzročila veliko škodo 

za obrt in malo podjetništvo, 

ker je prostovoljno članstvo, 

ki se je v javnosti najbolj po-

udarjalo, še zadnja stvar, ki je 

sploh pomembna. Obrtniki 

so se in se bodo povezova-

li, tako da bodo zbornice 

in druge vrste povezovanja 

ostale, ob predstavljeni no-

veli obrtnega zakona pa se 

pojavlja več problemov. Naj-

bolj zaskrbljujoče je, da če bo 

zakon sprejet v takšni obliki, 

kot je šel skozi prvo branje v 

državnem zboru, pomeni to 

dobesedno pogreb za obrt; 

obrt briše z obličja Republike 

Slovenije, povzroča popolno 

deregulacijo ne samo dejav-

nosti, temveč tudi poklicev. 

Čez nekaj let v Sloveniji ne 

bomo imeli več poklicno iz-

obraženih ljudi, tega kadra v 

obrti primanjkuje že danes. 

Novela obrtnega zakona bo 

to problematiko samo še po-

večala.

Repič je na tiskovni kon-

ferenci izpostavil tudi 

problem lastništva, gre za 

premoženje okrog dvajset 

milijonov evrov, ki se na 

nek način poskuša na divje 

lastniniti ali podržaviti. Gre 

za premoženje 62 območnih 

obrtno-podjetniških zbornic 

in stanovske krovne orga-

nizacije – OZ Slovenije. Niti 

cent v tem premoženju ni 

družbeni, ne državni, to so 

vse lastna sredstva obrtni-

kov, opozarjajo. Novela obr-

tnega zakona tega problema 

ne rešuje ustrezno, lahko pri-

de do velikih mahinacij, kar 

v Sloveniji ni nič novega niti 

nič čudnega.

Pomembno je tudi kritič-

no opozoriti na zaščito ma-

lih obrtnikov in podjetnikov, 

saj zakon neustrezno rešuje 

nelojalno konkurenco tujih 

podjetnikov, ki prihajajo de-

lat v Slovenijo. V tem trenut-

ku ni nobenega podatka, ko-

liko tujih podjetij, obrtnikov 

vsak dan pride v Slovenijo, 

opravlja storitve in nato iz 

Slovenije izgine. Najbolj je ta 

problem opazen v Pomurju, 

kjer madžarski podjetniki 

vsak dan prihajajo s svojimi 

delavci, s svojim materialom, 

država o tem nima nobene 

evidence, noben davek iz 

tega dela ali storitev ne pri-

de v slovensko državno bla-

gajno. Zakonodaja ne ščiti 

dovolj obrtnika in malega 

podjetnika. Odgovorni se v 

teh primerih vedno izgovar-

jajo, da zaščite ni mogoče 

uveljaviti zaradi evropske za-

konodaje, ki to ne omogoča, 

kar je velika laž, izpostavlja-

jo obrtniki in podjetniki ter 

za primer navajajo sosednjo 

Avstrijo, ki zna zaščititi svoje 

obrtnike in podjetnike. Zelo 

se bojimo odpiranja južne 

meje, je poudaril Boris Re-

pič. »Naše območje meji na 

Hrvaško, zavedati se mora-

mo, da bodo hrvaški obrtni-

ki in podjetniki z vstopom v 

EU imeli popolnoma prost 

dostop na naš trg. Pozivamo 

državo, da ukrepa, da zaščiti 

slovenskega obrtnika in pod-

jetnika po vzoru Avstrije. Ni 

problema, delo je odprto, 

pretok delovne sile, ljudi in 

materiala je prost, ampak 

tudi tujci naj delajo pod ta-

kšnimi pogoji, kot delajo 

slovenski obrtniki in podje-

tniki,« so izrecno poudarili 

na tiskovni konferenci.

Obrtniki in podjetniki, ki 

delajo za humanitarne name-

ne, bi si želeli bolj stimula-

tivno zakonodajo tudi glede 

tega dela svojega dela. Zdaj-

šnja zakonodaja jim omogo-

ča le 0,3-odstotno davčno 

olajšavo od prihodkov v pri-

meru humanitarnega dela, 

kar zagotovo ni stimulativno. 

Še več, obrtnik in podjetnik, 

ki aktivno sodeluje v huma-

nitarnih akcijah, dejansko 

krši zakonodajo, ki trenutno 

velja, saj bi moral vse delo, ki 

ga opravlja v teh akcijah, re-

gistrirati kot prihodek, kar je 

seveda dodatna obdavčitev. 

Obrtniki in podjetniki zato 

skozi vsakoletne zahteve 

obrti vladi predlagajo, da se 

tudi to ustrezno uredi, da se 

obrtnikom in podjetnikom, 

ki so prizadetim ljudem pri-

pravljeni pomagati, prizna 

neka večja olajšava.
MG
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Ptuj � O obrtniški problematiki

S političnim populizmom 
gospodarstva ne bomo rešili
Na tiskovni konferenci, ki jo je 28. novembra sklicala Območna obrtno-podjetniška zbornica Ptuj, da so 
predstavili pomoč, ki jo bodo njihovi člani namenili prizadetim občanom po poplavah v občinah Gorišnica 
in Markovci, so predstavili tudi aktualno obrtniško problematiko, vključno z odpravo obveznega članstva v 
Obrtni zbornici Slovenije.

Svet je majhen

Spremembe brez nasilja!
V življenju nisem napisali ene same 

besede, kaj šele kolumne o bivšem po-
slancu Državnega zbora, članu komisije 
za nadzor obveščevalnih služb, županu 
in pred kratkim izvoljenem članu  Dr-
žavnega sveta Francu Kanglerju. Zato 
mislim, da nihče ne bo mogel označiti 
mojega začetka kolumne kot pristran-
skega. Človeka sem videl samo enkrat 

v življenju in nimam pojma, ali je »lopof« ali ne! Imam pa 
eno zelo veliko napako: sem pravnik in zame so vsi, ampak 
res čisto vsi nedolžni, dokler zadnja stopnja sodišča ne izreče 
kazenske sodbe! V letih, ki sem jih preživel v klopeh pravne fa-
kultete, so mi profesorji predobro obrazložili, kako enostavno 
je zlorabljati informacije in nekomu škodit, ter da je pravni 
sistem edini, ki zagotovi vsem načelo varnost. V politiki, kjer 
je umazana igra vsakodnevna in je diskreditacija najhitrejše 
orožje za odstranitev nasprotnika, pa ni bilo potrebnih veliko 
izkušenj, da sem na samem začetku razumel, kako so takšne 
varovalke še pomembnejše.

Slovenska družba je globoko pokvarjena. Osebno že dolga 
leta pišem o splošnem nezadovoljstvu ljudi, o splošni korup-
ciji (mogoče sem bil pred leti celo prvi, ki je o tem javno in 
ostro spregovoril), o neučinkovitosti politike in pomanjkanju 
vizije, ki bi lahko pripeljala do zaostrovanj ali velikih politič-
nih premikov. Moje številne kolumne v Štajerskem tedniku 
so namigovale prav na zahtevo po drugačnem socialnem in 
političnem sistemu v naši državi ter nujnosti aktivnejšega 
angažiranja državljanov. Velikokrat sem zapisal, da so drža-
vljani blizu vrelišča ali da elita, ki nas vodi, ne razume stanja 
na terenu, ker je sama izčrpana in brez čustvene, socialne, 
politične inteligence. Na vsa omenjena dejstva opozarjam že 
dolga leta. Po navadi dodam tudi ideje za morebitne rešitve 
ali spodbujam bralce k večji angažiranosti. Da mi ne bi kdo 
očital nedoslednosti v zasebnem življenju, rad spomnim, da 
sem svoje poglede zagovarjal pred dobrim letom tudi z nepo-
srednim angažiranjem na zadnjih državnozborskih volitvah 
in da sem pred mesci dobil iz rok prof. Bučarja vodenje ne-
vladne organizacije (Slovensko panevropsko gibanje), prek 
katere želim, da lahko vsi moji člani neposredno vplivajo na 
dogajanja v Republiki Sloveniji. Tisti zvesti bralci, ki spre-
mljajo moje kolumne, vedo, da sem zelo globoko prepričan, 
da nas politiki že dvajset let zaradi boljšega nadzora oziroma 
vladanja umetno držijo deljene na dva nasprotujoča si pola. 
Vendar Slovenci smo spraven narod. Mi smo tisti, ki smo si 
izmislili lipo kot središče vasi in točko iskanja konsenza pri 
vsaki pomembnejši vaški odločitvi. Slovenski narod je v zgo-
dovini prišel končno do izraza zaradi demokratičnega ozra-
čja v Evropi in zato, ker si je sam dal primerne funkcionalne 
okvire delovanja. Zunaj takšnega scenarija, znotraj katere-
ga se moramo vsak dan boriti za skupno dobro in iskanje 
širokega družbenega konsenza, smo vsi obsojeni na propad. 
Revolucije nam niso pisane na kožo. Še manj pa tiste, ki diši-
jo po političnem obračunu! Protesti, organizirane množice so 
ustavno legitimne, dokler se ne sprevržejo v nasilje. Nasilja 
pa niso naključna! Naključja so po navadi »na ključ«! Zato 
sem raje malo previdnejši pri soočenju z valom protestov, ki 
se širijo po Sloveniji. Država je že preveč nestabilna, da bi si 
lahko privoščili še dodatne težave. Seveda, politika se mora 
spremeniti. Stari obrazi morajo zapustiti sceno, delno mo-
rajo prevzeti odgovornost nove generacije neobremenjenih, 
izobraženih in pripravljenih ljudi. Ne govorim utopično o 
razsvetljenih predstavnikih naroda, ampak o politični gene-
raciji, ki nas bo vodila iz krize, v kateri smo pristali zaradi 
načrtovane zaprtosti našega sistema in nesposobnosti vodite-
ljev. Vendar vse to se da in se mora urediti znotraj demokra-
tičnih okvirov naše ustave. Zahtevati moramo, da se stranke 
spremenijo, ali ustanoviti nove stranke, ki bodo bolje izražale 
voljo državljanov! Revolucije niso pisane v DNK slovenskega 
naroda in so izjemno nevarne. Vemo, kako zrastejo, a nikoli 
ne vemo, kdaj in kako bodo ušle izpod nadzora.

Pozdravljam mirne, legitimne proteste. Pozdravljam prote-
ste, ki prinesejo s seboj nov veter in nove poglede, istočasno 
pa zavračam nasilje in se zgražam nad odpovedjo demokra-
tičnega sistema v samem političnem prostoru, ki bi moral biti 
varuh Ustave skupaj s sodnim sistemom. Vsi so odpovedali. S 
tem da je v trenutku, ko nekateri kazalci namigujejo na po-
pulistično izkoriščanje masovnega nezadovoljstva v name-
ne, ki mejijo na protiustavnost, takšno početje nedopustno. 
Izključevanje članov iz strank po tekočem traku, brez možno-
sti zagovarjanja ali sklica notranjih odgovornih teles, je lah-
ko najbolj samomorilna poteza celotnega ustavnega sistema 
v Sloveniji. Neupoštevanje najosnovnejših demokratičnih po-
stopkov primarnih predstavniških teles vodi v izgubo legiti-
mnosti obstoja stranke in sistema, ki na strankah temelji.

To ni rezultat, ki si ga želijo mirni protestniki, tisti, ki želijo 
nov veter znotraj demokratičnega okvira, ki smo si ga pribori-
li pred dvajsetimi leti. To je rezultat, ki si ga želijo tisti, ki sku-
šajo vzpostaviti v državi kaotično stanje, da bi lahko še naprej 
vladali in nas nadzorovali! Napad na župana Kanglerja ne 
diši ravno po pravni državi, za katero smo se in se borimo. 
Ulični linč nikoli v zgodovini ni prinesel česa dobrega. Naša 
naloga je, da zgradimo boljšo prihodnost, a brez nasilja.

Laris Gaiser

Foto: Črtomir Goznik

Boris Repič (desno), sekretar Območne obrtno-podjetniške zbornice Ptuj, v družbi s predsednikom 
OOZ Ptuj Vladimirjem Janžekovičem.



Kot občinski svetnik in pod-

župan pa je podal pojasnila v 

zvezi z obtožbami predstav-

nikov neobstoječega svetni-

škega kluba o samovoljnem 

vodenju 17. seje sveta Občine 

Ormož. Povedal je, da je bila 

na seji Komisije za mandatna 

vprašanja, volitve in imeno-

vanja obravnavana odločitev 

nekdanjega Svetniškega kluba 

Zares – Lista za razvoj občine 

Ormož, ki je spremenil ime v 

Klub civilnega gibanja za etič-

no in osveščeno občino Or-

mož Sonce Prlekije in Liste za 

razvoj občine Ormož, pa tudi 

sprememba v sestavi svetni-

škega kluba Desus in LDS. Sle-

dnjemu klubu je Komisija za 

mandatna vprašanja, volitve 

in imenovanja predlog potrdi-

la, za sporen klub je predlaga-

la občinskemu svetu, da odlo-

čanje o tej spremembi preloži 

na eno izmed naslednjih sej, 

klubu pa, da ime, ki je dolgo 

in moteče za komuniciranje, 

skrajša in iz imena izloči Son-

ce Prlekije. Na 10. redni seji 

občinskega sveta je zato Vili 

Trofenik protestiral, da nima 

nihče pravice predpisovati 

imena društvu, ki je registri-

rano in ima pravnomočno 

odločbo, ter da parola Sonce 

Prlekije ni zaščitena. Župan 

Alojz Sok je takrat v pojasnilo 

prebral sklep komisije za man-

datna vprašanja. Na to se je 

opiral tudi Branko Šumenjak, 

ko je trdil, da svetniški klub s 

tem imenom ne obstaja, ker 

ga občinski svet ni nikoli po-

trdil. „Nisem jim oporekal, da 

ne smejo spremeniti imena 

ali vložiti amandmajev, izhajal 

sem le iz sklepov občinskega 

sveta, ki tega njihovega imena 

ni potrdil. Po mojem vedenju 

in videnju so še vedno Svetni-

ški klub Zares – Lista za razvoj 

občine Ormož,“ je prepričan 

Branko Šumenjak.

V želji, da se ta vprašanja 

razrešijo, je občina na Mini-

strstvo za pravosodje in javno 

upravo, službo za lokalno sa-

moupravo, poslala vprašanje v 

zvezi z nastalo situacijo. V od-

govoru med drugim piše: „Me-

nimo, da člani sveta ne morejo 

ob ustanovitvi kluba svetnikov 

tega poimenovati s popolno-

ma drugačnim imenom, kot je 

bilo ime njihove liste, s katere 

so kandidirali. Klub svetnikov 

je le oblika dela članov sveta, 

da je delo znotraj občinske-

ga sveta in koordinacija dela 

lažja. Zato bi bilo zavajajoče 

poimenovati drugače, kot je 

ime liste članov sveta, ki tvori 

klub. Enako velja glede spre-

membe imena.“ Na koncu so 

še poudarili, da se strinjajo 

tudi z odločitvijo, da se ne 

more uporabljati besedni na-

ziv „Ormož sonce Prlekije“, če 

je to ime že v uradni uporabi. 

Po njihovem mnenju mora fi-

zična ali pravna oseba, ki želi 

za svoje delovanje uporabljati 

naziv ali ime, ki je zaščiteno s 

predpisom, na občinski svet 

nasloviti vlogo za odobritev 

uporabe tega naziva.

Javni poziv 
svetniku Viliju 
Trofeniku 

Branko Šumenjak pa je 

predstavil tudi javni poziv 

ormoškemu občinskemu sve-

tniku Viliju Trofeniku, ki ga je 

doslej podpisalo deset ormo-

ških svetnikov in v katerem ga 

pozivajo, da nemudoma poka-

že diplomo, če pa je nima, naj 

odstopi s funkcije. To je ute-

meljil s tem, da je Trofenik na 

tak način zavajal volivce, „kar 

je nevredno njegove javne 

funkcije, in če bi bil član parla-

menta, bi ga gotovo postavili 

med goljufive poslance, o ka-

terih se danes toliko govori“. 

Pozval je tudi svetniški klub, 

ki mu Vili Trofenik pripada, da 

se pridruži javnemu pozivu. 

Svetniški klub, ki ga vodi Stan-

ko Podgorelec, se bo menda 

na zahtevo v prihodnjih dneh 

odzval, Vili Trofenik pa je bil v 

sredo za nas nedosegljiv.
Viki Ivanuša

Ormož � Z lažnimi podatki naj bi zavajal volivce

Deset svetnikov zahteva Trofenikov odstop
Branko Šumenjak je kot novoizvoljeni državni svetnik sklical novinarsko konferenco, na kateri je predstavil svojo funkcijo in pojasnil svoje gledanje na delo tega 
organa. Povedal je, da bo poskušal čim več komunicirati s prebivalci na območjih, kjer je bil izvoljen, v sredo pa se bo udeležil prve seje Državnega sveta.
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Foto: Viki Ivanuša

Branko Šumenjak poziva Vilija Trofenika, da pokaže diplomo ali 
pa odstopi.

Zbrane v dvorani delavske-

ga doma Franca Kramberger-

ja v Ptuju je v imenu orga-

nizatorjev pozdravil Milan 
Fajt iz območnega odbora 

Sindikata upokojencev Slove-

nije za Spodnje Podravje, ki je 

poudaril, da se v Zvezi svobo-

dnih sindikatov Slovenije in 

v Sindikatu upokojencev za-

vedajo problematike staranja 

prebivalstva. Prav zato dajejo 

temu področju vse večji po-

men, saj gre za širši proces, ki 

je zajel že tudi celotno Evropo 

in ves svet in ga je treba čim 

prej prilagoditi dosedanjim 

razmeram. Tudi Avguština 
Arnuš, ki je v ZSSS zadolžena 

za izobraževanje, je poudarila, 

da je bil glavni namen posveta 

predvsem predstaviti upoko-

jencem namen in cilje evrop-

skega leta aktivnega staranja 

in medgeneracijske solidar-

nosti ter nakazati možne re-

šitve, da bi bila problematika 

za vse čim manj boleča. Zato 

je po njenem prepričanju zelo 

pomembno, da so tudi med 

udeleženci s ptujskega in or-

moškega območja izmenjali 

čim več mnenj o tem, pred-

vsem tudi nekaj praktičnih 

primerov na področju medge-

neracijskega sodelovanja, saj 

želijo spodbuditi aktivnosti za 

izboljšanje medgeneracijske-

ga sodelovanja in aktivnega 

staranja.

V razpravi so izmenjali raz-

lična spoznanja o tem, kako se 

medgeneracijsko povezovanje 

kaže na različnih področjih 

življenja starejših, vključno z 

delom, prostim časom in izo-

braževanjem, ter s skupnimi 

močmi oblikovali tudi predlo-

ge, ki lahko prispevajo k reše-

vanju trenutnih problemov na 

tem področju.

Rdeča nit razprave je bila, 

da je medgeneracijsko sode-

lovanje izredno pomembno. 

Kot je ugotovil tudi Miloš Mi-
količ, sekretar Sindikata upo-

kojencev Slovenije, se demo-

grafske spremembe dotikajo 

celotne družbe, tudi mladih 

ljudi, pa seveda vse številč-

nejše starejše generacije ter 

maloštevilne srednje genera-

cije, ki v zaostrenih razmerah 

pogosto težko usklajujejo po-

klicno in družinsko življenje. 

Pri tem so posebej izpostavlje-

na področja socialne zaščite, 

zdravstvenega varstva in inva-

lidskega zavarovanja, pa tudi 

področja šolstva, kulture, pro-

storskega planiranja, varnosti, 

prometa itd. Po Mikoličevem 

mnenju pa iskanje rešitev in 

prilagajanje sistemov, ki bi bili 

namenjeni zgolj posamezni 

generaciji, dolgoročno goto-

vo ne bi bilo uspešno. Še več, 

v takem primeru bi obstajala 

celo nevarnost, da bi prišlo 

do trenj ali celo konfliktov 

med generacijami. Poleg soli-

darnost med generacijami je 

treba razčleniti tudi bivanjsko 

kulturo in medgeneracijsko 

povezovanje, razmišljati o 

medgeneracijskem sodelova-

nju tudi kot elementu varno-

sti. Prav zaradi vsega tega pa 

je tudi za to področje potreb-

no določeno izobraževanje ali 

vsaj izpopolnjevanje starejših 

oziroma upokojencev. Ob 

tem je pomembno tudi med-

generacijsko učenje, saj gre za 

prenašanje znanja v obe sme-

ri, pomembna je tudi zaposlji-

vost in zaposlitvena prilago-

dljivost starejših, iz socialnega 

vidika pa je posebej pomemb-

no tudi komuniciranje med 

generacijami, navsezadnje pa 

gre tudi za ohranjanje zdrav-

ja skozi rekreacijo in šport za 

vse generacije.

Starost ni 
grožnja, ampak 
dosežek!

Leto 2012 je razglašeno 

za evropsko leto aktivnega 

staranja in solidarnosti med 

generacijami, to pa pomeni 

priložnost za razmislek o tem, 

da se življenjska doba evrop-

skih prebivalcev daljša, in o 

možnostih, ki jih to dejstvo 

prinaša. Danes je povprečna 

starost v EU okoli 39,8 leta, do 

leta 2060 pa se bo zvišala na 

47,2 leta. Delež starih 65 let ali 

več bo do leta 2060 pomenil 

skoraj 30 odstotkov prebival-

stva EU. Nerazumljivo pa je, 

da družba in posamezniki vse 

prevečkrat doživljajo starost 

kot grožnjo in ne kot dosežek; 

nekateri pa celo vidijo v sta-

rostnikih breme za mlajše, če-

prav so današnji starejši ljudje 

veliko bolj zdravi kot prejšnje 

generacije, njihov znanje in 

izkušnje pa so lahko mlajšim 

v dragoceno pomoč in podpo-

ro. Vsekakor pa je najboljši na-

čin za spopadanje s starostjo, 

da človek ostane aktiven tudi 

na stara leta, zato je med cilji 

evropskega leta staranja prebi-

valstva tudi spodbuditi politi-

ke in druge, ki imajo moč vpli-

vanja na usodo starejših, da z 

ustreznimi ukrepi omogočijo 

aktivno staranje prebivalcev 

in njihovo zaposlovanje tako 

za tiste, ki še niso dopolnili 

upokojitvene starosti, kot za 

tiste, ki so že v pokoju. Spod-

bujati je treba proces aktivne-

ga staranja v lokalnem okolju, 

predvsem s pomočjo večje 

socialne vključenosti, raznih 

oblik prostovoljstva, ustrezne 

oskrbe ter seveda s promocijo 

zdravega staranja in neodvi-

snega življenja. Zavedati se je 

treba, da je danes človeško ži-

vljenje v povprečju 30 let dalj-

še kot pred 100 leti. Po demo-

grafskih projekcijah naj bi bilo 

leta 2060 med prebivalstvom 

Slovenije od 100 delovno spo-

sobnih prebivalcev odvisnih 

že 25 otrok in 58 starejših od 

64 let. Vsekakor pa velja ugoto-

vitev, da se demografske spre-

membe vse bolj dotikajo tudi 

Slovenije, saj so tudi pri nas 

starejše generacije vse bolj šte-

vilčne. Zato bo pri reševanju 

te problematike treba posebej 

izpostaviti področja socialne 

zaščite, zdravstvenega varstva 

in invalidskega zavarovanja, pa 

tudi področja šolstva, kulture, 

prostorskega planiranja, var-

nosti, prometa in podobno.

Posvet v Ptuju so zaključili 

v splošnem spoznanju, da so 

takšna srečanja nujna in po-

trebna, zato bi jih morali pri-

praviti še več, tako bi se med 

seboj bolj spoznali in usmerili 

aktivnosti v skupno iskanje 

rešitev na tem področju. Tudi 

zato so sprejeli dogovor, da 

se v začetku prihodnjega leta 

ponovno srečajo v širši sestavi 

in da skupaj ugotovijo, kakšno 

je stanje na področju medge-

neracijskega sodelovanja in 

aktivnega staranja na širšem 

ptujskem območju, in se dogo-

vorijo tudi, kaj želijo izboljšati. 

Zanimiv je bil predlog enega 

od razpravljavcev, da bi na po-

doben način, kot danes delu-

jejo študentski servisi, lahko 

organizirali tudi upokojenske 

servise, ki bi skrbeli za iskanje 

dela in ustreznega plačila za 

tiste upokojence, ki so tega še 

sposobni, saj bi si na tak način 

lahko izboljšali preživljanje s 

prenizkimi pokojninami.
M. Ozmec

Ptuj � Sindikat upokojencev opozarja na staranje prebivalstva

Brez medgeneracijskega sodelovanja bo težko
V organizaciji območnega odbora Sindikata upokojencev Slovenije za Spodnje Podravje so v petek, 30. novembra, v Ptuju pripravili posvet, na katerem so opozo-
rili na problematiko aktivnega staranja prebivalstva in možnosti medgeneracijskega sodelovanja na širšem območju Ptuja, brez katerega bo težko.

Foto: M. Ozmec

Avguština Arnuš (levo), ki je v ZSS zadolžena za izobraževanje, je poudarila, da je glavni namen posve-
ta predstaviti namen in cilje evropskega leta aktivnega staranja in medgeneracijske solidarnosti.



Vrednost naložbe je oce-

njena na 347.000 evrov, ob-

čina pa bo projekt sofinan-

cirala skupaj z Direkcijo RS 

za ceste. Tako bo občinski 

sofinancerski delež znašal 

118.000 evrov, delež Direkci-

je za ceste pa 229.000 evrov.

Kot je povedal župan Bra-

čič, ima občina svoj finančni 

delež že zagotovljen v prora-

čunu; prvi del v letošnjem in 

drugega v proračunu za leto 

2013. „Hkrati s krožiščem 

bomo uredili tudi pločnik 

za pešce od pokopališča do 

kapele v dolžini slabih 500 

metrov. Navoz je že narejen 

in utrjen, celotna izvedba pa 

bo po oceni zahtevala 40.000 

evrov, kar je seveda strošek 

občine,“ je ob rob podpisu 

pogodbe še povedal župan 

Bračič. Pojasnil je tudi, da je 

večina potrebnih zemljišč za 

izvedbo krožišča občina že 

odkupila, trenutno pa teče 

odkup še dveh manjših ze-

mljišč v velikosti slabih dveh 

arov, soglasje obeh lastnikov 

pa je po besedah župana že 

pridobljeno.

Na razpis za izvajalca del 

sta v občino prispeli le dve 

ponudbi; prvo je poslalo 

podjetje CPP, drugo pa pod-

jetje Strabag; njihova po-

nudba za izvedbo del je bila 

za okoli 50.000 evrov dražja 

od ponudbe CPP. Komisija 

je tako izbrala CPP kot naj-

ugodnejšega izvajalca. To 

podjetje je sicer v občini 

že izvedlo nekaj velikih na-

ložb.

Dela naj bi se začela že na-

slednji teden oziroma takoj, 

ko bo CPP pridobilo dovolje-

nje za delno zaporo ceste, po 

pogodbi pa morajo biti kon-

čana do konca maja 2013.

„Zgrajen bo klasičen ron-

do s prestavitvijo infrastruk-

ture, ki je že urejena v tem 

delu Vidma. Sicer ne gre za 

izjemno zahteven projekt, 

le zemeljskih del bo veliko,“ 

sta poudaril župan Bračič in 

direktor Turk.

V občini pa zdaj aktivno 

razmišljajo tudi o končni 

podobi krožišča in iščejo 

pravi simbol, ki bi bil dovolj 

prepoznaven za to okolje in 

hkrati varen za promet, je še 

povedal župan Bračič.
SM
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Videm � Podpis pogodbe med občino in Cestnim podjetjem

Urejati se začenja prvo krožišče
V občini Videm sta tamkajšnji župan Friderik Bračič in izvršni direktor Cestnega podjetja Ptuj (CPP) Martin Turk v začetku tedna podpisala pogodbo 
za ureditev prvega krožišča v samem centru občine, ob pokopališču.

„Gre za enosmerno obvo-

zno cesto oziroma ureditev 

obvoza za starše, ki pripe-

ljejo otroke v vrtec, cesta pa 

bo potrebna tudi za novo 

kulturno dvorano oziroma 

kulturni center, v katerem 

bodo imeli svoje prostore 

tudi društva, lokal in lekar-

na. Gradnjo dvorane name-

ravamo pričeti v naslednjem 

letu, pred tem pa moramo 

rešiti primerno cestno ure-

ditev, da ne bo prihajalo do 

zastojev, saj vsi objekti sto-

jijo, kot pravimo, na istem 

'dvorišču'. V bistvu gre za 

urejanje okolice objektov, 

kar je že tako zajeto v projek-

tih. V naslednjem letu bomo 

v tem kontekstu asfaltirali še 

nekaj novih parkirnih pro-

storov ter preplastili uniče-

na parkirišča med vrtcem 

in šolo. Parkirni prostori so 

vedno težavni, tega se zave-

damo, in ko bo stala nova 

dvorana, bomo ob kakšnih 

prireditvah za parkiranje na-

menili še bližnje asfaltirano 

igrišče,“ je povedal župan.

Sklep za sofinanciranje 

kulturnega centra v višini 

1,4 milijona iz Regionalnih 

razvojnih programov naj bi 

občina po zagotovilih od-

govornih prejela v decem-

bru. Takoj zatem, kot pravi 

župan, bo objavljen razpis 

za izvajalca del, nato pa se 

bo rušenje stare dvorane in 

začetek gradnje novega cen-

tra lahko začelo. Skupno bo 

kulturni center po projektni 

oceni zahteval 2,2 milijona 

evrov, končan pa naj bi bil v 

letu 2014.

Naslednje leto naj bi se 

začele urejati tudi ceste na 

obeh komasacijskih obmo-

čjih (Ptujsko polje I. in II.), 

kjer občina prav tako čaka 

samo še sklep Ministrstva 

za kmetijstvo in okolje: „Za 

agromelioracije na prvem 

območju je zagotovljenih 

161.000 evrov, za drugo 

območje pa 177.000 evrov. 

Skupno bo sicer celovita 

agromelioracija na obeh 

območjih zahtevala po pro-

jektu 406.000 evrov, delež 

občine bo torej znašal oko-

li 70.000 evrov,“ je pojasnil 

župan Janžekovič in dodal, 

da bodo v naslednjem letu 

predvidoma uredili še ko-

tlovnico s kotli na pelete, ki 

bo služila za ogrevanje šole, 

vrtca, nove dvorane in ob-

činske stavbe: „Ob pričako-

vanem sprejetju občinskega 

prostorskega načrta, kar naj 

bi se za našo občino zgodilo 

v začetku naslednjega leta, 

bomo uredili tudi poseben 

prostor za mlade, za Klub 

mladih Dornava, ker ga tre-

nutno nimajo. Zaenkrat se 

kot najprimernejša lokacija 

ponuja območje ob Ribiški 

koči, kjer bi lahko postavili 

nekaj povezanih kontejner-

jev in tako pridobili veliko 

prostora za malo denarja. 

Prav tako pa je v načrtu še 

gradnja vaško-gasilskega 

doma v Mezgovcih; s tem 

projektom se bomo prijavili 

na zadnji napovedan razpis 

Ministrstva za kmetijsko in 

okolje, gre za razpis Za ob-

novo in razvoj vasi, kjer ima-

mo nepočrpanih še preko 

500.000 evrov.“
SM

Dornava � Pred gradnjo dvorane

Urejanje ceste v centru občine
V občini Dornava bodo naslednje leto po besedah župana Rajka Janžekoviča gotovo začeli gradnjo dolgo 
pričakovane kulturne dvorane, prav tako se bodo začela prva dela za dozidavo vrtca k šoli. V teh dneh v cen-
tru občine, kjer so tako občinska stavba kot stara (in bodoča nova) dvorana, šola in vrtec, že brnijo stroji.

Foto: SM

V strogem centru občine že tečejo dela na cestni infrastrukturi, ki 
so po besedah župana Janžekoviča nujna pred napovedano gra-
dnjo kulturnega centra in dozidavo vrtca.

Osrednja slovesnost ob 14. 

občinskem prazniku občine 

Sveti Andraž v Slovenskih 

goricah je potekala minulo 

soboto. V tej majhni občini 

so sicer praznovanje začeli 

že nekaj dni prej, in sicer s 

koncertom Mance Izmajlo-

ve.

Sledil je nastop ljudskih 

pevcev in godcev in seveda 

osrednja prireditev ob ob-

činskem prazniku, na kateri 

so podelili posebna prizna-

nja. Letos sta bili podeljeni 

dve plaketi občine in tri na-

grade za izjemen učni uspeh 

osnovnošolcev.

Plaketa je bila podeljena 

Ivanu Vršiču iz Vitomar-

cev, ki je dolgoletni aktivni 

član več društev v občini. 

Predvsem v zadnjih letih je 

dejaven tudi v Društvu upo-

kojencev, ki je bilo tudi pre-

dlagatelj priznanja.

Prav tako plaketo občine 

so podelili Društvu gospo-

dinj Vitomarci za aktivno 

večletno delovanje in stalno 

pripravljenost na sodelova-

nje z društvi in občino.

Pozabili pa niso niti na šo-

larje, letos so bila nagrajena 

tri dekleta, tri najprizadev-

nejše učenke osnovne šole, 

ki so vsa leta šolanja zaključi-

le z odličnim uspehom, in si-

cer Urška Rižnar, Nika Rojko 

in Eva Fekonja.

Kulturnemu programu, ki 

je potekal v dvorani osnovne 

šole v Vitomarcih, je sledila 

pogostitev ob glasbi doma-

čega ansambla Trubadurji.

Slavje pa se je nadaljevalo 

tudi v nedeljo, ko je prebi-

valce te majhne slovensko-

goriške občine zbudila god-

ba na pihala. Sledilo je far-

no žegnanje in pogostitev 

občanov, ki so jo pripravila 

Društvo gospodinj, Društvo 

upokojencev in Vinogra-

dniško-sadjarsko društvo Vi-

tomarci. Po maši je župnik 

blagoslovil še nove prostore 

Župnijske karitas Sv. Andraž, 

pripravili pa so tudi razsta-

vi.

S tem pa praznovanje ob 

14. občinskem prazniku še 

ni zaključeno. To nedeljo na-

mreč pripravljajo še srečanje 

starejših občanov, ki bo pika 

na i pestrim dogodkom. 

S pozitivnim pridihom pa 

je kljub razmeram, v katerih 

živimo, občane nagovoril 

tudi andraški župan Franci 

Krepša. Dejal je: „Ne glede 

na težko gospodarsko situ-

acijo bomo poskušali pe-

ljati razvoj občine v istem 

obsegu kot do sedaj. Vsem 

občankam in občanom še 

enkrat iskreno čestitam ob 

občinskem prazniku in sem 

vesel, da so se prireditev, ki 

so se v naši občini vrstile te 

dni, udeležili v tako velikem 

številu.“
Dženana Kmetec

Sveti Andraž � Občinski praznik

Veselo je bilo in še bo
Praznovanje ob občinskem prazniku občine Sveti Andraž v Slovenskih goricah še sicer ni končano, saj jih 
čaka še srečanje starejših občanov to nedeljo, osrednja slovesnost pa je za njimi. Podeljene so občinske 
plakete, nagrajene pa so bile tudi posebej uspešne osnovnošolke.

Foto: Foto Tone

Prejemniki občinskih plaket in nagrad; z leve: Urška Rižnar, Eva Fekonja, Nika Rojko, Ivan Vršič, 
Ljudmila Kocuvan, predsednica Društva gospodinj Vitomarci, in župan Franci Krepša.

Foto: SM

Župan Vidma Friderik Bračič in izvršni direktor Cestnega podjetja 
Ptuj sta v začetku tega tedna podpisala 347.000 evrov vredno po-
godbo za izvedbo krožišča pri pokopališču.



Drugič letos so ljubiteljski 

kulturniki iz nekdanje skupne 

občine Ptuj dan kulture pra-

znovali skupaj. Prireditev, ki 

je nastala na pobudo Sveta Ob-

močne izpostave Javnega skla-

da za kulturne dejavnosti Ptuj, 

je tudi letos privabila množico 

ljubiteljskih kulturnikov.

„Osrednjo prireditev orga-

niziramo, da podelimo pri-

znanja in obenem predstavi-

mo dosežke društev na raznih 

nivojih,“ pojasnjuje Iva Fer-
linc, direktorica območne 

izpostave JSKD v Ptuju. Ker 

je bil odziv prvo leto odličen, 

so se odločili, da prireditev 

pripravijo vsako leto in na ta 

način na enem mestu združijo 

skupine, ki delujejo v sklopu 

njihove izpostave.

„Prej je imela ob kulturnem 

prazniku vsaka občina svojo 

prireditev in smo jih težko 

zbrali na enem mestu, da bi 

jim podelili priznanja, zdaj 

pa imamo to prireditev, ki 

nas tako rekoč poveže,“ pra-

vi Branka Bezeljak, članica 

Sveta JSKD Ptuj in režiserka 

prireditve, na kateri so letos 

nastopili pevci Trta KUD Ma-

ksa Furjana Zavrč, starejša 

folklorna skupina FD Lanco-

va vas, Komorni moški zbor 

Ptuj, Smo teater Majšperk in 

Mirko Jaušovec. Prireditev bo 

zmeraj izpeljana na predvečer 

dneva kulture. Tako je letošnja 

slovesnost potekala v nedeljo 

v veliki dvorani Narodnega 

doma Ptuj.

Ob tej priložnosti so bili 

predstavljeni dosežki kultur-

nih društev, ki delujejo v sklo-

pu JSKD Ptuj, na regijskem, 

državnem in mednarodnem 

nivoju, podeljena pa so bila 

tudi priznanja Sveta OI JSKD 

Ptuj. Ta so letos prejeli: Janez 

Kokol, član Kulturnega dru-

štva Grajena, Janko Jerenko, 

eden ustanovnih članov Fol-

klornega društva Lancova vas, 

Nežka Lubej za 50 let ukvarja-

nja s folkloro in KPD Staneta 

Petroviča Hajdina.

Kako pomembno je, da 

ohranjamo ljubiteljsko kultur-

niško dejavnost, in kako ta pri-

speva svoj delček k ustvarjanja 

mozaika nacionalne kulture, 

pa je na prireditvi izpostavila 

slavnostna govornica Nataša 
Petrovič, predsednica Zveze 

kulturnih društev (ZKD) Ptuj. 

„Živimo v turbulentnih časih. 

Gospodarstvo še komaj diha, 

finančne ustanove so brezno 

brez dna, morala in odgovor-

nost sta se izgubili, narava 

s poplavami in zemeljskimi 

plazovi jemlje svoj davek, po-

litiki so zagledani sami vase 

in svoje privilegije. Pozicija, 

opozicija, stranke, leve, desne, 

sredinske in kdo ve kakšne še, 

sicer sedajo za skupno mizo, 

a dogovora niso sposobne. In 

kje je kultura v tem kaosu, v 

vsesplošnem nezadovoljstvu 

in nezaupanju ljudi do tistih, 

ki ustvarjajo pogoje in odlo-

čajo o pravni in socialni dr-

žavi? Še kdo omenja kulturo, 

ko govori o viziji prihodnosti? 

Ekonomisti so zmedeni oz. ne 

vedo, kako kulturo umestiti 

med dodano vrednost. A kdo 

in kje smo vsi tisti, ki delamo 

na različnih področjih ljubi-

teljske kulture? V slovenskem 

merilu, še posebej skozi oči 

javnih razpisov, so morda 

dosežki kulturnih skupin lo-

kalnega okolja majhni koraki 

pri sestavljanju mozaika naci-

onalne kulture, za naše okolje 

pa veliki koraki odrekanja, 

prostega časa in denarja ter 

neizmerno velike ljubezni za 

delo v kulturnih skupinah na 

mnogih področjih kulturne-

ga ustvarjanja. Žal največkrat 

to niso kriteriji pravilnikov, 

po katerih se odmerja denar 

za te programe in zagotavlja-

jo pogoji, zlasti prostorski, za 

njihovo uresničevanje,“ je pre-

pričana Petrovičeva.

A vendar, pravi, so kulturni-

ki daleč od tega, da bi izumrli. 

„Čeprav nas negotovo finan-

ciranje, nenehno prilagajanje 

javnim razpisom, nespodbu-

dna davčna zakonodaja, po-

manjkljiva tehnološka opre-

mljenost, skromni prostorski 

pogoji in mnogokrat prezr-

tost s strani medijev silijo v 

kompromise na škodo obsega 

programov in ne nazadnje 

tudi njihove kakovosti in ra-

znovrstnosti, se število kultur-

nih društev ni zmanjšalo, na 

nekaterih območjih se je celo 

povečalo. Je to dobro ali sla-

bo, je težko oceniti, podobno 

kot si nismo na jasnem, ali je 

za državo koristno, da imamo 

toliko občin ali ne. Je pa nasto-

pil čas, da stopimo skupaj, da 

utrdimo svojo organiziranost 

in vsebino dela na novih teme-

ljih kot civilna iniciativa in po-

vrnemo društveni kulturi na 

državni in lokalni ravni vlogo 

in pomen, ki jo je že imela. Na-

loga, ki jo moramo in moremo 

uresničiti skupaj z JSKD, je, da 

si razdelimo delo in skupaj za-

govarjamo svoj status in orga-

niziranost ter potrebnost dru-

štvene kulture kot enega od 

temeljev družbenega razvoja. 

Danes bolj kot kdajkoli prej, 

zakaj težnje po spremembah 

zaradi sprememb samih, da le 

ni več tako, kot je bilo, četudi 

je bilo dobro, so še kako pri-

sotne,“ je dejala predsednica 

ZKD Ptuj in nadaljevala z mi-

slijo, da je državi malo mar, 

če še bodo društva obstajala, 

in da če se ne bodo postavili 

zase, jih ne bo nihče pogrešal, 

celo nasprotno, pravi, tako na 

državni kot lokalni ravni bodo 

veseli, če jih ne bo več. Tudi 

zato je Petrovičeva prepriča-

na, da bi se tudi kulturniki 

morali vključiti med aktivne 

nosilce sprememb za izhod iz 

družbene in gospodarske kri-

ze s svojimi izkušnjami, zna-

njem, kulturnimi vrednotami, 

ne samo s pisnimi apeli, am-

pak javnimi pozivi in pritiski.
Dženana Kmetec

Ptuj � Osrednja prireditev JSKD ob veselem dnevu kulture

Kje je kultura v tem kaosu
Minulo nedeljo je v Narodnem domu v Ptuju potekala druga osrednja prireditev območne izpostave Javnega 
sklada za kulturne dejavnosti Ptuj na Ta veseli dan kulture – ob obletnici Prešernovega rojstva. Podelili so 
priznanja, pripravili zanimiv kulturni program in predstavili dosežke na regijskem, državnem in mednaro-
dnem nivoju kulturnih društev OI Ptuj.
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V kulturnem programu je nastopila tudi starejša folklorna skupina FD 
Lancova vas.

Peščica ljutomerskih zane-

senjakov na čelu s Francem 

Zacherlom je 1. aprila 1922 

ustanovila takratno godbo 

na pihala, ki je neprekinjeno 

delovala tudi v obdobju 2. sve-

tovne vojne. Leta 1951 so Lju-

tomerčani na pokrajinskem 

tekmovanju v Mariboru osvo-

jili 1. mesto, leto pozneje pa 

so se kot prva godba v Slove-

niji skupaj z inštrumenti pov-

zpeli na Triglav. Prejemniki 

Miklošičeve nagrade, kot naj-

višjega priznanja na področju 

ljubiteljske kulture v občini, 

so bili ljutomerski glasbeniki 

leta 1998, leta 2001 so izdali 

prvo zgoščenko, leta 2004 pa 

so na tekmovanju pihalnih 

orkestrov v Železnikih osvojili 

srebrno plaketo. Njihovo delo-

vanje je povezano s številnimi 

gostovanji pri sosednjih orke-

strih kakor tudi v tujini (Hrva-

ška, Avstrija, Nemčija, Češka, 

Švedska, Francija). Strokovni 

vodje orkestra so bili Franc 

Zacherl (1922–1940), Avgust 

Pevec (1940–1946), Avgust 

Loparnik (1946–1973), Jan-

ko Škrajnar (1973–1983 in 

1989–1993), Darko Vizjak 

(1983–1989), Ignac Karba 

(1993–2004) in Bojan Zele-

njak (2004–2009). Od leta 

2009 orkester, ki danes šteje 

53 glasbenikov, po strokovni 

plati vodi profesor glasbe Si-

mon Novak.

Jubilejni koncert so člani 

orkestra izvedli pred množi-

co obiskovalcev v ljutomerski 

športni dvorani ŠIC. O po-

menu tovrstnega glasbenega 

udejstvovanja je prisotnim 

spregovorila ljutomerska žu-

panja Olga Karba ter ob čestit-

kah jubilantom podelila pri-

znanje občine, ki ga je prevzel 

predsednik KD Ivana Kaučiča 

Ljutomer Miroslav Steržaj. Le-

gendarni športnik (kegljač) 

in častni občan Ljutomera se 

je ob tej priložnosti zahvalil 

vsem strokovnim in organi-

zacijskim vodjem ter minulim 

in sedanjim članom orkestra, 

ki so s svojim vztrajnim in ka-

kovostnim glasbenim delova-

njem nenehno dvigovali ugled 

ljutomerske godbe na pihala 

daleč naokoli. Na jubilejni pri-

reditvi je gostoval Mladinski 

pihalni orkester Glasbene šole 

Slavka Osterca Ljutomer, pod 

vodstvom Bojana Zelenjaka, 

ki je v uvodni točki celovečer-

nega programa zaigral skupaj 

z jubilantom. Vrhunec večera 

je bil skupni nastop članov pi-

halnega orkestra, godbenikov 

veteranov in bivših članov 

s skladbo domačina Alojza 

Kranjčana Na Rogli, posebno 

atrakcijo pa je predstavljala 

glasbena točka, kjer je kot di-

rigent in solist na trobenti na-

stopil Simon Novak.

V imenu območne izposta-

ve Sklada za kulturne dejavno-

sti Ljutomer sta Cilka Jakelj in 

Mira Rebernik Žižek podelili 

članom Pihalnega orkestra 

bronaste, srebrne in zlate Gal-

lusove značke. Bronasto znač-

ko (za več kot petletno udej-

stvovanje na področju glas-

bene dejavnosti) so prejeli: 

Rafael Pavličič, Klara Rožman, 

Božidar Štiberc, Miha Miklo-

šič, Daniel Geder, Damjan 

Gregorinčič in Miha Domin-

ko; srebrno značko (za več kot 

desetletno udejstvovanje) so 

dobili: Matej Kosi, Uroš Kosi, 

Samo Janežič, Andrej Reber-

nik, Bojan Zelenjak, Boštjan 

Lašič, Zmago Pavličič, Marjan 

Vaupotič, Marko Slavič, Tade-

ja Zorman, Dragan Zdovc in 

Gregor Rozman), zlato značko 

(za več kot 15-letno udejstvo-

vanje) pa so prejeli: Boštjan 

Rauter, Simon Novak, Damjan 

Markovič, Aleksander Kavčič, 

Gregor Žižek, Slavko Lašič in 

Miran Fras. Častno Gallusovo 

značko sta za več kot 30-letno 

udejstvovanje dobila Petra Pe-

ischl in Franc Torič. Igor Ter-

šar, direktor Sklada RS za kul-

turne dejavnosti, je ob viso-

kem jubileju zlati znak podelil 

Pihalnemu orkestru Ljutomer 

za njihov prispevek na podro-

čju instrumentalne glasbe v 

širšem slovenskem prostoru. 

Zlato priznanje je izročil tudi 

članu orkestra Francu Štefan-

cu za njegovo 57-letno delova-

nje na glasbenem področju.
NŠ

Ljutomer � 90 let Pihalnega orkestra

Spoštljiva preteklost, obetavna prihodnost
Pihalni orkester Ljutomer, ki deluje kot sekcija pri Kulturnem društvu Ivana Kaučiča, praznuje častitljiv jubilej – devet desetletij izje-
mno bogatega in razgibanega ustvarjanja s spoštljivo preteklostjo, izjemno uspešno sedanjostjo in obetajočo prihodnostjo.

Foto: ČG

Slavnostna govornica Nataša Petrovič

Foto: NŠ

Pihalni orkester Ljutomer – orkester s spoštljivo preteklostjo, uspešno sedanjostjo in obetajočo 
prihodnostjo



„Letošnji rebalans proraču-

na je bil potreben zato, ker 

ni bilo razpisa Južna meja, ki 

je bil sicer napovedan in smo 

zanj pripravili kar štiri težke 

projekte, tri modernizacije 

cestnih odsekov ter izgradnjo 

kanalizacijskega sistema v 

Dolanah, kot zaradi neuspe-

šne kandidature naše vloge 

na razpisu kmetijskega mi-

nistrstva, kamor smo poslali 

vlogo za modernizacijo ceste 

Levičnik–Brezovec. Tako smo 

predvideni proračun v bistvu 

realizirali v višini 3,326 milijo-

na evrov,“ je svetnike najprej 

seznanil župan Janez Jurgec.

Predlog proračuna za leto 

2013 je po županovih besedah 

naravnan realno, planiran je v 

višini 3,070 milijona evrov: 

„Vsi našteti projekti, ki so le-

tos izpadli iz realizacije zaradi 

omenjenih razlogov, so zajeti 

v predlogu novega proračuna 

in pripravljeni na morebitne 

oziroma napovedane razpise. 

Izvedba pa je seveda spet od-

visna od uspeha na razpisu. Na 

razpis Južna meja, ki naj bi bil 

objavljen morda že konec leta 

ali pa v naslednjem letu, bomo 

tako prijavili modernizacije 

treh cestnih odsekov; gre za 

ceste Arnečič, Gruškovec in 

cesto Žutec do meje z občino 

Videm ter projekt ureditve ka-

nalizacije v Dolanah. Projekti 

so finančno zahtevni; moder-

nizacija vseh cest bo skupno 

zahtevala okoli 1,8 milijona 

evrov, projekt kanalizacije pa 

nekaj nad 900.000 evrov. Sicer 

je praktično neverjetno, da bi 

dobili odobrene vse projekte 

na razpisu, smo pa planirali 

približno 1,4 milijona investi-

cijskih odhodkov iz proraču-

na. Poleg tega smo pripravili 

še projekt energetske preno-

ve starega dela osnovne šole, 

v okviru katerega bi naredili 

novo fasado, zamenjali okna 

in uredili novo kotlovnico s 

kotlom na pelete v kleti šole. 

Ta projekt je ovrednoten na 

dobrih 300.000 evrov, od mi-

nistrstva za infrastrukturo in 

prostor, ki je objavilo razpis, 

pa pričakujemo sofinancerski 

delež v višini 195.000 evrov. 

Tudi za napovedan še en raz-

pis kmetijskega ministrstva 

imamo pripravljen projekt 

modernizacije ceste Levič-

nik–Brezovec, s katerim letos 

nismo uspeli. Gre za prenovo 

ceste v dolžini 1,7 kilometra 

ter ureditev kolesarske poti, 

vrednost projekta pa je do-

brih 300.000 evrov,“ je naj-

večje predvidene naložbe po 

proračunu predstavil župan 

Jurgec in ob tem izpostavil 

tudi možnost, da se bo kakšna 

naložba izvajala tudi v dvole-

tnem obdobju. Prav tako žu-

pan ni negiral možnosti, da bi 

se občina v primeru, da uspe 

z vsemi projekti na vseh raz-

pisih, morala še kaj zadolžiti. 

Kot je znano, se je letos zadol-

žila za pol milijona evrov, ven-

dar pod zelo ugodnimi pogoji, 

saj je kredit subvencioniran iz 

Evropske investicijske banke 

in bodo Cirkulane tako po pe-

tih letih izplačale le 475.000 

evrov: „Sicer o resni možnosti 

najetja novega kredita v priho-

dnjem obdobju zaenkrat niti 

ne razmišljam, bo pa o tem, 

če bo sploh potreba, seveda 

odločal občinski svet.“

Kot rečeno, svetniki na re-

balans in tudi na sam predlog 

proračuna niso imeli poseb-

nih pripomb, napovedanih pa 

je bilo vseeno nekaj amand-

majev, ki bodo (ali pa tudi ne) 

posegli v predstavljen pro-

račun; ta je te dni še v javni 

obravnavi.

Občinski svet se je tudi stri-

njal, da vrednost točke za na-

domestilo stavbnega zemljišča 

(NUSZ) ostaja enaka kot lani.

Podpisana 
koncesijska 
pogodba za 
vzdrževanje cest

Sicer pa je župan Janez Jur-

gec še povedal, da so Cirkula-

ne, tako kot tudi 16 preostalih 

občin, pred nekaj dnevi pod-

pisale koncesijo za vzdrževa-

nje cest s Cestnim podjetjem 

Ptuj za obdobje 10 let: „Tako je 

poslej za vzdrževanje, pluže-

nje, čiščenje pločnikov, javnih 

parkirišč, za košnjo in banki-

ne odgovorno CPP in ne več 

občina. Naša zahteva v okviru 

koncesijske pogodbe je bila, 

da morajo najmanj 40 odstot-

kov vseh del opravljati doma-

či podizvajalci, ki si jih bo iz-

bral koncesionar. Kolikor mi 

je znano, so se na CPP doslej 

pogovarjali z dvema našim ob-

čanoma, ki sta tudi že doslej 

opravljala cestna dela, od plu-

ženja in posipavanja do košnje 

ter gramoziranja in utrjevanja 

bankin. Gre za Darka Rakuša 

in Martina Vidoviča, ki bosta 

najverjetneje ta dela opravlja-

la še naprej, pač v skladu z do-

govorom na CPP.“

Po koncesijski pogodbi, če 

bi hoteli zadostiti vsem stan-

dardom (najvišjim) za vzdr-

ževanje cest, bi občino Cir-

kulane ta storitev letno stala 

polnih 250.000 evrov, kar je 

ogromno, saj v to znesek niso 

vključene novogradnje: „To je 

cena za 100-odstotno izvajanje 

standardov za eno leto, ima-

mo pa 130 kilometrov cest. Se-

veda čisto vseh standardov ne 

bomo izvajali, to nikakor niti 

finančno ne bi zmogli, vendar 

pa je v vsakem primeru zdaj 

vzdrževanje cest precej draž-

je, kot je bilo prej.“ Kot je še 

poudaril Jurgec, lahko občina 

kadarkoli, če seveda ugotovi 

kršenje oziroma neupošteva-

nje določil koncesijske pogod-

be, slednjo tudi prekine.
SM
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Cirkulane � Sprejeta rebalans in proračun

V letu 2013 računajo na razpisni denar
Cirkulanski občinski svet je na petnajsti redni seji potrdil tako rebalans za letošnje leto kot – brez posebnih pripomb, le z napovedjo nekaj amand-
majev – tudi proračun za naslednje leto.

Energetska revščina je v dr-

žavah Evropske unije že pre-

poznana kot problem, z reše-

vanjem katerega bodo morale 

začeti vse države članice

Na Statističnem uradu RS 

(Surs) pojasnjujejo, da na 

podlagi statističnih podatkov 

ne morejo določati obsega 

energetske revščine v državi, 

lahko pa ga ocenijo na podla-

gi podatkov o sredstvih in o 

izdatkih, ki jih gospodinjstva 

namenjajo za energijo v stano-

vanjih ter na osnovi nekaterih 

drugih podatkov. Po podatkih 

ankete o porabi v gospodinj-

stvih so tako leta 2010 v Slo-

veniji gospodinjstva za elektri-

ko, plin in druga goriva v pov-

prečju namenila 6,8 % vseh 

svojih razpoložljivih sredstev. 

Delež se od leta 2000, ko je 

znašal 6,7 %, ni bistveno spre-

menil; najnižji je bil v obdobju 

2003–2005, ko je znašal 6,3 %, 

najvišji pa prav leta 2010. Ob 

tem ni zanemarljiv podatek, 

da so gospodinjstva z najniž-

jimi dohodki (teh je približno 

20 %), za ogrevanje namenjala 

kar dobrih 17 % vseh prihod-

kov. V primerjavi z drugimi 

državami članicami Evropske 

unije je bil delež sredstev za 

ogrevanje v Sloveniji med 

najvišjimi. Povprečje EU-27 

je leta 2010 znašalo 4,5 %; 

najnižji delež je imela Malta 

(2,8 %), najvišjega pa Slova-

ška (10,6 %). Deleži so se med 

državami močno razlikovali 

zaradi različne kupne moči 

prebivalstva, cen energentov, 

stanja stanovanjskega sklada, 

podnebja itd. 

Po podatkih raziskovanja o 

dohodkih in življenjskih po-

gojih si je leta 2010 primerno 

toplo stanovanje lahko privo-

ščilo 94 % gospodinjstev; seve-

da gre spet za povprečje. Med 

gospodinjstvi z najnižjimi do-

hodki si namreč dovolj toplo 

stanovanje lahko privošči le še 

87 % ljudi. Glede na tip gospo-

dinjstva so si primerno toplo 

stanovanje najtežje privoščila 

enočlanska gospodinjstva, 

glede na stanovanjsko razmer-

je pa najemniki.

Delež gospodinjstev, ki si 

lahko privoščijo primerno 

toplo stanovanje, se sicer kon-

stantno znižuje. Od leta 2005 

do 2010 se je znižal v vseh 

dohodkovnih razredih, razen 

pri gospodinjstvih z najvišjimi 

dohodki, kjer se ni spremenil. 

Najbolj se je znižal prav pri 

gospodinjstvih z najnižjimi 

dohodki, in sicer z 92 % na že 

omenjenih 87 %.

Sicer pa v Sloveniji gospo-

dinjstva namenjajo nadpov-

prečen delež izdatkov za ele-

ktriko, plin in druga goriva 

od skupnih izdatkov za konč-

no potrošnjo v primerjavi z 

drugimi državami članicami 

EU-27. Za gospodinjstva z naj-

nižjimi dohodki predstavljajo 

izdatki za energijo velik delež 

njihovih razpoložljivih sred-

stev; ta delež se v zadnjih letih 

še povečuje. Hkrati si prav 

gospodinjstva z najnižjimi 

dohodki najtežje privoščijo 

primerno toplo stanovanje. 

Gospodinjstev, ki si primerno 

toplega stanovanja ne morejo 

privoščiti, je vedno več. 

Leto 2012, ki se izteka, je 

Generalna skupščina razglasi-

la za mednarodno leto trajno-

stne energije za vse, s čimer je 

priznala pomembnost dosto-

pa do energije za vse ljudi. Po 

podatkih registrskega popisa 

je bil v Sloveniji lani še slab 

odstotek naseljenih stanovanj 

brez elektrike, v teh stanova-

njih pa je živelo skoraj 20.000 

prebivalcev. Delež naseljenih 

stanovanj brez ogrevanja pa 

je lani znašal 2,9 %. Večina 

ogrevanih stanovanj (68,5 %) 

je imelo centralno ogrevanje, 

precej manj (15,4 %) daljinsko 

ogrevanje, 13,2 % pa druge na-

čine ogrevanja. Gospodinjstva 

so lani skupno porabila 23 % 

vse porabljene energije v dr-

žavi, od tega: 62 % za ogreva-

nje prostorov, 19 % za ogreva-

nje vode, 14 % za razsvetljavo 

ter električne aparate ter 5 % 

za kuhanje. Za ogrevanje pro-

storov so sicer gospodinjstva 

v največji meri (79 %) upora-

bljala lesna goriva
SM (vir SURS)

Slovenija � Energetska revščina v državi

Vedno več mrzlih domov
Zaradi ekonomske in finančne krize, naraščajočih cen energentov in nizkih dohodkov prebivalstva postaja, 
poleg „splošne“ revščine, vedno bolj aktualna tudi energetska revščina. Ta se pojavi, ko si gospodinjstvo ni 
zmožno zagotoviti primerno toplega stanovanja (in drugih energetskih storitev – ogrevanja sanitarne vode, 
razsvetljave ipd.) po sprejemljivi ceni.

Foto: SM

Cirkulanski občinski svet je na 15. seji potrdil tako rebalans proračuna za leto 2012 kot predlog 
proračuna za leto 2013; že na seji pa je bilo napovedanih nekaj amandmajev, ki se bodo vložili v 
času javne razgrnitve. Koliko in kateri bodo upoštevani, pa bo jasno na naslednji seji, ki bo v drugi 
polovici decembra.

Foto: SM

Vedno več gospodinjstev si ne more več privoščiti toplih bivanj-
skih prostorov, ugotavlja celo uradna statistika, ki vedno pokaže 
le zlato sredino, ne dejanskega stanja.

Podražitve energentov
V obdobju 2003–2011 se je povprečna maloprodajna 

cena ekstra lahkega kurilnega olja povečala za 137 %, ze-
meljskega plina za 121 %, nočna tarifa električne energije za 
56 %, dnevna tarifa pa za 42 %.



S prazničnim Božičnim ba-

zarjem so letos že drugič za-

pored na OŠ Ormož sklenili 

ustvarjalne delavnice učen-

cev, ki so izdelovali izdelke 

za to priložnost že lep čas. 

Učenci so ustvarjali v okviru 

rednega pouka pri različnih 

predmetih, pri krožkih, neka-

teri tudi skupaj s starši na me-

sečni govorilni uri. Pripravi 

izdelkov za bazar so posvetili 

tudi tehniški dan, da so lahko 

v soboto na stojnice postavili 

dovolj pestro ponudbo. Kot 

je povedala Alenka Šala-
mon, ki je priprave koordini-

rala, pri tem niso uporabljali 

kakšnih dragih materialov, 

ampak predmete iz vsakda-

njega življenja, pogosto na-

ravne materiale in take, ki so 

že odslužili in so jih na ta na-

čin reciklirali. Pri pripravi so 

pazili tudi na to, da so izdelki 

uporabni in praznično obar-

vani. Primerni bi bili tudi za 

kakšno Miklavževo darilo.

Učenci so se predstavili 

na okrog 20 stojnicah. Vsak 

razred je imel svojo, stojnico 

pa je postavila tudi skupina 

prostovoljcev, ki skupaj z dru-

gimi institucijami v mestu so-

deluje v projektu Comenius. 

Na njej so bili izdelki, nastali 

v delavnici, ki je potekala sku-

paj s stanovalci Centra za sta-

rejše občane. Obiskovalci so 

lahko za simboličen prosto-

voljni prispevek izbirali med 

svečniki, darilnimi škatlami, 

obeski za jelko, adventnimi 

venčki, slikami, pecivom. Le-

tos so se posvetili tudi šiva-

nju igrač, saj učitelji opažajo, 

da otroci niso vešči šivanja 

in tako so pridobivali tudi to 

potrebno spretnost. Pri izde-

lovanju so se učenci zabavali, 

pokazali pa so tudi veliko za-

nimanja, so povedali učitelji.

»Pred bazarjem so pripra-

vili še kulturni program, ka-

terega osrednja tema so bile 

vrednote. V njem so se pred-

stavili vsi učenci do 5. razre-

da, starejši pa v okviru inte-

resnih dejavnosti. Predstavile 

so se tri plesne skupine, trije 

pevski zbori, folklorna sku-

pina, skupina Gudalo, recita-

torji, glasbeniki,« je povedal 

Aleksander Šterman.

Koliko denarja so na bazar-

ju zbrali, takoj po prireditvi 

še niso vedeli, lanski priho-

dek pa so namenili za ogled 

predstave in za nakup dela 

potrebnih materialov za leto-

šnji bazar. Podobno bo letos.
Viki Ivanuša

Na seznamu letošnje bral-

ne značke je bilo predlaga-

nih sedemnajst naslovov 

in ena zbirka, za uspešno 

opravljeno značko pa je bilo 

treba prebrati vsaj pet knjig. 

To bralcem očitno ni pred-

stavljalo nobenih težav, saj 

so v povprečju prebrali veli-

ko več, vsak po približno 10 

knjig. K temu je gotovo pri-

pomogel tudi izbor del, ki so 

se znašla na seznamu. Kot je 

pojasnila Liljana Klemenčič, 

knjižničarka iz Knjižnice Iva-

na Potrča na Ptuju, ki s knji-

žničarko Jožico Sajko vodi 

projekt bralne značke, so se 

v tem letu odločili, da izbe-

rejo evropsko obarvano gra-

divo. Med knjigami, ki so jih 

bralci prebirali, so bile: Moje 

suhote (Boris Pahor), Kaki 

vojaki (Nataša Kramberger), 

Graditelj (Drago Jančar), 

Evropa (Avgust Demšar), 

David Copperfield (Charles 

Dickens), Kažipoti brezpotij 

(Jože Snoj), Tri usode s Ko-

roškega (Vinko Ošlak), Smrt 

slovenske primadone (Brina 

Švigelj-Mérat), Semenj čude-

žev (Wislawa Szymborska), 

Knjižnica ponoči (Alberto 

Manguel), Sanjajo tisti, ki 

preveč spijo (Nejc Gazvoda), 

Pink! (Janja Vidmar), Hribci 

kremeniti (Marjan Manček), 

knjižna zbirka Zapisani v 

Ptuj, Grimmove pravljice, An-

dersenove pravljice, pesniška 

kompilacija Drugi komadi in 

Vidke (Milan Vincetič).

Ob vseh naštetih delih že 

nekaj let v ptujski knjižnici 

ponujajo možnost izbire dru-

gih del predlaganih avtorjev. 

„Praksa bralnih značk je po-

kazala, da je poleg promocije 

branja za odrasle, ki je eden 

osnovnih ciljev akcije, dose-

žen še en, ki si ga knjižničarji 

želimo, in sicer ta, da so izpo-

sojeni tudi avtorji in naslovi, 

ki sicer ne bi bili v tolikšni 

meri,“ pojasnjuje vodja pro-

jekta Liljana Klemenčič.

Letos je bralno značko za 

odrasle osvojilo 81 bralk in 

bralcev, ki so na svojih se-

znamih izpisali 843 naslovov 

prebranih knjig, kar pomeni, 

da jih je vsak prebral pov-

prečno več kot deset. „Re-

korderka med tistimi, ki so z 

nami podelili število prebra-

nih knjig, je bralka s 55 izpi-

sanimi naslovi – še več, 121 

prebranih knjig med obema 

značkama od decembra do 

novembra, je omenila gospa, 

a naslovov ni zapisala,“ pravi 

Klemenčičeva.

Kar 88 odstotkov udeleže-

nih v ptujski bralni znački za 

odrasle je žensk, v letošnjem 

letu pa se je delež moških 

bralcev nekoliko okrepil.

V ptujski knjižnici bralno 

značko za odrasle izvajajo že 

osem let, od leta 2005 naprej. 

V tem času se je je udeležilo 

753 bralk in bralcev, pov-

prečno 94 na leto, veliko jih 

ostaja zvestih vsa leta.

“Glede na to, da si je bralna 

značka za odrasle pridobila 

svoj stalni krog bralcev in se z 

odzivom bralcev ohranila že 

osmo leto, je vsekakor upra-

vičila svoj namen in opravlja 

svoje poslanstvo – promoci-

jo branja kakovostnega lepo-

slovja odraslih. Promovirana 

je bila tudi navzven, kot pri-

mer dobre prakse je takšno 

ali zelo podobno obliko dela 

z odraslimi bralci vključilo v 

svoj program veliko knjižnic 

po Sloveniji,” pravi Klemen-

čičeva.

Kot vsako leto doslej so 

tudi letošnjo bralno značko 

pričeli in zaključili z literar-

nim večerom, ki so ga tokrat 

poimenovali Pravljični večer 

za odrasle. Pripovedovale so 

pravljičarke iz več slovenskih 

knjižnic: Vesna Radovano-

vič, Darinka Čobec, Andreja 

Erdlen, Agica Kovše, Darja 

Plavčak, Mojca Plaznik in go-

stiteljica Liljana Klemenčič. 

S tem dogodkom so obenem 

počastili še dan kulture in 

dan slovenskih splošnih knji-

žnic.
Dženana Kmetec

Domači piškoti in druge zimske 
zgodbe Primoža Suhodolčana

Primož Suhodol-
čan (1959) je zago-
tovo tisti sodobni 
slovenski pisatelj, ki 
ga mladi bralci prav 
obožujejo. In ob bra-
nju njegovih knjig se 
najbolj glasno in naj-
bolj pogosto od srca 
smejijo. 

In taka, duhovita, je 
tudi noviteta avtorja, 
ki sodi med najbolj 
plodovite sodobnike. 

Od prve monografske izdaje »športne dogodivščine« 
Košarkar naj bo! se je v vzajemnem knjižničnem 
katalogu nabralo 140 naslovov, od tega 51 knjig, 
ostalo pa so posamezne objave v periodičnem tisku 
(Ciciban, Kekec, Odsevanja …). Ta, prva Suhodol-
čanova knjižna izdaja, je bila kar petkrat ovekovečena 
s priznanjem Moja najljubša knjiga (1999, 2000, 
2001, 2002 in 2008). Prav tako je bila njegova se-
rija Pozor, pravljice! deležna priznanja slovenskih 
osnovnošolcev Moja najljubša knjiga v letih 2009, 
2010 in 2011. 

Seveda ni pričakovati, da bo avtor, ki ga odliku-
jeta za Slovence še posebej manj običajni avtorski 
lastnosti – namreč: velikanski življenjski optimizem 
in duhovitost, torej ni pričakovati, da bo avtor pri-
povedoval o recepturah za praznično peko peciva. 
Še posebej, če je glavni literarni junak množici otrok 
priljubljeni Peter Nos. Tako je bilo:

Kadar je zima in kadar je mraz, takrat je tudi zunaj 
hitro temno. Petra Nosa pa tudi zima, mraz in tema 
ne pripeljejo domov. Mama je kar naprej pogledovala 
skozi okno, vendar Petra Nosa ni bil od nikoder. Ko 
se je končno prikazal, ga je vprašala:«Peter, zakaj nisi 
prišel prej?«

»Nisem našel,«se je opravičil Peter.
»A ne veš, kje si doma?« ga je še enkrat vprašala 

mama.
»Res, nisem našel poti,« je še enkrat rekel Peter in 

pogledal v kuhinjo, od koder je omamno dišalo.
»Zdaj pa zares!« se ni dala mama. »Zakaj si bil tako 

dolgo zunaj?«
»Nos mi je zmrznil, pa sem bil izgubljen,« je povedal 

Peter Nos.
»Tega pa ti ne verjamem!«
»Mama, saj veš, jaz se vedno ravnam po nosu. In 

ker mi je zmrznil, nisem mogel zavohati tvojih dišečih 
piškotov. Ko si jih spekla, pa se je pot domov kar sama 
prikazala,« se je zasmejal Peter Nos …

V slikanici Peter Nos in zimski smeh je zbranih 
skupaj štirinajst kratkih, duhovitih prigod, ki so ka-
kor nalašč za zimske dni: Zima za ježka, Domača 
shramba, Knjižni brlog, Kdaj pride zima?, Osamlje-
ni sneženi mož, Ledeno vroče palačinke, Letališče 
za ptice, Zimska zelenjava, Torba čira čara, Kuhan 
sladkoled, že omenjeni Domači piškoti, Jagodne 
snežinke, Zimska plesna šola in Zaspanec.

V seriji s Petrom Nosom, likom, ki si ga je 
prvi zamislil avtorjev oče Leopold Suhodolčan 
(1928–1980), je doslej izšlo dvanajst knjig in so 
namenjene najmlajšim bralcem. Prve podobe Petra 
Nosa je ilustriral Marjan Manček, zdaj, »Primoževe-
ga Petra Nosa« in njegove prigode riše Uroš Hrovat, 
nekoliko v stripovski maniri, ki kanček spominja na 
znamenite podobe Mikija Mustra, vendar zdaleč ne 
dosega ne mojstrstva ilustratorja Marjana Mančka, 
ne Mikija Mustra, čeprav so Hrovatove upodobitve 
prikupne mladim bralcem.

Primož Suhodolčan bo gost v Knjižnici Ivana 
Potrča Ptuj v četrtek, 13. 12. 2012, ob 18. uri 
v okviru Pikine bralne značke. Le-to organizira 
knjižnica Velenje tudi za partnerska mesta v okviru 
EPK 2012 in na Ptuju vodi mlade bralce v tej akciji 
mladinska knjižničarka Jasmina Toš.

Vabljeni!
Liljana Klemenčič

petek � 7. decembra 201210 Kultura, izobraževanje

Tednikova knjigarnicaPtuj � Dan slovenskih splošnih knjižnic in dan kulture

Rekorderka prebrala 55 knjig
Osma bralna značka za odrasle v organizaciji Knjižnice Ivana Potrča Ptuj je uspešno zaključena. Zaradi projekta 
Evropske prestolnice kulture 2012, v katerem je kot partner sodeloval tudi Ptuj, je bil tokratni izbor gradiva evropsko 
obarvan. Da je bil kakovosten, kaže tudi podatek, da je 81 bralk in bralcev na svojih seznamih izpisalo neverjetnih 843 
naslovov prebranih knjig, kar pomeni, da jih je vsak prebral povprečno več kot deset.

Foto: DK

Bralne mapice je oddalo 81 bralk in bralcev.

Foto: Viki Ivanuša

Najbolj vznemirjeni so bili učenci nižjih razredov, ki so komaj ča-
kali, da spravijo svoje izdelke v promet.

Ormož � Praznično druženje učencev, staršev in učiteljev

Po darilca na Božični bazar
Na Osnovni šoli Ormož so v soboto, na prvi decembrski dan, pripravili uspešen uvod v praznične dni z Božičnim bazar-
jem, na katerega so povabili tudi starše. Starši, stari starši, sorodniki so si najprej ogledali kulturni program, nato pa 
so se imeli priložnost sprehoditi med stojnicami in kakšno malenkost tudi kupiti.

Bralna značka za odrasle je ptujski projekt, v katerem sode-
lujejo še nekatere slovenske knjižnice: Knjižnica Franca Ksa-
vra Meška Ormož, Knjižnica Mirana Jarca Novo mesto, mari-
borska knjižnica in Knjižnica Josipa Vošnjaka Slovenska Bi-
strica. Letos prvič se je bralni znački za odrasle priključila tudi 
Slovenska vojska. Založbe, ki projekt podpirajo, so: Ebeseda 
in Študentska založba iz Ljubljane ter Litera iz Maribora.



dopolnil 30 let, kar pomeni, 

da nisem več med najmlajšimi. 

Težko rečem, da je prepozno, 

a Aluminij je v teh letih res po-

stal moj drugi dom.«

Bi izpostavil kakšnega od 
trenerjev, ki je veliko pripo-
mogel k tvojemu nogome-
tnemu razvoju?

D. Topolovec: »Izpostavil 

ne bi nikogar, saj je vsak prispe-

val del na tej moji poti. Pohvalil 

bi to, da so vsi težili k temu, da 

se družimo, osebnostno razvi-

jamo in da so izpostavljali pozi-

tivne vrednote.«

Igranje nogometa pa ni 
tvoja edina služba, saj si re-
dno zaposlen tudi v podje-
tju. Kako usklajuješ oboje?

D. Topolovec: »Sedaj sem 

tega že navajen, saj sem zapo-

slen že sedmo leto. Na začetku 

je bilo morda nekoliko težje, z 

leti pa sem ta ritem sprejel za 

svojega in mi sedaj ne predsta-

vlja težav.«

Kako v podjetju gledajo 
na tvoje igranje v 1. ligi?

D. Topolovec: »Mislim, da 

so kar ponosni na to.«

Prostega časa imaš verje-
tno zelo malo: kako ga izko-
ristiš?

D. Topolovec: »Res je pro-

stega časa bolj malo, saj imam 

dopoldan službo, popoldan pa 

treninge. Ko imam kakšen pro-

sti dan, ga ponavadi izkoristim 

za izlet z motorjem. To so po-

sebni občutki, z eno besedo bi 

ga opisal kot svoboda.«

Jože Mohorič

je razvila v pravo dramo, saj so 
gledalci spremljali zelo odprt 
obračun. Borca sta napadala 
drug drugega in naš tekmova-
lec je želel dvoboj predčasno 
zaključiti, vendar kljub izre-
dnim napadom Stanič ni padel. 
Tako so o zmagovalcu odločali 
sodniki, ki so soglasno potrdili 
zmago Tadeju Toplaku!

To je bila za ptujskega tekmo-
valca ena najbolj pomembnih, 
če že ne kar najpomembnejša 
zmaga na njegovi dosedanji 
športni poti. Njegov talent in 
znanje so opazili tudi tuji me-
nedžerji, ki so spremljali dvo-
boj in tako je Toplak že dobil 
prve ponudbe iz Nizozemske. 
Po napornem dvoboju in po-
škodbi noge sedaj sledi za naše-
ga odličnega borca krajši poči-
tek. Naslednji veliki dvoboj naj 
bi imel predvidoma v marcu ali 
aprilu prihodnje leto.

David Breznik
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Franci Grajš postal svetovni 
Enfusionov prvak

V osrednjem delu večera je bil izveden mini turnir za sve-
tovnega Enfusion prvaka v K-1 v kategoriji do 85 kg. Sloven-
ski mojster Franci Grajš (Muay Thai Gym Scorpion – Novo 
mesto) je najprej v polfinalu premagal odličnega borca iz 
Armenije Shaka Parparyana, nato pa je bil v velikem finalu 
v drugi rundi boljši tudi od Američana Anderewa Tatea, saj 
ga je knockoutiral z udarcem s kolenom v glavo. Navijači v 
hali Tivoli so lahko slavili svetovnega Enfusionovega prvaka 
Francija Grajša, ki je za zmago prejel glavno nagrado veče-
ra – 30 tisoč dolarjev. To je zgodovinska zmaga, saj je z njo 
postal najboljši profesionalni borec v svoji kategoriji v K-1 
na svetu!

Denis Topolovec je ob To-
mažu Murku in Klemnu Bingu 
eden od najstarejših in najizku-
šenejših nogometašev Alumi-
nija. Že v zgodnjih otroških le-
tih ga je na nogometna igrišča 
popeljal oče Franc, ki je bil tudi 
sam nogometaš, z bratom Mir-
kom tudi eden od ustanovnih 
članov NK Slovenja vas. Denis 
je prve nogometne korake sto-
ril v NK Aluminij in mu ostal 
zvest vse do danes. Je kapetan 
članske prvoligaške ekipe in 
eden tistih, brez katerega si 
trener Bojan Flis težko zamišlja 
sestavo najboljše enajsterice. 

Letošnje leto je za Alumi-
nij zgodovinsko, prvič na-
stopate v 1. državni ligi. Kaj 
ti to pomeni?

D. Topolovec: »To je bila 
moja dolgoletna želja. Veli-
ko let smo si prizadevali za ta 
cilj in v lanski sezoni nam je 
to končno uspelo. Seveda so 
občutki ob tem izjemni, saj se 
lahko sedaj vsak teden preizku-
šamo z najboljšimi slovenskimi 
ekipami.«

Dve leti zapored ste bili 
prvak 2. lige, nato je uprava 
prižgala zeleno luč za na-
predovanje.

D. Topolovec: »Po prvem 
zmagoslavju v 2. ligi – v sezo-
ni 2010/11 – se v upravi kluba 
niso odločili za prestop v ligo 
višje, v drugem primeru – v 
sezoni 2011/12 – so to storili. 
Igralci v prvem primeru nismo 
bili preveč razočarani, saj smo 
razumeli razmere, zato pa je 
bilo veselje v drugem primeru 
toliko večje.«

To je nova stopnička v 
tvoji karieri, saj je 1. liga 
vendarle svet zase.

D. Topolovec: »Vsak nogo-
metaš, tudi jaz nisem izjema, si 
želi nastopati v najvišjem ran-
gu tekmovanja v Sloveniji. Trdo 
smo delali za ta uspeh, zato 
smo upravičeno v tej druščini.«

Vrsto let si že eden od no-
silcev igre Aluminija: so na 
tvoj naslov že v preteklosti 
prišle kakšne ponudbe za 
prestop v 1. ligo?

D. Topolovec: »Nekaj se 
je govorilo o tem, vendar po-
nudbe niso bile nikoli dovolj 
konkretne: Sicer pa nisem imel 
niti posebne želje za prestop, v 
Kidričevem sem se dobro po-
čutil.«

V Aluminiju si že vrsto 
let, sedaj si kapetan ekipe.

D. Topolovec: »Res sem že 
kar nekaj let član NK Alumi-
nija, ki je že več kot 20 let moj 
drugi dom. Ponosen sem na ta 
status kapetana, zavedam pa 
se, da sem do njega prišel s tr-
dim delom.«

Nogometaš je bil tudi tvoj 
oče; verjetno te je on prvič 
pripeljal na nogometno 
igrišče?

D. Topolovec: »Res je in 
zaradi tega sem mu hvaležen. 
Sicer pa imam pri nogometni 
karieri veliko podporo celotne 
družine.«

Imaš željo, da bi se pre-
izkusil tudi v kakšni drugi 
nogometni sredini?

D. Topolovec: »Želja je, 
vendar je treba pri tem ostati 
realen: sam bom naslednje leto 

V hali Tivoli je bil v nedeljo 
mega borilni spektakel, ime-
novan Trial of the gladiators, 
na katerem so organizatorji 
pripravili večer tajskega boksa 
in K-1. Posebno priložnost za 
dokazovanje je dobil tudi član 
kluba tajskega boksa Muay 
Thai Gym iz Ptuja Tadej To-
plak, saj se je v kategoriji do 88 
kg pomeril z zelo kakovostnim 
hrvaškim borcem Ivanom 
Staničem, ki je med drugim 
tudi svetovni prvak po pravilih 
WMC. 

Glede na status Staniča se je 
pričakovalo, da bo moral To-
plak za velik skalp, ki mu v sve-
tu borilnih športov odpira šte-
vilna vrata, pokazati izjemno 
predstavo in to je pred pri-
bližno stotimi svojimi najbolj 
zvestimi navijači, ki so ga pri-
šli spodbujat v Ljubljano, tudi 
storil. Za dvoboj ga je izjemno 

pripravil njegov klubski trener 
Matjaž Tomažin, ki je o borbi 
dejal, da je bila pravi »pekel« 
do zadnje minute. Naš borec 
je v prvi rundi prevzel pobudo 
in predvsem v ročni tehniki z 
boksom dominiral nad tekme-
cem v vseh pogledih in ga s se-
rijskimi udarci večkrat resneje 
ogrozil. Z desnim direktom 
je Staniča poslal tudi na tla in 
sledilo je štetje, vendar se je 
nepopustljivi in izkušeni hrva-
ški borec pobral ter nadaljeval 
dvoboj. Sledila je druga runda, 
ki bi jo lahko pripisali Hrvatu, 
saj se je v dvoboj vrnil kot pre-
rojen in je večkrat z nožnimi 
udarci – low kicki – zadel v 
levo Toplakovo nogo in ga je 
tudi resneje ogrozil. Naš šam-
pion je kljub poškodovani nogi 
stisnil zobe in je proti koncu 
druge runde zopet z boksarski-
mi udarci resneje ogrozil Stani-
ča. Sledila je tretja runda, ki se 

Nogomet � Denis Topolovec, NK Aluminij

Svoboden na igrišču in … motorju!
Tajski boks � Tadej Toplak

V Tivoliju izredna predstava in 
zmaga Tadeja Toplaka

Foto: Črtomir Goznik

Denis Topolovec: »NK Aluminij je že več kot 20 let moj drugi dom. Ponosen sem tudi na status kape-
tana ekipe, zavedam pa se, da sem do njega prišel s trdim delom.«

Foto: Črtomir Goznik

Tomaž Toplak (Muay thai Gym Ptuj) in Hrvat Ivan Stanič sta v Ljubljani uprizorila spektakularno pred-
stavo, zmage pa se je veselil ptujski borec.

Tadej Toplak in njegov trener 
Matjaž Tomažin



Krka – Jeruzalem 
32:32 (17:18)

KRKA: Vrbinc, Štangelj, Turk; 
Jurečič 1, Flajs 4, Leban 3, Lavrič, 
Didovič, Fink 7, Maričič, Irman, Sve-
telšek 5, Jakše, Orlič 2, Papež 10 
(1), Klobčar. Trener: Slavko Ivezič

JERUZALEM: Žuran, Belec; Raj-
šp 2, Bogadi, Žmavc 1, Radujković 
2, Čudič 15 (8), Kirič, Šišmanovič, 
Gregorc 3, Kljajič 5, Mesarić 2, Špi-
ljak 2. Trener: Saša Prapotnik.

SEDEMMETROVKE: Krka 2/1; 
Jeruzalem 11/8. IZKLJUČITVE: 
Krka 6; Jeruzalem 2 minuti. IGRA-
LEC TEKME: Bojan Čudič (Jeruza-
lem Ormož).

Rokometaši Krke in Jeruza-
lema so si po prikazanem v dra-
matični končnici pravično raz-
delili plen, čeprav bi si obe toč-
ki bolj zaslužili gostje iz Ormo-
ža. Zanimivo je, da sta se ekipi 
razšli z neodločenim izidom že 
v Ormožu, kjer so prav tako v 
zadnji minuti izenačili Ormo-
žani. Do 25. minute so bili bolj-
ši Dolenjci, ki so v več prime-
rih vodili za dve točki. Ormoža-
nom je največ težav povzročala 
igra v obrambi, kjer nikakor 
niso uspeli povezati vsaj dve ali 
tri uspešne obrambne akcije. V 
napadu, ki je bil strpen, je ble-
stel kapetan Jeruzalema Bojan 
Čudič, ki je do odmora mrežo 
Novomeščanov zatresel kar 12-
krat (6-krat iz igre in 6-krat iz 
sedemmetrovke). Hugo nas je 
s svojo igro spomnil na stare 
čase, ko je skoraj v vsakem kro-
gu blestel v podobnem sijaju. 
Z dobrim zaključkom je Ormo-
žanom uspelo povesti s 16:18, 
najboljši strelec lige Jernej Pa-
pež pa je postavil izid polčasa 
(17:18).

V 2. polčasu so gostje zai-
grali odlično. Sandi Žuran je 
s štirimi zaporednimi obram-
bami uspešno v golu zame-

njal poškodovanega Boštjana 
Belca in Jeruzalem je v 43. 
minuti povedel 22:25 in imel 
sedemmetrovko. Žal je Čudič 
po osmih uspešnih poskusih 
zatresel prečko. Dve minuti ka-
sneje, pri vodstvu Ormožanov 
23:25, so imeli gostje še eno 
sedemmetrovko. Vlogo izvajal-
ca je prevzel Jan Gregorc, ki 
pa je zgrešil gol. V 50. minuti 
je krožni napadalec Blaž Fink 
izenačil izid na 27:27, sledila 
pa je še tretja zaporedna zgre-
šena sedemmetrovka Ormoža-
nov v pičlih sedmih minutah 
(Čudič je tudi v tem primeru 
zatresel prečko). Napake Jeru-
zalema so s pridom izkoristili 
igralci Krke in povedli 30:28 
in 31:29. Sledil je dramatični 
zaključek, kjer sta Anže Kljajič 
ter Siniša Radujković zadela za 
31:31. Ormožanom se je uspelo 
obraniti in v napadu je zadel 
Danijel Mesarić, ki sta mu celj-

ska sodnika Jure Cvetko in Br-
stin Kavalar sodila prestop. 30 
sekund pred koncem s pravo 
bombo zadel Papež za 32:31. 
V zadnjem napadu so se odlič-
no znašli Ormožani in Mesarić 
je ostal sam na črti, kjer je tri 
sekunde pred koncem mirno 
zadel mrežo Anžeta Vrbinca za 
zasluženo izenačenje na 32:32.

To je bila tretja zaporedna 
tekma Krke (Maribor, Izola, Je-

ruzalem), ki se je končala z ne-
odločenim izidom, kar je v ro-
kometu redek primer. Škoda za 
ormoške »črne minute« od 43. 
do 50. minute, kjer so zamudili 
priložnost za zmago. Pred četo 
trenerja Saše Prapotnika so 
še trije krogi. V soboto, 8. de-
cembra, na Hardeku ob 19.00 
gostujejo državni prvaki iz Ve-
lenja, nato sledita še tekma v 
gosteh proti Trimu in domača 
tekma v sredo, 19. decembra, 
proti Krškemu.

KU

V petek, 16. novembra, je po-
tekala redna skupščina Roko-
metnega kluba Drava iz Ptuja, 
na kateri je bil ustoličen novi 
predsednik kluba. Dosedanje-
ga prvega moža, Aljoša Toša, 
ki bo poslej član upravnega 
odbora, je nadomestil član 
nekdanje zlate zasedbe ptuj-
skega kluba iz devetdesetih let, 
Aleš Belšak. 37-letnik, ki je za 
Dravo med drugim nastopal 
skupaj z Renatom Vugrincem, 
bo še naprej trdno zavezan vi-
ziji dela z mladimi domačimi 
rokometaši, verjame pa, da se 
lahko Drava v doglednem času 
ponovno vrne v 1. ligo.

Kako to, da ste se odločili 
sprejeti izziv vašega matič-
nega kluba, tokrat se vrača-
te v vlogi predsednika.

A. Belšak: »Vračam se v 
klub, kjer sem igralsko kariero 
začel in končal. Že zadnje leto 
sem pomagal članski vrsti na 
treningih z individualno vad-
bo, tako da sem se v delo kluba 
nekoliko bolje vpel, sedaj pa 
sem se na povabilo iz kluba od-
ločil, da sprejmem predsedni-
ško mesto z vsemi obvezami in 
da poskušamo v RK Drava Ptuj 
narediti korak naprej. Naš cilj 
je namreč, da skušamo morda 
že to sezono priti v 1. B-ligo, 
obenem pa z mladino v 1. ligo. 
Čas bo pokazal svoje, puške v 

koruzo ne bomo vrgli, če nam 
ne bi uspelo letos, pa bo v na-
slednji sezoni  to primarni cilj.«

Predsedniška funkcija ni 
mačji kašelj …

A. Belšak: »Kot sem že dejal, 
sem mesto predsednika pre-
vzel z vsemi obvezami. Aljoša 
Toš se je zaradi preobilice de-
lavnih obveznosti pač umaknil, 
na srečo pa še naprej ostaja v 
klubu v upravnem odboru. Čas 
tudi do mene ni prizanesljiv, 
toda menim, da bomo s sku-
pnimi močmi uspeli.«

V klubu prevladujejo do-

mači rokometaši, ki vlivajo 
po dolgih letih tavanja v si-
vini optimizem za naprej. 
Kakšna je vaša rokometna 
vizija?

A. Belšak: »Vizija kluba se z 
mojim prihodom v klub ne bo 
spremenila. Še naprej je to ka-
kovostno delo z mladimi roko-
metaši in enkrat, v doglednem 
času, pripeljati Dravo ob bok 
najboljšim. To pomeni, da je 
želja, da zaigramo v 1. ligi, po-
večini s svojim kadrom. Seve-
da pa se zavedam, da bi bile v 
takem primeru potrebne tudi 

okrepitve, ki so nujno zlo. Če 
ne delaš dobro z mladimi, re-
zultat ne pride sem po sebi. To 
je bistvo.«

Vaši prvi koraki so poleg 
»administrativnega dela« 
verjetno pogojeni z vpogle-
dom v vse klubske selekci-
je. Klubska piramida kako-
vostnega kluba se prične 
pri mini rokometu …

A. Belšak: »Tako je. V klubu 
imamo trenerje, ki so zadolženi 
za mlajše selekcije, obenem pa 
imamo v klubu strokovni svet, 
na katerem se pogovarjamo o 
tovrstnih zadevah. Seveda si 
bom vzel čas za natančnejši 
vpogled dela v klubu, kje je tre-
ba kaj narediti, nadgraditi, vse 
od mini rokometa navzgor.«

Članska vrsta igra vse 
uspešneje, obenem pa v 
dvorane zahaja vse več lju-
biteljev rokometa. Vse bolj 
diši po zlatih časih rokome-
ta na Ptuju. Kdaj se bodo 
vrnili?

A. Belšak: »Upam, da čim 
prej. Vse je seveda odvisno od 
finančnih sredstev, brez denar-
ja danes pač ne gre. Menim, da 
bi Drava lahko v roku petih, še-
stih let, če bomo delali sistema-
tično in vse skupaj tudi finanč-
no nadgrajevali, igrala v 1. ligi.«

Tadej Podvršek

petek � 7. decembra 201212 Šport

Tina Tumpej in Barbar Selinšek 
v mladinski reprezentanci Slovenije

V ponedeljek, 10. 12., se bo na krajših enodnevnih pripravah na 
Ptuju zbrala slovenska mladinska ženska reprezentanca. Selektor 
Bojan Voglar, sicer strateg trenutno vodilne ekipe lige GEN-I Zagor-
ja, želi videti pripravljenost deklet, obenem pa počasi pričeti z ui-
gravanjem pred pričetkom kvalifikacij za EP, ki bo marca prihodnje 
leto. Članici naše izbrane vrste sta tudi igralki Mercatorja Tenzorja 
iz Ptuja, in sicer Barbara Selinšek in Tina Tumpej. Gre nedvomno 
za lepo priznanje za ptujski klub, obenem je vpoklic priznanje, da 
so v klubu pri delu z mladimi na pravi poti. Ob 12. uri dopoldan bo 
reprezentanca v dvorani Ljudski vrt opravila trening, ob 17. uri pa se 
bo pomerila z domačo prvoligaško ekipo.

Vrstni red pred zadnjimi tremi 
koli: 1. ŽŠK Maribor 29,5 točke 
(12), 2. ŠD dr. Milan Vidmar Ljublja-
na 23,5 (12), 3. ŠD Radenska Po-
mgrad 21 (10), 4. ŠK Vrhnika 19,5 
(6), 5. ŠD Tehcenter Ptuj 19,5 (5), 
6. ŠK Branik Maribor 16 (5), 7. ŠK 
Krško 15,5 (6), 8. ŠK N. Gorica 15 
(3), 9. ŠK Lendava 11 (1), 10. ŠK 
Novo mesto 9,5 (0).

Saša Prapotnik, Jeruzalem Ormož: »Čestitke fantom, ki so za »uro 
in pol« pozabili na vse težave in igrali zase ter pustili srce na igrišču. 
Glede na potek tekme bi bilo nepravično, če bi Novo mesto zapustili 
praznih rok. Izkoristili smo luknje v obrambi Krke, ki so nastale zaradi 
izostanka obolelega Erčulja in poškodovanega Cvikla. Staro leto želi-
mo končati še z vsaj eno zmago v treh tekmah.«

Slavko Ivezić, Krka Novo mesto: »Fantje niso spoštovali dogovor-
jenega pred tekmo, med glavnim odmorom in v minutah odmora. 
Napad in obramba sta bila slaba. Ekipa ni delovala homogeno, zato 
je točka odromala v Ormož. Tudi tokrat smo iz rok v zadnjih treh minu-
tah izpustili prednost dveh zadetkov in prejeli gol v zadnjih sekundah. 
Razočaran sem.«

Po koncu lanske sezone se 
je za študij na Obali in s tem 
za slovo od ŽRK Mercator 
Tenzor odločila prva vratarka 
Maruša Križanec. Od takrat 
imajo v obdravskem prvoliga-
šu težave z vratarji. Nežka Pu-
šnik, ki je prišla iz Rač, je pač 
še premlada in neizkušena, da 
bi sama zdržala naporen ritem 
prvoligaškega tekmovanja. Za-
radi tega so se v klubu odločili 

za novo ime, ki bo vsekakor 
dobrodošla konkurenca na 
mestu vratarke. Ptujske roko-
metašice bo tako do konca 
sezone kot posojena rokome-
tašica okrepila Karmen Kri-
žan, ki prihaja iz Žalca. Gre za 
mlado, visoko in perspektivno 
vratarko, ki naj bi poskrbela za 
lažjo uresničitev zadanih ciljev 
kluba.

Tadej Podvršek

Prejšnji konec tedna se je 
na Otočcu nadaljeval drugi 
del tekmovanja v članski 
državni ligi, v kateri na-
stopa deset najboljših slo-
venskih klubov in društev. 
Zmagovalec prvenstva si bo 
ob osvojitvi naslova držav-
nega šahovskega prvaka za 
leto 2012 zagotovil tudi pra-
vico nastopa v evropskem 
klubskem pokalu.

Ekipa Šahovskega društva 
Tehcenter Ptuj je tokrat igrala 
proti pričakovanjem izredno 
dobro. Najprej je v srečanju z 
močno ekipo Vrhnike dosegla 
remi 3:3, v petem kolu pa je z 
rezultatom 5:1 premagala Bra-
nik iz Maribora. Prijetno sta 
presenetila Robert Roškar in 
novinec v ekipi Miloš Ličina, ki 
sta zmagala, zmago sta dodala 
še VM Ivan Ivaniševič in Jure 
Borišek, medtem ko sta Danilo 
Polajžer in Gregor Podkrižnik 
oddala vsak po pol točke. Kaj 
več kot visok poraz (5:1) pro-
ti prvim favoritom, ekipi ŽŠK 
Maribor, ki je nastopila s šesti-
mi velemojstri, ni bilo pričako-
vati. Kljub temu pa si Ptujčani 
z osvojenimi 19,5 točke skupaj 

z Vrhniko delijo 4. do 5. mesto. 
Razlika do 2., še posebej pa do 
3. mesta ni velika in ob dobrih 
nastopih v zadnjih treh kolih 
se lahko ptujski šahisti uvrsti-
jo pod sam vrh. Posebej še ob 
dejstvu, da bo kapetan Danilo 
Polajžer imel na razpolago ver-
jetno tri velemojstre in glede 
na to, da imajo morda nekoliko 
lažji razpored od zasledoval-
cev. V petkovem 7. kolu, ki bo 
na sporedu ob 16. uri v pro-
storih šahovskega doma ŠZS v 
Ljubljani, bodo njihovi tekme-
ci Novomeščani, jutri ob 15. 
uri jih čaka nekoliko trši oreh, 
ekipa Radenske Pomgrad, v 
zadnjem, nedeljskem kolu, ki 
bo na sporedu ob 10. uri, pa še 
Nova Gorica.

Silva Razlag

1. liga
REZULTATI 3. KROGA: Trgovine 

Jager I – TK Šumari 2:1 (Majce-
novič – Kosi 9:3, Gobec – Horvat 
9:0, Pisar/Jagarinec – Kosi/Horvat 
6:9); Hiša Kager – Straf Skorba 
0:3 (Šabeder – Kreutz 6:9, Škrinjar 
– Štrafela 1:9, Šabeder/Škrinjar – 
Kreutz/Štrafela 5:9). Prosta je bila 
ekipa TC Goya. 
 igre  gemi
1. STRAF SKORBA 7  75
2. TRGOVINE JAGER I 5  51
3. ŠUMARI 2  50
4. GOYA 2  38
5. HIŠA KAGER 2  37

V 3. krogu zimske lige smo bili 
priča visokemu porazu oslabljene 
ekipe Hiša Kager. Boštjan Kreutz in 

Tomaž Štrafela (oba Straf Skorba) 
sta v vseh treh dvobojih brez težav 
ugnala dvojico Šabeder-Škrinjar. V 
drugi tekmi dneva je ekipa Trgovi-
ne Jager izgubila pomembno točko 
v boju za vrh. V obeh posamičnih 
dvobojih sta Črto Gobec in Dušan 
Majcenovič prikazala odlično igro, 
za ekipo Šumari pa je točko v igri 
dvojic osvojil par Igor Horvat – Robi 
Kosi.

2. liga
PARI 4. KROGA (sobota, 8. 

12.): ob 8.30: TK Skorba – TK 
Skorba Gad, PSS Ptuj – Duras pro-
jekt; ob 11.45: Veterani – Trgovine 
Jager II.

JM

Rokomet � ŽRK MT Ptuj

Karmen Križan do konca 
sezone na Ptuju

Šah � Državna članska liga

Ptujčani še vedno v borbi 
za visoko uvrstitev

Tenis � Zimska liga Goya

Rokomet � 1. A SRL (m)

Velika točka Ormožanov v Novem mestu

Rokomet � Aleš Belšak, predsednik RK Drava Ptuj

V naslednji sezoni bo imperativ 1. B-liga

Foto: Črtomir Goznik

Bojan Čudič (Jeruzalem Ormož) je v sredo v Novem mestu spomnil 
na svoje najboljše čase in dosegel kar 15 zadetkov.

Foto: Črtomir Goznik

Aleš Belšak: »Vizija kluba se z mojim prihodom v klub ne bo spre-
menila. Še naprej je to kakovostno delo z mladimi rokometaši in 
enkrat, v doglednem času, pripeljati Dravo ob bok najboljšim.«

1. A SRL (M)
REZULTATI 14. KROGA: Krka – 

Jeruzalem Ormož 32:32 (17:18), Tri-
mo Trebnje – Maribor Branik 31:31 
(16;17), Gorenje – Istrabenz plini 
Izola 31:21 (13:14), Cimos Koper – 
Ribnica Riko hiše 33:32 (16:17), Kr-
ško – Sviš Pekarna Grosuplje 22:24 
(11:11), Sevnica – Celje Pivovarna 
Laško 17:31 (10:15)

1. GORENJE 14 13 0 1 26
2. CELJE PIVO. LAŠKO 14 12 1 ¸2 25
3. CIMOS KOPER 14 11 1 2 23
4. MARIBOR BRNIK 14 8 2 4 18
5. KRKA 14 5 4 5 14
6. TRIMO TREBNJE 14 6 2 6 14
7. RIBNICA RIKO HIŠE 14 5 2 7 12
8. SVIŠ P. GROSUPLJE 14 5 1 8 11
9. ISTRABENZ IZOLA 14 3 2 9 8
10. JERUZ. ORMOŽ 14 3 2 9 8
11. SEVNICA 14 3 0 11 6
12. KRŠKO 14 1 1 12 3



Drugi krog v 1. ligi je pri-
nesel neposredne obračune 
zmagovalcev uvodnega kro-
ga. V obeh sobotnih derbijih 
sta slavila domačina. Najbolj 
»vroč« je bil obračun na Ptuju, 
kjer so pri ptujskih študentih 
gostovale Starše. Domači KPŠ 
je odlično začel in povedel s 
14:0, v nadaljevanju pa so se 
prebudili tudi gostje, ki so do 
polčasa skoraj izenačili. V dru-
gem polčasu so pobudo spret 
prevzeli Ptujčani, a so Staršani 
tri sekunde pred koncem ize-
načili in si priigrali podaljšek. 
Kaj več jim ni uspelo, saj so 
Ptujčani v odločilnih trenutkih 
pokazali več zbranosti in tako 
slavili še drugič v sezoni. 

Drugo zmago je zabeležil 
tudi KK Adecco Maribor, to-
krat v dvoboju s prvaki, KK 
Pragersko Wave block. Uradni 
derbi kroga, ki je potekal v 
dvorani mariborske 2. gimna-
zije, si je ogledalo kar 150 gle-

dalcev. V prvem polčasu je bila 
tekma dokaj izenačena, gostje 
iz Pragerskega so ob polčasu 
minimalno vodili. Tekma se je 
odločila v tretji četrtini, ko so 
domačini pritisnili na plin in 
si priigrali varno razliko. Na 
koncu so Pragerčani doživeli 
svoj najvišji poraz v ligi. Naj-
boljši strelec pri domači ekipi 
Adecca, ki po prikazanem letos 
upravičeno cilja na vrh, je bil 
Primož Brolih s 26 točkami, pri 
gostih jih je 23 dosegel Kozar.  

V Kidričevem sta se v lokal-
nem derbiju pomerili domača 
ekipa ŠD Kidričevo in letos zdru-
žena ekipa Good Guys ŠD Cir-
kovce. Zanesljivo zmago so slavi-
li tiskarji in si vrnili samozavest 
po porazu v uvodnem krogu. 

Med drugoligaši se z najbolj-
šim uvodom v novo sezono 
lahko pohvalijo pri ekipi Čre-
šnjevca. Tokrat so do zmage 
prišli na gostovanju v Dorna-
vi. Pri gostih se je spet izkazal 

tudi v dresu slovenske izbra-
ne vrte, ki je postala evropski 
viceprvak. Sama nagrada je 
odlična spodbuda za naprej, 
odlični mladi motokrosist pa 
že snuje načrte za naslednjo se-
zono, ki se bo pričela v začetku 

Mariboru nastopili tudi mlajši 
plavalci, ki jih trenira Mateja 
Rozman. Za Kristjana Rise-
ka, Mašo Jeza, Staša Vargiča 
in Anžeta Lešnika je bilo to 

februarja. 
Tim Gajser je – še vedno pod 

vtisom nagrade, ki jo je prejel 
v francoskem mondenem leto-
višču ob Azurni obali – pove-
dal: »Občutki, ko prejmeš tako 
nagrado, so res nekaj neverje-

prvo večje tekmovanje izven 
Ptuja, na njem pa so si pred-
vsem nabirali nove prepotreb-
ne izkušnje. 

David Breznik

tnega. Počutil sem se izvrstno, 
nagrada pa mi pomeni zares 
veliko. Vesel sem, ker sem vi-
del, koliko oboževalcev imam 
po vsem svetu, saj je glasovanje 
potekalo preko spleta. Obe-
nem pa se moramo zavedati, 
da je motokros pri nas še dokaj 
mlad šport, ki se šele dobro raz-
vija in da nas je le dva milijona, 
tako da sem tudi zaradi tega še 
bolj ponosen, ker je dobil na-
grado Slovenec. Obenem pa je 
nagrada »novinec leta« odlična 
spodbuda za naprej, obenem 
pa dodatna motivacija.«

Tim se v teh dneh intenzivno 
posveča šoli, zadovoljen pa je 
tudi z rehabilitacijo poškodbe. 
Ob koncu sezone si je namreč 
v Parizu zlomil ključnico, tako 
da je moral nekaj časa počivati. 
Sedaj se bo ponovno lahko sto-
odstotno posvečal stvari, ki jo 
najbolje obvlada – motokrosu.

Tadej Podvršek

Tim Gajser, odlični moto-
krosist iz Pečk pri Makolah, o 
čigar uspehih smo letos obšir-
neje pisali tudi v Štajerskem 
tedniku, je v teh dneh prejel 
še eno sijajno nagrado za svo-
je letošnje dosežke in tako na 
najboljši možni način zaokro-
žil sezono presežkov. Na gala 
prireditvi v Monte Carlu, kjer 
se je zbrala vsa svetovna smeta-
na motošporta, je namreč Tim 
prejel nagrado »FIM Rookie 
of the Year« (novinec leta), ki 
jo prejmejo le največji mladi 
mojstri bencinskega športa. 
16-letnik iz Pečk se je tako na 
odru znašel skupaj s takšnimi 
zvezdniki motošporta, kot so 
Jorge Lorenzo, Max Biaggi, 
Marc Marquez in Sandro Cor-
tese. V vsakem primeru je to 
izjemno priznanje za Tima in 
njegovo delo, nenazadnje gre 
za evropskega, svetovnega in 
italijanskega prvaka v moto-
krosu, nase pa je letos opozoril 

V soboto je v Mariboru po-
tekal 22. mednarodni Božičk-
ov memorial, na katerem je v 
mlajših kategorijah nastopilo 
408 plavalcev in plavalk iz Bo-
sne in Hercegovine in Slove-
nije. Prijavljeni so bili tekmo-
valci iz 19 klubov, med njimi 
je bil tudi PK Terme Ptuj, ki je 
imel na startu 7 svojih tekmo-
valcev. 

Iz najboljše skupine mla-
dih ptujskih tekmovalcev, ki 
jih trenira Igor Sternad, so 
nastopili Tinkara Sternad, 
Leon Ljubec Zajko in Jurij 
Bohak. Vsi so ponovno izbolj-
šali svoje osebne rekorde, kar 
je bil tudi njihov osnovni na-
men. Z njihovimi rezultati so 
bili v klubu seveda zelo zado-
voljni. Tako sta Tinkara Sternad 
in Leon Ljubec Zajko nastopila 
v štirih različnih disciplinah, 
medtem ko je Jurij Bohak pla-
val v sprinterskih disciplinah. 
Ob omenjeni trojki so tokrat v 
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1. LIGA
REZULTATI 2. KROGA: Nova 

KBM – MCAPRO 64:84 (20:26, 
13:20, 15:10, 16:28), ŠD Kidri-
čevo – GG TE ŠD Cirkovce 62:88 
(17:17, 14:28, 16:17, 15:26), 
KPŠ – KK Starše 87:78 (21:12, 
9:17, 28:17, 17:29, 12:3* – po 
podaljšku), KK Adecco – KK 
Pragersko Wave block 90:67 
(23:22, 18:22, 26:11, 23:12).

1. KK ADECCO 2 2 0 4
2. KLUB PTUJSKIH ŠTUDENTOV 2 2 0 4
3. GG TEŠD CIRKOVCE 2 1 1 3
4. PRAGERSKO WAVE BLOCK 2 1 1 3
5. KK STARŠE 2 1 1 3
6. MCAPRO 2 1 1 3
7. ŠD KIDRIČEVO 2 0 2 2
8. NKB MARIBOR (-1) 2 0 0 1

2. LIGA
REZULTATI 2. KROGA: KK Rače 

– KK Adecco Old Stars 65:58 (11:9, 
19:13, 19:15, 16:21), KMO Dorna-
va – KK Črešnjevec 63:79 (13:18, 
16:21, 16:28, 18:12), ŠD Ptujska 

Gora – KK Staše Čiro 76:72 (23:17, 
22:17, 16:17, 15:21). V tem krogu 
je bila prosta ekipa ŠD Majšperk.

1. KK ČREŠNJEVEC 2 2 0 4
2. KK STARŠE ĆIRO 2 1 1 3
3. ŠD PTUJSKA GORA 2 1 1 3
4. KK RAČE 2 1 1 3
5. ŠD MAJŠPERK 1 1 0 2
6. KMO DORNAVA 2 0 2 2
7. KK ADECCO OLDSTARS 1 0 1 1

PARI 3. KROGA:
1. LIGA: KK Starše – NKBM (pe-

tek, 7. 12., ob 20.15 – OŠ Starše), 
MCAPro – KK Pragersko (sobota, 
8. 12., ob 14.00 – II. Gim. MB), 
KK Adecco Maribor – ŠD Kidričevo 
(sobota, 8. 12., ob 17.15 – II. Gim. 
MB).

2. LIGA: ŠD Majšperk – KK Rače 
(petek, 7. 12., ob 18.15 – OŠ Maj-
šperk), ŠD Ptujska Gora – KMO Dor-
nava (petek, 7. 12., ob 19.45 – OŠ 
Majšperk), KK Adecco Old Stars – 
KK Čiro Starše (sobota, 8. 12., ob 
15:45 – II. Gim. MB).

Motokros � Tim Gajser

Timu prestižna nagrada »novinec leta«

Plavanje � PK Terme Ptuj

Uspešni nastopi na dveh mitingih
Lora iz Varaždi-
na s popolnim 
kompletom 
medalj

Najboljša ptujska plavalka 
Lora Grobelšek je v sprem-
stvu trenerja v nedeljo tek-
movala na 2. plavalnem mi-
tingu Sv. Nikole v Varaždinu. 
Prijavljenih je bilo kar 320 
tekmovalcev iz Madžarske, 
Hrvaške, Bosne in Hercegovi-
ne in Slovenije. V močni med-
narodni konkurenci je članica 
ptujskega kluba osvojila po-
poln komplet medalj in dose-
gla obilico odličnih rezultatov. 
Najbolj se je z osebnim rekor-
dom izkazala na 100 metrov 
prosto, kjer je sedaj njen nov 
najboljši mejnik postavljen na 
čas 1:00:89. Glede medalj pa 
si je Lora Grobelšek priplava-
la zlato na 50 metrov prosto, 
srebro na 100 metrov prosto 
in bron na 100 metrov hrbtno. 

Najboljše rezultate s tre-
nerjem Igorjem Sternadom 
tempirata za zimsko državno 
prvenstvo v 25-metrskih ba-
zenih.

Tim Gajser na gala prireditvi v Monte Carlu

Z leve: Leon Ljubec Zajko, Jurij Bohak, Tinkara Sternad, Kristjan 
Risek, Maša Jeza, Staš Vargič, Anže Lešnik in trenerka Mateja 
Rozman

Ptujska gimnastičarka Tjaša 
Flanjak se je dolgo časa inten-
zivno pripravljala za enega iz-
med njenih najpomembnejših 
tekmovanj do sedaj, za držav-
no prvenstvo, ki je bilo minuli 
konec tedna v Ljubljani. Pred 
mlado športnico je bil velik iz-
ziv, saj je naskakovala mesto v 
slovenski državni gimnastični 
reprezentanci. 

Flanjakova je nastopila v po-
samičnem in ekipnem mnogo-
boju, v katerem je s ŠD Ruše 
tudi osvojila naslov državne 
prvakinje. Še pomembnejši pa 
je bil njen posamičen nastop. 
Pod vodstvom trenerja Petra 
Frumna je najbolj napredova-
la na preskoku, prav tako pa je 
viden napredek naredila tudi 
na bradlji, gredi in na parter-
ju. V konkurenci 15 najboljših 
slovenskih tekmovalk, med ka-
terimi so bile tudi Teja Belak, 
Ivana Kamnikar, Tjaša Kisee-
lef, Rebeka Šarec in olimpijka 
Saša Golob, je bila Flanjakova 
v ospredju v svoji najmočnejši 
disciplini – na preskoku. Izve-
dla je dva izredna skoka, izmed 
katerih je bil prvi Cukahara, 
drugi pa premet naprej v eno 
salto in pol skrčeno. Z odlično 
izvedbo obeh skokov je na kon-
cu osvojila 3. mesto na presko-

ku, s čimer si je tudi priborila 
mesto v slovenski državni re-
prezentanci! Za Tjašo Flanjak 
je to zelo velik uspeh in potrdi-
tev njenega talenta. Sedaj jo ča-
kajo še napornejši in težji tre-
ningi za mednarodne tekme: 
prvi takšen nastop jo čaka že ta 
konec tedna, ko bo tekmovala 
v Novem Sadu v Srbiji.

David Breznik

Gimnastika � DP v Ljubljani

Tjaša Flanjak nova 
reprezentantka

Košarka � PARKL

Poraz prvakov
Florjančič, ki je dosegel 31 
točk in bil najzaslužnejši za 
zanesljivo zmago. Bolj izenače-
no je bilo na preostalih dveh 
tekmah, na obeh pa sta slavili 
domači ekipi. 

Tretji krog bo prinesel zani-

mive dvoboje, vsekakor pa bo 
najbolj pestro v Mariboru, kjer 
bo domača ekipa MCAPRO pri-
čakala prvake minule sezone s 
Pragerskega. To bo tudi pono-
vitev finala

DK

Tjaša Flanjak s trenerjem Pe-
trom Frumnom

Pred finalom prve 
faze tekmovanja

Z zadnjima turnirjema so se za-
ključili predtekmovalni turnirji RIN 
na področju MNZ Ptuj za naraščaj-
nike v kategoriji U-8 in U-10. V de-
cembru sledijo že finalni dvoboji 1. 
faze tekmovanja. V Juršincih je v so-
boto, 1. 12., potekal turnir mladih 
nogometašev v starostni kategoriji 
U-10, kjer so slavili domačini in se 
tako uvrstili v finale 1. faze tekmo-
vanja. Istega dne je na Hajdini pote-
kalo tekmovanje RIN za nogometa-
še U-8, največ so pokazali igralci OŠ 
Cirkulane-Zavrč, ki so slavili pred 
OŠ Ormož. S tem sta se obe ekipi 
uvrstili naprej, v finale 1. faze tek-
movanja

Skupina E (U-10), Juršinci, 
rezultati: 

ekipe A: OŠ Juršinci – NK AHHA 
EMMI Bistrica 4:1, NK AHHA EMMI 
Bistrica – NŠ Golgeter Hajdina A 
1:0, NŠ Golgeter Hajdina – OŠ Jur-
šinci 1:3;

ekipe B: OŠ Juršinci – NK 
AHHA EMMI Bistrica 0:3, NK 
AHHA EMMI Bistrica – NŠ Golge-
ter Hajdina 0:0, NŠ Golgeter Haj-
dina – OŠ Juršinci 3:0.

Vrstni red (ekipe A):
1. OŠ Juršinci
2. NK AHHA EMMI Bistrica
3. NŠ Golgeter Hajdina
Vrstni red (ekipe B):
1. NŠ Golgeter Hajdina
2. NK AHHA EMMI Bistrica
3. OŠ Juršinci

Skupina F (U-8), Hajdina, 
rezultati: 

NŠ Poli Drava D – NK Ormož 
2:4, OŠ Cirkulane-Zavrč – NK Go-
rišnica C 6:3, NK Ormož – OŠ Cir-
kulane-Zavrč 1:3, NŠ Golgeter Haj-
dina A –  NŠ Poli Drava D 3:2, OŠ 
Cirkulane-Zavrč – NŠ Golgeter Haj-
dina A 5:0, NK Gorišnica C – NK 
Ormož 1:3, NŠ Golgeter Hajdina 
A – NK Gorišnica C 10:2, NŠ Poli 
Drava D – OŠ Cirkulane-Zavrč 2:6, 
NK Gorišnica C – NŠ Poli Drava D 
6:1, NK Ormož –  NŠ Golgeter Haj-
dina A 4:2.

Vrstni red:
1. OŠ Cirkulane-Zavrč
2. OŠ Ormož
3. NŠ Golgeter Hajdina A
4. NK Gorišnica C
5. NŠ Poli Drava D

tp

Šport mladih � RIN U-10

Zmaga za 
OŠ Poljčane

Po medobčinskem tekmovanju, 
ki je bilo v začetku novembra, je 
bilo tokrat na sporedu že področno 
tekmovanje v košarki za učence 
letnika 1998 in mlajše. V ponede-
ljek, 26. 11., so se starejši učenci 
štirih osnovnih šol med seboj merili 
v telovadnici OŠ Olge Meglič na Ptu-
ju. Zanesljivo so slavili učenci OŠ 
Poljčane, ki so jim v prvi tekmi več 
preglavic povzročali domačini, kot 
pa v finalu Majšperčani. Poleg njih 
v četrtfinale državnega tekmovanja 
napreduje OŠ Majšperk.

Rezultati področnega tekmo-
vanja: 

OŠ Olge Meglič – OŠ Poljčane 
26:34, OŠ Pohorskega bataljona 
Oplotnica – OŠ Majšperk 22:50;

tekma za 3. mesto: OŠ Pohor-
skega bataljona Oplotnica – OŠ 
Olge Meglič 12:52;

tekma za 1. mesto: OŠ Poljčane 
– OŠ Majšperk 50:32.

Končni vrstni red:
1. OŠ Poljčane
2. OŠ Majšperk
3. OŠ Olge Meglič
4. OŠ Pohorskega bataljona 

Oplotnica
tp

Šolski šport � Košarka



1. SML
REZULTATI 16. KROGA: Aluminij 

– Jadran Dekani 0:3, HIT Gorica – 
Krka 6:0, IB Interblock – Celje 5:2, 
Šampion Celje – Bravo Publikum 
1:2, Mura 05 – Domžale 3:0, Ma-
ribor – Gummi Miral Jarenina 4:0, 
Koper – Rudar Velenje 9:0

1. MARIBOR 16 13 2 1 46:18 41
2. HIT GORICA 16 13 1 2 60:16 40
3. KOPER 16 12 0 4 54:15 36
4. DOMŽALE 16 10 3 3 41:19 33
5. OLIMPIJA 15 9 3 3 29:19 30
6. MURA 05 15 8 0 7 25:28 24
7. IB INTERBLOCK 16 7 2 7 38:33 23
8. ALUMINIJ 16 6 4 6 30:30 22
9. JADRAN DEKANI  16 6 2 8 24:32 20
10. KRKA 16 6 1 9 22:37 19
11. NOGA TRIGLAV 15 6 0 9 25:28 18
12 B. PUBLIKUM 16 5 2 9 22:32 17
13. RUDAR VELEN. 16 3 2 11 15:35 11
14. G. M. JARENINA 16 3 2 11 13:62 11
15. ŠAMP. CELJE 16 3 1 12 17:36 10
16. CELJE 15 3 1 11 16:37 10

ALUMINIJ – JADRAN DEKANI 
0:3 (0:2)

STRELCA: 0:1 Stepančič (9.), 
0:2 Lukač (35.), 0:3 Stepančič 
(54.)

ALUMINIJ: Tetičkovič, Brence 
(Gerečnik), Kajtna, Kajzer, Cafuta 
(Kelc), Sagadin, Kirič (Zečevič), Ž. 
Špehonja (Planinšek), Damše, Vin-
diš, Podbrežnik (Vujisič). Trener: 
Bojan Špehonja

1. SKL
REZULTATI 16. KROGA: Aluminij 

– Jadran Dekani 2:2, HIT Gorica – 
Krka 3:1, IB Interblock – Celje 2:2, 
Šampion Celje – Bravo Publikum 
1:2, Mura 05 – Domžale 0:4, Ma-
ribor – Nissan Ferk Jarenina 1:3, 
Koper – Rudar Velenje 1:1, Olimpi-
ja – NOGA Triglav 1:1

1. DOMŽALE 16 12 3 1 42:10 39
2. KOPER 16 10 4 2 37:13 34
3. MARIBOR 16 10 3 3 34:10 33
4. HIT GORICA 16 11 0 5 40:18 33
5. IB INTERBLOCK  16 10 3 3 42:21 33
6. B. PUBLIKUM 16 8 1 7 215:24 25
7. NOGA TRIGLAV 16 6 6 4 28:22 24
8. KRKA 16 7 0 9 21:34 21
9. ALUMINIJ 16 5 3 8 22:25 18
10. JAD. DEKANI 16 4 6 6 18:22 18
11. OLIMPIJA 16 5 3 8 17:22 18
12. CELJE 15 4 5 6 18:23 17
13. RUDAR VELEN. 16 4 3 9 14:26 15
14. ŠAMPION CELJE 16 4 3 9 17:33 15
15. FERK JARENINA 16 4 3 9 14:47 15
16. MURA 05 15 2 1 12 8:48 5

ALUMINIJ – JADRAN DEKANI 
2:2 (0:1)

STRELCI: 0:1 Miklavčič (33.), 
1:1 Stopajnik (55.), 1:2 Oberstar 
(63.), 2:2 Vrbanec (76. iz 11-m)

ALUMINIJ: Janžekovič, Zorec 
(Gale), Novačan, Ahec, Pintarič 
(Novak), Šoštarič, Rogina, Petek, 
Stopajnik (Klanjšek), Vrbanec, Do-
baj. Trener: Tomislav Grbavac. 

Skupna lestvica
1. MARIBOR 32 23 5 4 80:28 74
2. HIT GORICA 32 24 1 7 100:34 73
3. DOMŽALE  32 22 6 4 83:29 72
4. KOPER 32 22 4 6 91:28 70
5. IB INTERBLOCK 32 17 5 10 80:54 56
6. OLIMPIJA 31 14 6 11 46:41 48
7. NOGA TRIGLAV 31 12 6 13 53:50 42
8. B. PUBLIKUM 32 13 3 16 47:55 42
9. ALUMINIJ 32 11 7 14 52:55 40
10. KRKA 32 13 1 18 43:71 40
11. J. DEKANI 32 10 8 14 42:54 38
12. MURA 05 30 10 1 19 33:76 31
13. CELJE 30 7 6 17 34:60 27
14. RUDAR VELEN. 32 7 5 20 29:61 26
15. ŠAMP. CELJE 52 7 4 21 34:69 25
16. G. M. JARENINA 32 6 2 24 27:109 20

Danilo Klajnšek

1. SFL
REZULTATI 11. KROGA: Vuko 

Ljubljana – KMN Nazarje Glin 
6:3 (2:2), Dobovec Trgovine Jager 
– Predilnica Litija 2:5 (2:3), KMN 
Bronx Škofije – KMN Puntar 4:5 
(0:2), KMN Oplast Kobarid – KMN 
Slovenske Gorice 8:1 (4:1).

1. PREDIL. LITIJA  11 9 1 1 66:28 28
2. DOBOVEC JAGER  11 7 3 1 51:29 24
3. KMN PUNTAR  11 6 3 2 33:31 21
4. OPL. KOBARID  11 5 4 2 49:39 19
5. BRONX ŠKOFIJE  11 4 1 6 48:59 13
6. VUKO LJUBLJ.  11 3 1 7 35:38 10
7. NAZARJE GLIN  11 2 1 8 25:46 7
8. SLOV. GORICE  11 1 0 10 30:67 3

2. SFL
REZULTATI 11. KROGA: FSK 

Stripy – KMN Benedikt 7:2 (2:0), 
KMN Sevnica – ŠD Brezje 3:1 
(0:1), Tomaž Picerija Ozmec – 
KMN Velike Lašče 1:5 (1:3), 
Fragmat Extrem – Kebelj Mibus 
prevozi 2:3 (1:0), ŠKD Krt – Kix 
Ajdovščina 1:2 (0:2).

1. VEP. VELENJE  10 8 1 1 49:23 25
2. KEBELJ M. P.  10 5 3 2 33:27 18
3. ŠD BREZJE  10 5 2 3 33:30 17
4. FSK STRIPY  10 5 2 3 37:30 17
5. KIX AJDOVŠČINA  10 5 2 3 29:29 17
6. KMN SEVNICA  10 5 0 5 36:29 15
7. VELIKE LAŠČE  10 3 2 5 44:44 11
8. FRAG. EXTREM  10 3 2 5 24:30 11
9. TOMAŽ OZMEC  10 3 2 5 28:40 11
10. ŠKD KRT  10 2 3 5 24:36 9
11. BENEDIKT  10 1 1 8 25:44 4

Zimska liga Ormož
V organizaciji ŠD Pušenci se je 

minulo soboto pričela nova sezo-
na Zimske lige malega nogometa 
Ormož 2012/13. Letos v ligi, ki po-
teka v Športni dvorani na Hardeku, 
nastopa kar 24 ekip. 16 v članski 

in 8 v veteranski ligi.

REZULTATI 1. KROGA: Strjanci 
– Beno Udrih Team 3:5, ŠD Mla-
dost 2 – ŠD Podgorci 2:2, Inox 
ograje Majcen – Geod. storitve 
Kelenc&Pušenci 0:1, Lordi Bar 
Gaja – ŠRD Pristan Frankovci 2:3, 
ŠD Mladost Prev. Pesrl – ŠD Pu-
šenci 4:2, Pristan – ŠD Mladost 
Slikopleskarstvo Špendija 1:3, ŠD 
Tomaž – Alinea 1:1, Luxuris KMN 
Tomaž – Fiposor Aries IT 3:3, Por-
tal Cvetkovci.net – Red Players 
1:1, ŠD Vičanci veterani – NK Or-
mož veterani 1:0, Rucica Bresnica 
– Smoki Ormož 4:0.

RAZPORED 2. KROGA
Skupina B
Razpored tekem 2. kroga: sobo-

ta, 8. 12.: ob 8.45: ŠD Pušenci – 
ŠD Vičanci, ob 9.25: Red Players – 
Jerebič Črni ribič, ob 10.05: Alinea 
– Portal Cvetkovci.net, ob 11.25: 
Mladost Prevozništvo Pesrl – ŠD 
Tomaž; nedelja, 9. 12.: ob 12.30: 
Jerebič Črni ribič – ŠD Vičanci.

Skupina A
Razpored tekem 2. kroga: so-

bota, 8. 12.: ob 12.45: Mladost 
Miklavž II – Inox ograje Majcen, 
ob 14.05: Beno Udrih Team Sve-
tinje – Lordi Bar Gaja Ivanjkovci; 
nedelja, 9. 12.: ob 13.10: Pod-
gorci – ŠRD Pristan Frankovci, ob 
13.50: Geodetske storitve Kelenc 
& Pušenci – Strjanci.

Skupina C
Razpored tekem 2. kroga: sobo-

ta, 8. 12.: ob 10.45: NK Ormož 
veterani – ŠD Rucica Bresnica, 
ob 12.05: Mladost Pleskarstvo 
Špendija – ŠD Vičanci veterani, 
ob 13.25: Fiposor Aries IT – KMN 
Smoki Ormož, ob 14.45: Luxuris 
KMN Tomaž – Pristan Frankovci.

Vse tekme bodo odigrane v 
Športni dvorani na Hardeku.

JM, UK

Vladimir Sitar, predse-
dnik KZS in trener v KBV 
Ptuj: »Naši tekmovalci so se z 
EP vrnili z več medaljami, kot 
smo realno pričakovali. Kon-
kurenca na prvenstvu je bila 
velika in tekmovalci so se težko 
prebijali iz kroga v krog. Vseka-

kor je to še en uspešen nastop 
naše reprezentance, ki je tako 
uspešno končala letošnjo že 
tako zelo uspešno tekmovalno 
sezono. Na prvenstvu v Ro-
muniji so vsi naši tekmovalci 
prikazali veliko srčnost in bor-
benost, z malo sreče bi lahko 
osvojili še kakšno kolajno več. 
Na prvenstvu so sodili tudi tri-
je naši mednarodni sodniki, ki 
so svoje delo opravili z odliko.

Tudi tekmovalci ptujskega 
kluba so vsekakor zadovoljili 
s svojimi nastopi in jim je le 
malo manjkalo, da bi se, pred-
vsem dekleti, katera vrnila z 
medaljo. Sedaj nas do konca 
leta čaka še nastop na medna-
rodnem tekmovanju Croatia 
open, ki bo 15. decembra v Osi-
jeku, in konec medobčinskega 
prvenstva na Ptuju.«

Na tekmovanju v Romuniji 
sta sodila tudi mednarodna 
sodnika Edvard Štegar in Mi-
lan Breg iz Ptuja.

Franc Slodnjak

Slovencem v Romu-
niji šest kolajn

Slovenska reprezentanca je 
pod vodstvom predsednika 
zveze Vladimirja Sitarja in 
selektorja reprezentance Bo-
jana Korošca sodelovala na 
letošnjem drugem delu evrop-
skega prvenstva v organizaciji 
svetovnega kikboks združenja 
WAKO. To je od 25. 11. do 1. 12. 
potekalo v Bukarešti v Romu-
niji. Na samem prvenstvu je po 
neuradnih podatkih sodelova-
lo nekaj čez 550 tekmovalcev 
iz 36 držav.

Za reprezentanco Sloveni-
je so nastopali tudi Sabina 
Kolednik, Adriana Korez 
in Tadej Valenko iz Kluba 
borilnih veščin Ptuj; vsi so 
tekmovali v disciplini semi 
contact, sedaj imenovani point 
fighting.

Tadej Valenko je za repre-
zentanco Slovenije nastopal 
drugič na tako velikem tekmo-
vanju in je svoj nastop opravil 
dobro. Sicer je v kategoriji do 
63 kg v 1. krogu izgubil proti 
Jamesu Skiltonu iz Anglije, ven-
dar je pokazal srčno in taktič-
no dobro borbo, tako da se je 
nasprotnik moral zelo potrudi-
ti, da ga je premagal. Valenko je 
v zadnjem letu, od nastopa na 
lanskem svetovnem prvenstvu, 
zelo napredoval in smo lahko 
zadovoljni z njegovim nasto-
pom. Osvojil je 9. mesto. 

Sabina je bila v kategoriji 
do 50 kg v 1. krogu prosta, v 

osmini finala pa je premagala 
Marino Lievrouw iz Francije. V 
četrtfinalu je bila njena tekmi-
ca večkratna evropska in sve-
tovna prvakinja Gulia Cavalla-
ro iz Italije. Sabina se je borila 
dobro, predvsem v prvi rundi, 
vendar je bila izkušenejša tek-
movalka iz Italije na koncu 
uspešnejša. Sabina je tako osvo-
jila še vedno odlično 5. mesto.

Adriana Korez je bila kate-
goriji do 55 kg v osmini finala 
prosta, v četrtfinalu pa je imela 
za tekmico Luiso Gullotti iz Ita-
lije. V napeti in dokaj enakovre-
dni borbi je Adriana na koncu 
morala priznati poraz Italijanki, 
na koncu pa je osvojila še vedno 
odlično 5. mesto. Žreb torej za-
res ni bil naklonjen našima tek-
movalkama, saj sta obe izpadli 
proti kasnejšim zmagovalkam.

petek � 7. decembra 201214 Šport, šport mladih

Namizni tenis � 1. TOP za mladince 
Bezjakova in Hergan 6. v 2. skupini

V nedeljo je v Tržiču potekal 1. letošnji TOP za mladince, na ka-
terem ima pravico nastopa 24 najboljših slovenskih mladincev in 
mladink. Ti so razporejeni v tri jakostne skupine, v vsaki je nasto-
pilo 8 igralcev.

V drugi (od 9. do 16. mesta) sta nastopila Anja Bezjak (Ptuj) in 
Darko Hergan, v tretji pa Žan Napast (oba Šternmatik Cirkovce). 
Anja in Darko sta v svojih skupinah dosegla po 2 zmagi in doživela 
5 porazov, od katerih so bili nekateri zelo tesni (2:3). S tem sta oba 
osvojila 6. mesto (končno 14. mesto). Žan je bil v manj kakovostni 
skupini uspešnejši, saj je nanizal 5 zmag in doživel 2 poraza, s či-
mer je osvojil 2. mesto (končno 18. mesto).

JM

Kikboks � EP v Bukarešti

Korezova in Kolednikova osvojili 5. mesto Rokomet � 1. A NLB leasing liga (m)
15. KROG: Jeruzalem Ormož – Gorenje (sobota 19.00)

1. B SRL
10. KROG: Velika Nedelja Carrera Optyl – Grosuplje (sobota 

19.00), Damahaus Cerklje – Moškanjci Gorišnica

2. SLOVENSKA LIGA
11. KROG: Ajdovščina – Drava Ptuj

Namizni tenis � 1. SNTL (m)
7. KROG: Ptuj – Zavarovalnica Maribor (sobota ob 17.00)

1. TOP za kadete
V nedeljo, 9. decembra, bo od 10. ure naprej v organizaciji NTK 

Ptuj v športni dvorani Center potekal 1. letošnji TOP za kadete 
in kadetinje. Na njem bo v treh skupinah nastopilo 24 najboljših 
igralk in igralcev v tej starostni kategoriji. Med njimi sta tudi člana 
ptujskega kluba Katja Krajnc in Marsel Šegula.

Mali nogomet 

ZIMSKA LIGA MNZ PTUJ
ČLANI
PARI 2. KROGA – SOBOTA ob 12.30: Ptujska Gora – Club13, 

13.10: Stojnci – KMN BAR Saš Poetovio, 13.50: KMN Bakerkom 
Pragersko – Klub ptujskih študentov, 14.30: ŠD Rim – Skorba bar 
Boško, 15.10: KMN Draženci – ŠD Draženci.

VETERANI
PARA 2. KROGA – SOBOTA ob 15.50: ŠD Draženci – KMN Poe-

tovio, 16.30: Hausmart Super Team – Apolon II.

V LJUTOMERU SPOMINSKI TURNIR J. MAKOTERJA
KMN Meteorplast Ljutomer pripravlja to soboto, 8. 12., že 13. 

spominski turnir Janka Makoterja v malem nogometu. Tekmova-
nje v ljutomerski športni dvorani ŠIC se bo pričelo ob 9. uri, prire-
ditelj pa napoveduje številne ekipe iz Slovenije, Hrvaške in Srbije. 
Najuspešnejše štiri ekipe si bodo ob prejetem pokalu razdelile 
še 2250 evrov denarne nagrade. Izbrani in nagrajeni bodo tudi 
najboljši igralec in vratar ter najučinkovitejši strelec turnirja. 

RAD IGRAM NOGOMET - FINALE V KIDRIČEVEM
V športni dvorani Kidričevo bo v nedeljo finale tekmovanja Rad 

igram nogomet – faza 1. Tekmovanje se bo pričelo ob 10. uri.
DK, JM, UK, NŠ

Športni napovednik

Ptujčani v Bukarešti

Nogomet � 1. SML, 1. SKL Mali nogomet

Najboljši posamezniki 11. 
kroga: 1. Črtomir Goznik (Ra-
dio-Tednik Ptuj) 798, 2. Stani-
slav Horvat (SKEI Ptuj) 758, 
3. Marko Drobnič (Talum) 
730, 4. Silvo Strauss (Da-
MoSS) 709, 5. Robert Kolarič 
(MP Ptuj d.o.o.) 708, 6. Blaž 
Ivanuša (VGP Drava) 698, 7. 
Jani Kramar (DaMoSS) 687, 
8. Igor Gaber (MO Ptuj) 686, 
9. Andrej Trunk (Tames) 684, 
10. Dušan Pšajd (MP Ptuj, 
d. o. o.) 678.

1. VGP Drava, 2. Ta-
mes, 3. Saška bar

Takšen je končni vrstni red je-
senske podjetniške lige 2012, pri 
čemer je ekipa VGP Drava zma-
gala z veliko prednostjo 10 točk. 
Zasluženo, saj so vodili praktično 
od začetka do konca, njihovi rezul-
tati so bili najbolj konstantni, vmes 
so v 2. krogu dosegli tudi najboljši 
ekipni dosežek lige – 2944 (nobe-
na druga ekipa ni presegla meje 
2900 podrtih kegljev). Najvišje 
so tudi v povprečnem doseženem 
rezultatu v posamezni igri (174,2). 
Z visoko zmago v zadnjem krogu 
so se na končno 2. mesto zavihteli 
igralci Tamesa, Saška se je mo-
rala zadovoljiti s 3. mestom. Prve 
tri ekipe so med sabo zamenjale 
vrstni red iz spomladanske lige; ta-
krat je bila prva ekipa Saška bar, 
sledile so VGP Drava in Tames. 

V zadnjem krogu je najboljši re-
zultat sicer dosegla ekipa MP Ptuj, 
med posamezniki pa – kdo drug 
kot – Črtomir Goznik (Radio-Te-
dnik). Ta je najboljši posameznik 
tudi v skupnem seštevku (v njem so 
igralci, ki so odigrali najmanj tretji-
no vseh iger), povprečno je na igro 
podrl 195,8 keglja. Na 2. mestu je 
pristal Blaž Ivanuša (VGP Drava), z 
odličnim zaključkom pa je na 3. me-

sto napredoval Tadej Starčič (Saška 
bar). Najboljši posamični rezultat 
celotne lige je sicer dosegel Seba-
stjan Kotnik (Radio-Tednik), ki je v 4. 
krogu dosegel rezultat 848. 

Za prvimi tremi ekipami sta zno-
va ekipi MP Ptuj in Radio-Tednik, 
sledijo DaMoSS, MO Ptuj in Talum. 
Zadnji del lestvice zaključujejo Ele-
ktro Maribor, SKEI Ptuj in Boxmark 
team. Novinci v ligi, ekipa SKEI 
Ptuj, je v nekaterih krogih poka-
zala, da bo v naslednjih sezonah 
postala konkurenčna, podobno 
velja za najbolj simpatično ekipo 
lige Boxmark team. Pri zadnjih 
omenjenih ekipah je treba izposta-
viti Stanislava Horvata in Karolino 
Kekec, ki že premagujeta približno 
polovico svojih tekmecev.

Rezultati 11. kroga: Tames – 
Radio-Tednik Ptuj 6:2, MP Ptuj, 
d. o. o. –VGP Drava 5:3, Mestna 
občina Ptuj – Boxmark Team 6:2, 
Talum – SKEI Ptuj 5:3, DaMoSS – 
Elektro Maribor 5:3. Prosta je bila 
ekipa Saška bar.

1. VGP DRAVA  10 2619 63 174,2
2. TAMES  10 2610 53 166,1
3. SAŠKA BAR  10  - 51 168,9
4. MP PTUJ D.O.O.  10 2674 49 158,8
5. RADIO-TEDNIK   10 2550 45 164,5
6. DAMOSS  10 2636 44 159,4
7. MO PTUJ  10 2354 43 157,0
8. TALUM  10 2539 39 157,7
9. ELEKTRO MARIBOR  10 2451 27 149,4
10. SKEI PTUJ  10 2246 15 134,6
11. BOXMARK TEAM  10 2052 11 130,3

Najboljši posamezniki v sku-
pnem seštevku: 1. Črtomir Go-
znik (Radio-Tednik Ptuj) povprečje 
195,8, 2. Blaž Ivanuša (VGP Dra-
va) 184,6, 3. Tadej Starčič (Saška 
bar) 182,1, 4. Branko Kelenc (VGP 
Drava) 181,9, 5. Robert Šegula 
(Tames) 179,1, 6. Gregor Miložič 
(Saška bar) 178,4, 7. Jani Kra-
mar (DaMoSS) 172,4, 8. Marko 
Šamperl (Saška bar) 172,3, 9. Igor 
Gaber (MO Ptuj) 172,2, 10. Stanko 
Jus (Talum) 171,1.

JM

Bovling � Podjetniška liga



Vladimira je prvič obiskala 
kozmetični salon. Kozmetičarka 
Neda Tokalić je pri njej ugoto-
vila mešani tip kože. Po površin-
skem čiščenju in pilingu ter na-
nosu ustrezne kreme ji je uredila 
še obrvi ter ji ob negi kože, ki jo 
bo izvajala doma, tudi svetovala, 
kako naj si oblikuje obrvi. Pri-
poročila ji je uporabo vlažilne in 
hranilne kreme, ne pa tudi ma-
stne, ki se pri njenem tipu kože 
ne sme uporabljati, prav tako pa 
tudi občasno globinsko čiščenje 
v kozmetičnem salonu, za kar ji 
bo koža zelo hvaležna.

V Frizerskem salonu Stanka je 
za Vladimirino lasno preobrazbo 
poskrbela frizerka Sabina Vaj-
da. Lase je ostrigla v stilu dvi-
gnjenega paža. Desni sprednji 
podaljšani del z rdeče pobarva-
mi prameni je oblikovala s krta-
čo, večjo razgibanost pričeski pa 

so dodali še kodri, oblikovani z 
likalnikom.

Vizažistka Minka Feguš je 
ličenje pričela z nanosom pudra 
v kremi, ki ga je nato utrdila. 
Veke je obrobila s črim črtalom 
in prekrila z modrim senčilom, 
ki se je prelivalo z rumenkastim 
odtenkom. Rahlo je poudarila 
še obrvi in trepalnice. Ustnice 
je obrobila s črtalom v rožnatem 
odtenku in nato še z glosom.

»Naj živijo barve tudi v hla-
dnih zimskih dneh. Pri Vladi-
miri sem se po dolgotrajnem 
brskanju po trgovinskih policah 
odločila za izbiro oblačil, kjer 
se vsak kos lahko kombinira še 
z veliko drugimi oblačili. Zanjo 
sem izbrala športno-elegantni 
slog v drznejših barvah. Temno 
modre hlače in blejzer sta iz tr-
govine Mura, majico sem našla 
na polici svojega ateljeja kot 
tudi rumene sandale in prstan. 
Seveda so sandali primerni le za 
priložnost, kjer bo Vladimira na 
suhem in toplem. Drugače pa se 
odlično podajo k temu stilu tudi 
visoki škornji z visoko ali nizko 
peto, vendar jih je težko dobiti 
v temno modri barvi, še težje pa 
v rumeni. Torej, klasični model 

blejzerja sem izbrala izključno 
zaradi materiala, v katerem se 
prelivajo temno modra, turki-
zna in rumena barva. Hlače, ki 
sem jih izbirala po barvi, so tudi 
primernega kroja. Ozke ravne 
hlače z detajli v pasnem delu, ki 
zelo spominjajo na nekoč nepo-
grešljive španarice, ki so jih naše 
mame nosile tudi kot del smu-
čarske opreme. V novi preobleki 
je Vladimira pripravljena tudi 
za kakšno prednovoletno večer-
jo, kjer bo zasijala v neklasičnih 
barvnih odtenkih za ta čas. Am-
pak, zakaj bi morali biti prav vsi 

na tej večerji oblečeni v črno?« je 
Vladimirino preobrazbo predsta-
vila stilistka Sanja Veličković.

V kozmetičnem studiu Olim-
pic se je Vladimira odločila za 
vitaminsko nego telesa. »Najprej 
se opravi piling celega telesa, s 
katerim odstranimo odmrle celi-
ce, nato sledi sproščujoča masa-
ža z vlažilno aromatično kremo. 
Vitaminska nega telesa je prime-
ra za sprostitev in za nego suhe 
kože,« je povedala kozmetičarka 
Silva Čuš.

MG

Foto: Črtomir Goznik

Vladimira po stilski preobrazbi

Iščete svoj stil

Vladimira je že pripravljena za prednovoletno zabavo
Vladimira Erjavec je stara 34 let, Ptujčanka, ki dela kot potovalna svetovalka pri turistični agenciji, mama desetletnega sina. Za akcijo Išče svoj stil jo je prijavil partner, povabilo 
je sprejela. Njena služba je zelo razgibana, zato vsak prosti trenutek najraje preživi v krogu družine, na sprehodih, ki jih obožuje, pa ji družbo dela tudi pes.

10 % popust v decembru

Foto: Črtomir Goznik

Vladimira prej ...
Foto: Črtomir Goznik

... in pozneje

Slovesnosti ob spomeniku 

žrtvam vojnega in povojnega 

nasilja, ob vhodu v nekdanje 

pokopališče iz časa Avstro-

Ogrske, v neposredni bližini 

farne cerkve sv. Družine v Ki-

dričevem, so se udeležili tudi 

župan občine Kidričevo An-
ton Leskovar, znanstveni 

in arhivski svetnik dr. Peter 
Pavel Klasinc, predstojnik 

mednarodnega inštituta ar-

hivskih znanosti univerze v 

Mariboru, ter občani in pred-

stavniki in simpatizerji stran-

ke SLS iz Kidričevega in oko-

liških občin. Predsednik ob-

močne organizacije SLS obči-

ne Kidričevo Mihael Žitnik 

je v pozdravnem nagovoru 

spomnil, da so dali pobudo 

za postavitev spomenika leta 

1992 prav člani stranke SLS v 

tedaj še skupni veliki občini 

Ptuj, ki so spomenik pod slo-

ganom Mrtvim v spomin – ži-

vim v opomin tudi postavili. 

Ob tem pa poudaril: „Zato v 

stranki SLS hočemo in zahte-

vamo, da takšna spominska 

obeležja ne gredo v pozabo. 

Vsi želimo, da se podobne 

grozote ne bi nikoli več zgo-

dile in dosegle človeštva. S 

temi obeležji ne želimo od-

pirati starih ran, vendar del 

spomina na te čase vendarle 

mora biti večno prisoten in 

nikoli pozabljen.“

Dr. Peter Pavel Klasinc, 

znanstveni in arhivski svetnik 

ter predstojnik Mednarodne-

ga inštituta arhivskih znano-

sti Univerze v Mariboru, je 

ob obujanju spominov na naj-

bolj temne trenutke sloven-

ske zgodovine poudaril, da 

je bilo območje nekdanjega 

taborišča Strnišče, oziroma 

Šterntal, prizorišče trpljenja 

v najširšem pomenu besede 

ter nadaljeval: „Ta prostor, ki 

se danes uradno imenuje Str-

nišče pri Ptuju, je bil v zgodo-

vini najprej poznan kot „Ster 

stall“, lastnikov Shoendorfov 

in Helinov, potem kot Stern-

tal, zaradi izsekanega gozda 

na tem prostoru pa je nato 

dobil naziv Strnišče. Grad-

beni kompleks, ki ga spre-

mljamo še iz časov pred prvo 

svetovno vojno, med njo in 

po njej, je bil v prvi svetovni 

vojni rezervna vojaška bolni-

šnica Mlada Boleslava, delno 

pa tudi kot taborišče za vojne 

ujetnike. Po prvi svetovni 

vojni je deželna vlada za Slo-

venijo v zapuščenih barakah 

uredila begunsko taborišče, 

med drugim tudi za tako 

imenovane Primorce, ki so 

se pred fašizmom umaknili v 

Slovenijo. Pred drugo svetov-

no vojno in med njo je bilo 

tu prav tako taborišče, žal pa 

tudi po letu 1945, ko je bilo 

tukaj taborišče za različne 

usode.“

Ob tem je dr. Peter Pavel 

Klasinc poudaril, da mora-

mo najtemnejši del sloven-

ske zgodovine pripisati prav 

takim usodnim prostorom, 

kot je ta, pred katerim so se 

zbrali: „Ta prostor odseva 

muke in trpljenje posamezni-

kov, tako zaradi državljanske 

vojne, revolucije, izgradnje 

nove oblasti, bega v domo-

vino in kasneje nesrečnega 

vračanja domov, in spomin 

na vse krute pojave, ki so se 

dogajali v tem, tako imenova-

nem koncentracijskem tabo-

rišču. Vključno z množičnimi 

poboji. Nova oblast je po letu 

1945 prevzela oblast tudi na 

področju sodstva, prej je bilo 

seveda ukinjeno predvojno 

sodstvo, uvajali so se ele-

menti socialističnega prava, 

v tem obdobju pa je nastal 

nek pravni nered, v katerem 

so se lahko izvajali montirani 

procesi, montirane obsodbe, 

maltretiranja zapornikov in 

obstoj tako imenovanih so-

cialističnih koncentracijskih 

taborišč. Sem so prihajali 

obsojeni na različno dolge 

kazni, ki so jim odvzeli svo-

bodo, državljanske in poli-

tične pravice, obsojeni na 

prisilno delo in podobno. 

Kljub amnestiji, ki je bila raz-

glašena 3. avgusta 1945, so 

bili obsojenci še vedno odpe-

ljani v taborišča, le da so se 

ta preimenovala v kazenska 

taborišča. Še najlepše nam o 

usodah v tem prostoru piše 

profesor Mikula v svoji publi-

kaciji Dokumenti pričevanja 

o povojnih koncentracijskih 

taboriščih v Sloveniji, ki je 

izšla leta 2007, v kateri so ob-

javljena tudi pričevanja iz ta-

borišča v Strnišču pri Ptuju.“

Izjave posameznih inter-

nirancev so po mnenju dr. 
Petra Pavla Klasinca pre-

tresljive in več kot presene-

tljive: „Pri tem pa je sreča, 

to moram povedati tudi kot 

angažiran arhivist, da se je 

ohranilo tudi okoli 40 arhi-

vskih dokumentov iz arhiva 

OZNE, ki je bila soavtorica 

ustanavljanja in upravljanja 

koncentracijskih taborišč po 

vojni. In prav ti arhivski do-

kumenti pričajo o dogodkih 

in prikazujejo situacijo, ki se 

je dogajala tukaj, na tem pro-

storu. Ob tem pa se moramo 

spomniti tudi vseh tistih 

600 lokacij pokopov nasilno 

pobitih na slovenskih tleh 

po vojni. Delovna komisija 

Ferenc, Dežman, Jamnik je 

tragičnost tega slovenskega 

obdobja vsekakor izpričala. 

Vse te povojne situacije, v 

arhivskih dokumentih lahko 

preberemo tudi besedo či-

ščenja, so bile z neke strani 

tudi razumljive. Niso pa mo-

gle ostati razumljive takrat, 

ko se je obračunavalo zaradi 

drugačne politične ali verske 

usmerjenosti in ko so bili ti 

ljudje potem deležni poseb-

nih tretmajev. Za pripadnike 

nemške manjšine iz cele Slo-

venije in za tiste Slovence, ki 

so bili po letu 1945 označeni 

kot Nemčurji, je OZNA usta-

novila osrednje koncentra-

cijsko taborišče prav tukaj v 

Strnišču pri Ptuju.“

Na spominski slovesno-

sti ob 20-letnici spomenika 

v Kidričevem so primeren 

kulturni utrip prispevali pev-

ci moškega pevskega zbora 

Talum pod vodstvom Oli-

verja Bučka in recitatorka iz 

občine Kidričevo. V spomin 

na vse mrtve, ki so bili v ta-

borišču Šterntal pobiti pred 

vojno, med njo in po njej, je 

verski obred opravil kidriče-

vski župnik Anton Pačnik. 
Ob spomenik, na katerem je 

z velikimi črkami vklesano: 

„In memoriam: žrtvam iz Slo-

venije, Hrvaške, Madžarske, 

Avstrije, Nemčije, Italije in 

vsem ostalim, ki so trpeli in 

umrli med ali po II. svetovni 

vojni v taborišču Strnišče. 

Mrtvim v spomin - živim v 

opomin,“ pa so nato položili 

še spominski venec in priž-

gali svečke.

M. Ozmec

Kidričevo � Ob 20-letnici spomenika žrtvam predvojnega, medvojnega in povojnega nasilja

Mrtvim v spomin, živim v opomin
Ob spomeniku, ki so ga leta 1992 postavili v spomin na vojne in povojne poboje v taborišču Šterntal v Kidričevem, so ob 20. obletnici postavitve pripravili spomin-
sko slovesnost, na kateri je na najbolj temne trenutke tega obdobja slovenske zgodovine obujal spomine dr. Peter Pavel Klasinc.

Foto: M. Ozmec

Dr. Peter Pavel Klasinc: „To območje nekdanjega taborišča Str-
nišče in pred tem Šterntal je bilo prizorišče trpljenja v najširšem 
pomenu besede!“

15Zanimivosti, Tednikove akcijepetek � 7. decembra 2012



Cimet je edina začimba iz 

drevesnega lubja, ko jo upo-

rabljamo v sodobni kuhinji in 

izvira iz cimetovca. V Evropi 

največ uporabljamo pravi cej-

lonski cimet, v nekaterih nee-

vropskih državah pa kot cimet 

pogosto uporabljajo kasijo, ki 

ima nekoliko ostrejši okus od 

cimeta. Kasija je temnejša, 

prodajajo pa jo v bolj ploskih 

koščkih. Sladkim orehom po-

doben okus pravega cimeta 

se ohrani, tudi ko cimet zme-

ljemo in zmešamo z drugimi 

začimbami in sestavinami.

Zmlet cimet uporabljamo 

najpogosteje pri peki drobnih 

piškotov in drugega namizne-

ga peciva. Z mletim cimetom 

potresemo kuhane pudinge 

in začinimo jabolčne sladice. 

Skupaj s surovim maslom je 

tradicionalna začimba za pe-

čene buče. V Nemčiji cimet 

zraven slaščic uporabljajo 

tudi za pripravo pivove juhe. 

Cimet spada tudi med sestavi-

ne grških jedi, kot so različne 

mesne pastete. Tudi pri pri-

pravi sladkih omak pogosto 

uporabljamo cele cimetove 

palčke, ki jih pred serviranjem 

odstranimo.

Klinčki ali nageljnove žbice 

so ostrejšega okusa kot cimet, 

vendar jih uporabljamo po-

dobno. Tako pogosto v raz-

lične piškote mešamo mleti 

cimet in klinčke. Klinčki so 

drobni posušeni cvetni popki 

dišečega žbičevca, ki jih obe-

rejo ,preden se odpro. Najbolj-

ši klinčki rastejo blizu morja. 

Malim žebljičkom podobni 

klinčki so kot nalašč primer-

ni tudi za zatikanje v zelenja-

vo in meso. Uporabljamo jih 

pri močnih jedeh, kot so tudi 

enolončnice in goste juhe. Po-

gosto jih pred kuhanjem zata-

knemo v čebulo, da jih kasne-

je iz jedi enostavno odstrani-

mo. Še vedno pa najpogosteje 

klinčke uporabljamo za sladke 

jedi, sploh če sladica vsebuje 

tudi jabolka. V primerjavi s 

cimetom damo klinčkov vsaj 

2/3 manj, ker je njihov okus 

močnejši in izrazitejši in bi v 

drugačnem razmerju popol-

noma prekril okus cimeta.

Pogosto v mešanici sladkih 

začimb uporabljamo tudi kar-

damom. Najpogosteje upora-

bljamo tako imenovani zeleni 

kardamom, katerega plodovi 

se med sušenjem včasih pobe-

lijo. V kuhinji ga uporabljamo 

največ pri pripravi slaščic iz 

krhkega testa. Posebej okusne 

pa so tudi sadne juhe in kom-

poti, ki jih začinimo s karda-

momom, včasih lahko zazna-

mo, da tudi kavne mešanice 

izboljšajo z aromo mletega 

kardamoma.

Iz cimeta lahko pripravimo 

številne slaščice tako iz krhke-

ga, kvašenega in umešanega 

testa. S cimetom pa dišavimo 

tudi vse vrste medenega testa, 

ki ga prav tako najpogosteje 

pripravljamo v decembrskem 

času. Cimetove preste pripra-

vimo tako, da presejemo pol 

kilograma gladke moke, doda-

mo 12 dekagramov sladkorja 

v prahu, 1 jajce, 1 rumenjak, 1 

deciliter kisle smetane, malo 

soli in grobo premešamo, 

nato dodamo še 25 dekagra-

mov masla. Na hitro zgnete-

mo gladko testo, ga zavijemo 

v folijo in ga damo 2 uri na 

hladno v hladilnik. Nato pe-

kač narahlo premažemo z 

margarino, delovno površino 

dobro pomokamo in na njej 

razvaljamo testo približno pol 

centimetra na debelo. Iz testa 

narežemo dolge trakove, na 

primer 15 centimetrov dolge 

in 1 cm široke, ki jih oblikuje-

mo v preste in jih položimo na 

pomaščeni pekač. Pečemo jih 

pri 200 ºC 10 minut. Posebej v 

globoki krožnik damo 4 žlice 

mletega cimeta in 4 žlice slad-

korja v prahu in dobro pre-

mešamo. V mešanici sladkorja 

in cimeta povaljamo še tople 

preste, nato jih položimo na 

mrežo, da se ohladijo.
Kekse, odišavljene s cime-

tom in klinčki, pa naredimo 
tako, da 30 dag gladke moke 
presejemo v skledo, na sredi-
ni naredimo jamico in vanjo 
damo 2 žlici cimeta, 1 žličko 
mletih klinčkov, 15 dekagra-
mov sladkorja v prahu, 2 jajci, 
en beljak in zmešamo z malo 
moke. Nato dodamo 15 de-
kagramov masla in na hitro 
zgnetemo gladko testo. Testo 
damo nato počivat na hladno 
vsaj eno uro. Nato ga na po-
mokani delovni površini raz-
valjamo za pol centimetra na 
debelo. Z različnimi modeli iz-
režemo poljubne oblike. Pola-
gamo jih na pomaščen pekač. 
Pred peko jih premažemo z 
mešanico enega rumenjaka 
in eno žlico ruma. Pečemo pri 
180 do 200 ºC 10 do 15 minut. 
Preden jih ponudimo, jih po 
želji povaljamo v sladkorju v 
prahu.

Vlado Pignar

Pse hranimo odvisno od 

starosti od enkrat do trikrat 

dnevno. Normalni dnevni 

obrok mora vsebovati ogljiko-

ve hidrate, beljakovine in ma-

ščobe v pravilnem razmerju, 

in to glede na vrsto živali, sta-

rost, kondicijo in tudi pasmo 

živali. Mladi psi potrebujejo 

npr. večji delež beljakovin v 

obroku zaradi rasti, starejši psi 

ravno obratno. Psi in mačke 

so mesojede živali, mačke še 

bolj izrazito mesojede kot psi. 

To pomeni, da so kvalitetne 

beljakovine zelo pomemben 

sestavni del obroka.

Še pred leti so lastniki ve-

činoma hranili svoje živali 

z domačo hrano. Kuhali in 

pripravljali so hrano iz mesa 

dostikrat dvomljive kakovosti. 

Kakovostno meso je finančno 

velik zalogaj za lastnika živali, 

improvizacije v smislu drobo-

vine, pljuč, jetrc in podobnega 

pa povsem neprimerne za hra-

njenje malih živali. Prav tako 

so povsem neprimerni ostanki 

raznih kosil in večerij. Hrana, 

pripravljena za ljudi, je preveč 

začinjena, preslana. Kuhanje 

posebej za živali nam vzame 

ogromno časa, kar je v dana-

šnjem tempu življenja, ko si še 

za sebe nimamo časa pripra-

vljati hrane, skoraj nemogoče. 

Neprimerno in nepotrebno je, 

saj je na tržišču ogromno vrst 

že pripravljene hrane v obliki 

briketov in konzerv. Hrana je 

prilagojena za mlade odrašča-

joče živali, za odrasle, aktivne, 

ostarele, za predebele živali. 

Skratka zelo širok spekter hra-

ne za vsa življenjska obdobja. 

Predsodek, da je briketirana 

hrana in hrana iz konzerv 

manj vredna oz. celo škodljiva, 

je v današnjih časih povsem 

odveč. Na trgu je ogromno 

priznanih in renomiranih pro-

izvajalcev hrane, ki jim lahko 

zaupamo. Res je, da se pojavlja-

jo tudi manj kakovostne hrane. 

Cena hrane vsekakor pogojuje 

kakovost. Prebavljivost hrane 

je merilo, ki določa kakovost. 

Višji faktor prebavljivosti ima 

hrana, kakovostnejša je. Pre-

bavljivost pomeni izkoristek 

sestavin, predvsem beljakovin 

v hrani. Ješčnost ni merilo ka-

kovosti, saj se hrani lahko do-

dajo sredstva, ki so škodljiva, 

Foto: AŠV

Švedski polžki s cimetom in kardamomom

Tačke in repki

Pravilno prehranjevanje
psov in muc
Pravilna in uravnotežena prehrana je tako kot pri človeku tudi pri živalih bistvena za 
normalno delovanje organizma. Pomembna je za zdravo življenje, za rast in razvoj, za 
ohranjanje zdravja in vitalnosti do pozne starosti živali.

Kuharski nasveti

Cimet, klinčki, kardamom 
–začimbe praznikov
V srednjem veku so bile začimbe v Evropi znamenje premožnosti in gospodarska spod-
buda za raziskovanje sveta. V skupino začimb, ki lepo dišijo, spadajo muškatni oreh 
in muškatni cvet, cimet, kardamom, klinčki, piment in brinove jagode. Vse naštete za-
čimbe pa uporabljamo najpogosteje pri pripravi sladkih jedi. Pri nas najpogosteje pri 
pripravi sladkih jedi uporabljamo cimet, klinčke in kardamom in ravno te začimbe naj-
pogosteje zaznamo v decembrskem času.
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Vprašanja v zvezi z nego 
in zdravjem hišnih ljubljen-
čkov pošljite na naslov:  
nabiralnik@radio-tednik.si ali 
po pošti na: Uredništvo Šta-
jerskega tednika, Raičeva 6, 
2250 Ptuj, za Tačke in repke.

Pomoč mladim
prevzemnikom kmetij

Ministrstvo za kmetijstvo in 
okolje je 30. 11. 2012 objavilo 
Javni razpis za ukrep 112 – 
Pomoč mladim prevzemnikom 
kmetij. Okvirna višina razpisa-
nih nepovratnih sredstev znaša 
deset milijonov evrov, od tega je 
delež Evropskega kmetijskega 

sklada za razvoj podeželja 75 %, delež RS pa 25 %.
Vlagatelji so fizične osebe, ki opravljajo kmetijsko dejavnost na 

ozemlju RS, so starejši od 18 let in mlajši od 40 let, oziroma dopol-
nijo 40 let v letu prijave na javni razpis in prvič prevzamejo kmetijo. 
Najkasneje na dan oddaje vloge na javni razpis mora biti vlagatelj 
vpisan kot nosilec kmetijskega gospodarstva v register kmetijskih 
gospodarstev, prevzeti mora kmetijo, ki ima v uporabi najmanj 3 ha 
primerljivih kmetijskih površin, oziroma ima v reji in lasti najmanj 
minimalni predpisan stalež živali ali najmanj 40 čebeljih družin. Kot 
prevzem kmetije se šteje prevzem vseh pripadajočih kmetijskih in 
gozdnih zemljišč vključno z gospodarskimi poslopji in stroji, ki so na-
menjeni opravljanju kmetijske in gozdarske dejavnosti in ki so v lasti 
ali solasti prevzemnika in njegovega zakonca ali zunajzakonskega 
partnerja. Kot prvi prevzem kmetije se upošteva tudi prevzem kmeti-
je, ki je po obsegu kmetijskih zemljišč v uporabi večja od kmetije, ki 
jo je do sedaj imel v lasti vlagatelj in za njo iz naslova mladih prevze-
mnikov kmetij še ni prejel sredstev. Možni načini prevzema kmetije 
so zlasti na podlagi izročilne ali darilne pogodbe, pogodbe o preužit-
ku, pravnomočnega sklepa o dedovanju ali kupoprodajne pogodbe. 
V primeru solastništva z zakoncem ali zunajzakonskim partnerjem 
mora biti vlagatelj najmanj 50-odstotni lastnik kmetije.

Kmetijska svetovalna služba

Foto: arhiv KGZS-Zavod Ptuj

Foto: Emil Senčar

Vlagatelj mora imeti ustrezno poklicno znanje in mora biti ustre-
zno usposobljen za opravljanje kmetijske dejavnosti. Pripraviti mora 
poslovni načrt o razvoju kmetijske dejavnosti za obdobje najmanj 
petih let. Iz poslovnega načrta mora biti razviden namen porabe pri-
dobljenih sredstev po tem javnem razpisu najmanj v višini vlagate-
ljevega informativnega izračuna na osnovi objavljenih meril. Višina 
sredstev se lahko nameni za naložbe v lastno primarno pridelavo 
kmetijskih proizvodov, dopolnilno dejavnost na kmetiji ali v investici-
je za predelavo kmetijskih proizvodov.

Prejemnik sredstev se zavezuje, da bo še najmanj pet let od datu-
ma izdaje odločbe o pravici do sredstev ostal nosilec kmetijskega go-
spodarstva in lastnik prevzete kmetije, opravljal kmetijsko dejavnost 
v skladu s poslovnim načrtom in ohranil ali povečal obseg prevzetih 
kmetijskih zemljišč v uporabi oziroma obseg staleža rejnih živali ozi-
roma število čebeljih družin glede na stanje ob vstopu v ukrep.

Podpora je enkratna finančna pomoč. Višina sredstev se določi 
na podlagi doseženih točk pri ocenitvi popolne vloge na javni razpis. 
Maksimalno število točk je 350, vrednost posamezne točke je 200 €. 
Razpis je odprtega tipa, do porabe sredstev.

Vse dodatne informacije, kakor tudi pomoč pri izdelavi vloge, so 
zainteresiranim na voljo pri Kmetijski svetovalni službi na KGZS Za-
vodu Ptuj.

Felicita Domiter, univ. dipl. inž. kmet.,
KGZS – Zavod Ptuj

vendar zelo povečajo ješčnost. 

Najbolje je, da se o izbiri hrane 

pogovorimo z veterinarjem za 

male živali in skupaj najdemo 

hrano, ki bo ustrezna za našo 

živalco.

V zadnjem času se pojavljajo 

tudi tako imenovane vegetari-

janske hrane za pse in muce. 

Vir beljakovin v hrani je ra-

stlinskega izvora, predvsem 

gre za sojine proteine. Biolo-

ško so to polnovredne hrane, 

problem je mogoče le v manjši 

ješčnosti teh hran. Zaradi po-

gostih alergij na žita je danes v 

vzponu segment pripravljenih 

hran, ki so popolnoma brez 

žitaric. Obstaja tudi segment 

dietnih hran za naše male pri-

jatelje. Dietna hrana ni v pro-

sti prodaji in se dobi izključno 

pri veterinarjih. Namenjena je 

reševanju raznih bolezenskih 

stanj.

Emil Senčar, dr. vet. med.
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ampak v prijetnostih, lepih 

besedah in objemih. Vsega se 

z denarjem ne da kupiti in to 

bi morali že vedeti. Zadeve se 

bodo v naslednjem letu priče-

le s svetlobno hitrostjo odvija-

ti v vašo korist in tako se bo 

našla paleta ugodnih rešitev. 

Odškodnine ne boste dobili 

tako hitro, kot si želite ali pri-

čakujete. Kajti zadeve se bo še 

nekoliko zaostrile in glede na 

to, da gre to po pravni poti, 

je dejstvo, da se bodo zadeve 

upočasnile. Seveda vas bo to 

razjezilo in omenjeno boste 

le s težavo sprejeli. Pomemb-

no je, da imate v življenju sve-

tle misli in tako se bodo stvari 

korak za korakom uredile v 

vašo korist. Zavedati se boste 

morali tudi drugih vrednot in 

jih ceniti. Dokler verjamete v 

temo, ne morete videti svetlo-

be novega dne. Na finančnem 

področju se bo treba bolj 

sprostiti in zaupati. Kajti ve-

dno ste imeli toliko denarja, 

da ste lahko dostojno živeli. 

Res pa je, da živite v krajih, 

kjer je skorja kruha od nekdaj 

zelo trda in zahtevna. Ravno 

zaradi tega vam ni bilo nikoli 

enostavno. Notranje ste moč-

ni in je potreba po preobraz-

bi tista, ki vam bo pokazala 

nove poti. Iz astrološke karte 

trenutka vprašanja je razbrati 

še en problem, to je pretirana 

navezanost na preteklost. To z 

drugimi besedami pomeni, da 

se nočete soočiti z novostmi, 

ampak vedno nekaj tuhtate in 

se obremenjujete. Situacija ni 

rožnata, toda kljub vsemu se 

bo našla spodbudna rešitev. 

Družinskih težav ne more-

te vzeti na svoja ramena, ker 

je to za vas pretežko breme. 

Torej se morate objektivno 

vprašati, kaj lahko naredite 

za izboljšanje. Vaše družinsko 

podjetje se bo spravilo iz te-

žav – seveda časi niso rožnati. 

Vedno se lahko najde neka re-

šitev. Pod črto bi bilo vredno 

zapisati tudi naslednje, da se 

bolj sprostite in pričnite uži-

vati življenje. Kmalu boste 

spoznali ljudi, ki vam bodo 

pokazali novo dimenzijo biva-

nja in posledično bodo vaše 

odločite modre in pravilne. 

Samo pogovor je tisti, ki ve-

dno prinese nekaj dobrega 

in zanimivega. Pomembno je 

tudi, da se ne obremenjujete s 

tistim, česar ne morete imeti. 

Največkrat so zaključki prilo-

žnost za nove začetke. Nikoli 

ne smete pozabiti prisluhniti 

glasu svojega srca – tako bo-

ste našli v sebi moč in doda-

tno energijo. Srečno in obili-

co zadovoljstva!

Šifra: 
Ljubezen

Vprašanje: Ali bom kdaj 
našla srečo v ljubezni?

Odgovor: Ljubezen je ve-

dno nekaj lepega, prijetnega 

in romantičnega. Vsak na tem 

svetu želi biti ljubljen. Seveda 

je včasih ravno ljubiti prava 

umetnost. Stvari se bodo zgo-

dile postopoma in najti mora-

te svojo notranjo moč in do-

datno energijo. Kajti le tako se 

Šifra: 
Drobci sreče

Vprašanje: Zanima me, 
kdaj bo konec teh velikih 
finančnih težav v naši dru-
žini? Ali bomo dobili tako 
visoko odškodnino, kot jo 
pričakujemo?

Odgovor: Svoje vprašanje 

ste zavili v določeno tančico 

skrivnosti. Draga bralka, sta-

ra ljudska modrost pravi, da 

se nobena juha ne poje tako 

vroča, kot se skuha. To seveda 
ne pomeni, da so vaše težave 

iluzorne, ampak tudi tragične 

niso. Kajti zadeve se vlečejo 

že dolgo časa in zaradi tega si 

boste morali narediti osebno 

bilanco. Omenjeno bo vsebo-

valo mnenje o tem, kaj prav-

zaprav potrebujete in česa ne 

– ter zakaj. Ko boste s svojimi 

financami delali bolj racio-

nalno, se bodo zadeve tudi 

uredile. Vaša hiša je srečna 

in sreča se ne meri v denarju, 

Astrolog Tadej svetuje Tadej Šink, horarni astrolog, 
svetuje osebno in pisno:
- odgovori na konkretno vpra-
šanje
- interpretira rojstno karto
- nakaže smernice za eno leto 
naprej v prihodnosti
Naslov: Grenc 24, Škofja Loka, 
tel. 04 51 52 601, GSM 041 
428 966.
V Štajerskem tedniku za bral-
ce odgovarja brezplačno! Pri 
vprašanju napišite točen čas 
(ura, datum) in kraj, ko ste si 
vprašanje zastavili.

Štiriletnikov plišasti medvedek
Mihaelo zanima, ali je prav, da dovoli 

svojemu štiriletnemu Jurčku, da vedno 
zaspi s svojim plišastim medvedkom.

Včasih želijo otroci zaspati ob prižgani 
luči ali pa z najljubšo igračo ali odejico. To-
vrstne ninice, ki jih otrok večkrat uporablja 

kot družabnike v postelji, mu pomagajo pri prehodu odvi-
snosti v obdobju dojenčka v neodvisnost kasnejšega otro-
štva. Res je, da starše (med njimi je tudi Mihaela) včasih 
skrbi, če otrok ne more zaspati brez plišaste igračke ali 
razcapane odejice, vendar so takšne skrbi odveč. Študije 
so namreč pokazale, da so otroci, ki so pri štirih letih na 
vsak način hoteli imeti med spanjem pri sebi priljubljene 
predmete, pri enajstih letih bolj odprti, družabni in samo-
zavestni, uživali so v samostojni igri in se niso nagibali k 
pogosti zaskrbljenosti. Pri šestnajstih letih so bili ti otroci 
prav tako dobro prilagojeni kot otroci, ki niso uporabljali 
ninic.

Tako lahko odgovorim Mihaeli, da je kar prav, da Jurčku 
dovoli vedno zaspati z njegovim plišastim medvedkom.

Mag. Bojan Šinko

Duševno zdravje

Tudi vas zanima katero vprašanje in ne poznate odgovora 
nanj? Potem mi pišite in poiskali ga bomo skupaj. Zavedajte 
se, da tam, kjer je volja, je tudi pot. Seveda boste sami 
tisti, ki se boste odločili. Pismu ne pozabiti priložiti šifre 
in vsega skupaj postati na naslov Štajerskega tednika in 
kmalu boste prejeli odgovor. Svoj položaj na kratko opišite 
in zapišite točen datum, uro in kraj vprašanja. Zvezde sreče 
bodo sijale visoko nad oblaki in vam pošiljale nevidne 
signale ljubezni.

lahko odločite in rečete bobu 

bob. Spoznati je treba, da se 

bodo zadeve uredile posto-

poma in po majhnih korakih. 

Kajti vaš problem se skriva v 

tem, da menite, da ni več sre-

če v ljubezni. Vaše srce je ra-

njeno in krvavi. V preteklosti 

ste doživeli določeno blokado 

in nejasnosti. Toda usoda piše 

svojo pot in najti morate moč, 

da premagate strahove v sebi. 

V tem letu se bodo stvari po-

časi uredile in v naslednjem 

vas bo obiskala sreča. Zapisuj-

te si svoje občutke in tisto, kar 

vas boli. Verjemite v dobro in 

tako boste omenjeno lahko 

priklicali. Leto 2011 bo leto 

ljubezni, prijateljstva in spo-

štovanja. Toda pred tem mo-

rate najti omenjene vrednote 

v sebi. Kajti le tako bo moč 

oddajati magnetično energijo 

in privabljati svetle reči v la-

stni vsakdan.

Obiščite me lahko na sple-

tni strani: www.tadej-sink.si

Tadej Šink, horarni astrolog

Na ZPS so pozvali 186 op-

tikov, pogodbenih dobavite-

ljev ZZZS, da jim posredujejo 

informacijo o njihovi ponud-

bi okvirjev za tovrstna očala. 

Odgovore je resda posredo-

vala le slaba polovica, vendar 

ti ponujajo občutno širšo pa-

leto tovrstnih okvirjev kot ve-

čina ponudnikov v letu 2010.

Zveza potrošnikov Slove-

nije je na spletnem portalu 

www.zps.si objavila pregled 

ponudbe optikov, pogodbe-

nih dobaviteljev ZZZS. Obja-

vljena preglednica predsta-

vlja pregled ponudbe okvir-

jev za očala »na recept« brez 

doplačila za skoraj 50 % po-

godbenih dobaviteljev pripo-

močkov za vid. Preglednico 

je ZPS prvič pripravila jeseni 

2010 in jo redno dopolnjuje s 

podatki, ki jih o svoji ponudbi 

pošiljajo optiki. ZPS vabi vse 

pogodbene dobavitelje ZZZS, 

da pošljejo podatke preko 

obrazca na spletni strani ZPS 

in s tem zagotovijo potrošni-

kom korekten in celovit pre-

gled nad ponudbo. 

Omenjene optike je ZPS 

povprašala tudi o tem, med 

koliko okvirji lahko izbirajo 

zavarovane osebe, tako otro-

ci kot odrasli, ki se oglasijo 

pri njih z naročilnico ZZZS 

in za očala ne želijo ničesar 

doplačati. Povprašali so jih 

tudi o drugih ugodnostiH za 

zavarovance, ali potrošnik 

ob naročilu očal prejme npr. 

brezplačno krpico, etui ... 

Glede na prejete odgovore 

optikov lahko otroci pri njih 

izbirajo med 1 in 100 okvirji, 

odrasli pa med 2 in 115 okvir-

ji. »Podatki kažejo, da naj po-

trošnike skromna izbira pri 

prvem ponudniku ne odvrne 

od namere, da izberejo očala 

na »recept«, zato jim svetuje-

mo, naj preverijo ponudbo 

tudi pri drugih pogodbenih 

partnerjih ZZZS,« je poudari-

la Breda Kutin, predsednica 

ZPS in dodala: »ZPS se je na-

mreč odločila za takšen pre-

gled ponudbe prav z name-

nom spodbude potrošnikom, 

da pri uveljavljanju pravic iz 

zdravstvenega zavarovanja 

primerjajo ponudbo, saj re-

zultati kažejo, da se ponudba 

t. i. očal »na recept« od ponu-

dnika do ponudnika zelo raz-

likuje.« 

Ponudba je najbolj raznoli-

ka in največja v ljubljanski re-

giji, kjer je tudi največ ponu-

dnikov. Optiki sporočajo, da 

se ponudba spreminja tudi 

glede na povpraševanje ali 

ponudbo izdelovalcev. Kot 

posebne ugodnosti optiki 

pogosto navajajo brezplačno 

krpico in etui za očala, po-

trošniki pa lahko pri nekaj 

ponudnikih izkoristijo tudi 

možnost brezplačne zame-

njave vijakov ali nosnikov, 

prilagajanje in ravnanje očal 

ter druge ugodnosti.

ZPS poziva potrošnike, da 

na spletni strani www.zps.si 

preverijo, ali držijo informa-

cije o ponudbi, ki so jo spo-

ročili optiki, in da sporočijo 

morebitna odstopanja, razli-

ke med ponudbo pri optikih 

in podatki v preglednici. Po-

trošniki svoje izkušnje lahko 

sporočijo preko spletnega 

vprašalnika, preko elektron-

ske pošte zps@zps.si. ali pre-

ko klasične pošte (ZPS, Fran-

kopanska 5, 1000 Ljubljana). 

Za sodelovanje v anketi oz. 

posredovanje izkušenj se vam 

v ZPS vnaprej zahvaljujejo.

Kako do očal »na 
recept«?

Potrošniki za pridobitev 

očal na recept potrebujejo 

veljavno naročilnico za očala 

na recept, ki jo zavarovane 

osebe lahko dobijo pri enem 

izmed oftalmologov v javni 

zdravstveni mreži. Čakalne 

dobe so različne, zato potro-

šnikom na ZPS svetujejo, da 

jih predhodno preverijo na 

spletni strani Zavoda za zdra-

vstveno zavarovanje Sloveni-

je. Vendar brez naročilnice, 

ki jo izda oftalmolog, potro-

šniki-zavarovane osebe pravi-

ce do očal na recept ne bodo 

mogli uveljavljati. 

V letu 2010 je ZPS že pre-

verjala ponudbo očal na re-

cept. Takrat so številni potro-

šniki, ki so pridobili naročil-

nico, označili izbiro očal “na 

recept” kot slabo in/ali neka-

kovostno, zato so se večino-

ma odločali za doplačila. Da-

nes je ponudba okvirjev brez 

doplačila pri optikih, pogod-

benih dobaviteljev ZZZS, v 

večini primerov res pestrejša, 

vendar si bo ZPS prizadevala, 

da bo čim prej prišlo tudi do 

preverjanja kakovosti očal 

“na recept”. 

Več informacij: www.zps.si
Zveza potrošnikov Slovenije

Ljubljana � Zveza potrošnikov svetuje

Očala lahko dobite tudi »na recept«
V času krize, ko vsak evro še bolj skrbno porabimo, potrošniki še vedno preredko izkoristijo možnost, da 
korekcijska očala dobijo na »recept«. Pravica do pripomočka za vid je namreč pravica iz zdravstvenega 
zavarovanja, tako da 10 % stroška standardnega pripomočka za vid krije obvezno zavarovanje, 90 % pa do-
polnilno zdravstveno zavarovanje.

Foto: Črtomir Goznik

Izbira okvirjev »na recept« je letos občutno večja kot pred dvema letoma …



Barbara, pa so zbrane zgodbi-
ce, ki bi ustrezale animiranju 
otrok oziroma tako imenova-
nim veselim uricam, ki sta jih 
nekoč po šolah, vrtcih in bolni-
cah izvajali z igralko Zvezdano 
Mlakar. Ker sta bili obe ljubite-
ljici potovanj, sta tudi otrokom 
želeli približati tuje dežele, ljud-
stva in navade, predvsem pa jih 
popeljati v svet domišljije. Nauk 
zgodbic temelji na spoštovanju 
drugih in drugačnih. Temu je 
med drugim posvečena tudi 
zgodbica o deklici z Downo-
vim sindromom. Knjigo je ilu-
strirala Sara Šavelj, ki trenutno 
ustvarja v Veliki Britaniji. Delo 
je kot e-knjiga že izšlo tudi pri 
angleški založbi AUK Andrews, 
a brez ilustracij.

Čeprav se je Predin to jesen 
predstavil s knjižnim delom, pa 
to ne pomeni, da bi svojo kitaro 
odložil v kot. Za njim je namreč 
tudi leto uspešnih glasbenih 
nastopov tako doma kot v tuji-
ni. 22. decembra bo s skupino 
Coverlover nastopil v velenj-
ski Rdeči dvorani, v začetku 
prihodnjega leta pa ga zraven 
tradicionalnega februarskega 
koncerta za zaljubljene čakajo 
tudi nastopi čez mejo – v No-
vem Sadu, Beogradu, Splitu in 
Zagrebu.

MZ

Knjigo je predstavil skupaj z 
ženo Barbaro Lapajne Predin, 
ki je napisala zbirko kratkih 
zgodb In smo šli. Obe deli sta 
po besedah Lapajne Predinove 
nastali, »ker se je doma nabra-
lo precej besedil«. Delo Druga 
žena v haremu prinaša nabor 
zgodb, prispevkov in besedil, 
ki so bili že objavljeni, ter nekaj 
novih tekstov. S potovanj se je 
Predin vedno vračal poln anek-
dot, za katere bi bilo, kot je dejal 
na predstavitvi knjige, »škoda, 
če bi ostale nenapisane«. Delo 
ocenjuje kot žepno knjigo, tako 
imenovano lahkotno branje, ki 
pa je zelo družinsko obarvano. 
Ideja naslova je taščina, ni pa 
želel razkriti podrobnosti – te 
se da najti v knjigi, je namignil.

Kot glasbenik ima Predin 
možnost nekaj svojih zanimi-
vih doživetij predstaviti bodisi 
na koncertih ali ko je naprošen, 
da kaj zapiše, pa vendar so vse 
tisto le »drobtinice«. Te je zdaj 

Foto: Vili Lamovšek

Zoran Predin se predstavlja s publikacijo, naslovljeno Druga žena 
v haremu. Njegova soproga Barbara pa je izdala knjižno delo In 
smo šli.
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Prijetne trenutke boste prežive-
li v dvoje. Koristno bo delovalo 
druženje s prijatelji. Sprostila vas 
bosta tudi glasba in ples. Naka-
zano je, da se vam bodo odprle 
nove poti in čudovite priložnosti. 
Mlaj (13. december) vam bo vlil 
zaupanje in sledili boste svojim 
sanjam.

Kocke usode se bodo zavrtele v vašo 
korist. Pridobili boste možnost in 
napredovali v pogledu službe. 
Kljub povečani delavnosti bo 
modro, da boste na delo pogledali 
kot izziv. Sprostila vas bo glasba 
in v ljubezni se boste predali ču-
stvenim izzivom. Izrazili se boste 
lahko tudi čez kreativnost.

Partnerjeva podpora vam bo ko-
ristila. Počuti se boste pravljično, 
čeprav boste morali reči bobu bob. 
Pričakovati je več izzivov in no-
tranje moči, zadevam boste prav-
zaprav v celoti kos. Vzeti si boste 
morali čas zase in za vse tiste de-
javnost, ki vam bodo blizu. Čas 
prijetnih nakupov in srečanj!

Finančno se bodo stvari uredile. 
V vašem življenju bo zelo dina-
mično in korak za korakom bo-
ste pohiteli naprej. Odgovornost 
bo nekaj normalnega, čeprav se 
boste borili s svojimi dvomi. Na 
delovnem mestu bo prijetno in 
harmonično. V dobrodelnosti bo-
ste dokazali zlato srce. 

Pravzaprav ne boste smeli po-
čivati, ampak aktivno rešujte 
uganke, ki jih za vas piše življe-
nje. Borbenost bo tista, ki vam bo 
v samopomoč pri zastavljenih ci-
ljih. Kreativnost boste nahranili 
skozi praznično okrasitev doma. 
Zdrav način življenja bo dobra 
popotnica za trdno zdravje. 

Otroci vam bodo podarili smisel. 
Sreča se skriva v majhnih rečeh 
in pravilno bo, da ji boste sledili. 
Seveda boste želeli določeno po-
polnost in kmalu boste ugotovili, 
da je ne bo. Bodite bolj premišlje-
ni v besedah. Telesu boste morali 
dovajati dovolj vitaminov v na-
ravni obliki.Zv
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BIK
(21. 4. – 20. 5.)

OVEN
(21. 3. – 20. 4.)

DVOJČKA
(21. 5. – 20. 6.)

RAK
(21. 6. – 22. 7.)

LEV
(23. 7. – 22. 8.)

DEVICA
(23. 8. – 22. 9.)

Vsebina: Kay in Arnold sta 
‘stara’ zakonca, saj sta poroče-
na že 31 let. Otroka sta oba od-
rasla, odseljena, z družinama 
in svojim življenjem. Njuno 
življenje je postalo ena sama 
rutina, do te točke, da že leta 
spita v ločenih prostorih in ne 
seksata več. Kay postaja vedno 
bolj obupana, zato ju vpiše 
v enotedenski intenzivni se-
minar za reševanje zakonov. 
Večni godrnjač Arnold se ga 
seveda noče udeležiti, a Kay ga 
postavi pred izvršeno dejstvo, 
zato se le odpravi poleg ...

Kako začiniti zakon je zelo 
primeren prevod angleškega 
naslova Hope Springs, saj pre-
vod vsebuje pridih rahle nere-
snosti in zabavnosti. Saj ne, da 
film hoče biti takšen, niti ni 
takšen, toda zaradi svoje po-

Filmski kotiček

Kako začiniti zakon

Hope Springs
Igrajo: Meryl Streep, 
Tommy Lee Jones, Steve 
Carell, Elizabeth Shue, 
Mimi Rogers
Režija: David Frankel
Scenarij: Vanessa Taylor
Žanr: drama
Dolžina: 100 minut
Leto: 2012
Država: ZDA

vršinske obdelave sicer obe-
tavne teme si takšen naslov 
tudi zasluži. Podana vsebina 
namreč daje slutiti, da bo šlo 
za vedno priljubljeno gleda-
liško igro trojčka, v katerem 
sodeluje par s psihiatrom in v 
katerem bodo na površino pri-
plavali globoko zakopani do-
godki, travme in zamere, pro-
ces razčiščevanja pa bo dolg in 
boleč do te mere, da se bomo 
gledalci spraševali, ali nemara 
za par ne bi bilo bolje, ko bi še 
naprej živel v blaženem igno-
riranju dejstev.

Ampak ne. Film Kako zači-
niti zakon ni nič od tega. Je 
le prikaz, kako si Hollywood 
predstavlja idealno rešitev za-
konskih težav. Se pravi, en se-
minar, eno potovanje in hopla, 
spet je vse takoj v redu. Njuna 
največja težava je namreč to, 
da on smrči in zato imata več-
letno krizo seksa. To je vse. 
Oh, tragedija.

Film tako pristane in obsta-
ne na nivoju navadnega TV-
filma, primernega za kakšen 
torkov večer. Edina svetla 
stvar sta seveda igralca Meryl 
Streep in Tommy Lee Jones. 
Ga. Streep znova prikaže, da 
vsako vlogo naštudira do kon-
ca in jo nato na videz zlahka 

Glasbeni kotiček

Predin z novo knjižno izdajo
V založbi podjetja Artbiro so izšli potopisi, dnevniki in beležke kantavtorja Zorana Pre-
dina, ki jih je združil pod naslovom Druga žena v haremu.

zvozi do konca filma. Tokrat je 
popolno odigrala utrujeno in 
prav po slovensko potrpežlji-
vo gospodinjo, ki se zaveda, da 
druge opcije v življenju nima 
več, zato hoče v njej razplam-
teti še tisto malo žerjavice, za 
katero upa, da je je še ostalo. 
Ob igralki takega formata 
se Tommy obnese čudovito, 
medtem ko je Steve Carrell 
zaradi narave svoje vloge zgolj 
standardno dober. Vse ostalo 
v filmu je privlečeno za lase, 
bolj malo življenjsko, sicer ob-
časno simpatično, a nikakor 
ne tako globoko in umetniško, 
kot nam film želi predstaviti. 
To vemo tudi zato, ker gre za 

enega tistih filmov, ki gledalce 
preveč očitno manipulira ne z 
igro in pretanjenimi dialogi ali 
režijo, temveč z najbolj poceni 
trikom, predvajanjem slavnih 
zimzelenih komadov, recimo 
Why od Euryhmics in podob-
nimi. Takšna podobna pesem 
se seveda rola tudi med od-
javno špico, da bi ja zagotovo 
dojeli, da ste vendar pravkar 
videli dober film. Skratka, edi-
na težava, ki jo par ima, je to, 
da živi v stabilni, morda rahlo 
stagnirajoči državi, kjer nima-
ta prav nobenih materialnih 
in eksistencialističnih težav. 
Ojej, ojej, kakšna ubožca.

Matej Frece

Vlado Kreslin je novembra gostoval v Kanadi in Zdru-

ženih državah Amerike. V okviru severnoameriške turneje 

je nastopil v Montrealu, Torontu, Queensu Pittsburghu, Cle-

velandu, New Yorku in Washingtonu. V sklopu turneje je 

izšla tudi njegova v angleščino prevedena pesniška zbirka 

Namesto koga roža cveti. V Washingtonu je nastopil v pro-

storih slovenskega veleposlaništva, enega izmed koncertov 

pred več kot 400 obiskovalci je pripravil tudi v znamenitem 

Kennedyjevem centru. V Cafe Marlene, ki sta ga pred dve-

ma letoma v Queensu odprli sestri iz Maribora Candy in 

Ana Krstič, pa je Kreslin privabil več deset obiskovalcev, ki 

so skupaj z njim zapeli njegove slavne melodije, umetnik 

pa je ob tem predstavil tudi pesmi iz svoje knjige. 

***
Bališ – zasedba koroških Slovencev, ki ustvarja in prepe-

va v slovenskem jeziku – je lani pod okriljem producentske 

taktirke Žareta Paka in Založbe kakovostnih programov 

– ZKP RTV Slovenija izdala album Novnos, s katerega so 

tudi slovenskim poslušalcem predstavili dve pesmi. To sta 

Moj ša la la, ki je na Valu 202 postala popevka tedna, in 

05, za katero so na Koroškem posneli zanimiv videospot. 

Te dni pa se zasedba Bališ predstavlja s spotom za sklad-

bo Črno-bel film. Vizualizacijo pesmi sta poleg vseh članov 

zasedbe ustvarjala Aljoša Jerovšek in Mojca Dreu. Poseben 

pečat sliki je dodal Stefan Reichmann s pomenljivimi črno-

belimi slikami, ki se odlično podajo sporočilu pesmi. Pesem 

Črno-bel film opozarja na minljivost in hitrost našega časa. 

Na to, kako nimamo več občutka za nianse oziroma ka-

kršnokoli drugo barvo kot črno ali belo in zato svet, kljub 

kompleksnosti in raznolikosti, vidimo zgolj kot enoličen, 

brezbarven vzorec.

MZ

Slo glasbene novice

1. Nina Pušlar – Le navaden
2. Jan Plestenjak in Eva Boto – To leto bo moje

3. Eva Boto – Verjamem
4. April – Ujeta na netu

5. Bilbi – Iskrice
6. Saša Lendero – Kaj mi delaš

7. Muff – Naj sije v očeh
8. Eva Boto – Dvigni mi krila

9. Dare Kaurič in Martin Majerle – Čokolada in Vanilija
10. Nina Pušlar in Stiški kvartet – Kdo še verjame

11. Bilbi – Ko tvoja sem še bla

zbral in zamesil v vsebino, »ki 
hodi po robu med tistim, kar 
se je res zgodilo, in domišljijo«. 
V knjigi je mogoče najti zelo 
različne zgodbe, od šaljive pri-
povedi, kako je Predinov oče 
lovil Božička po dnevni sobi, 
do glasbenikovega srečanja z 

angleško kraljico. Opisane so 
tudi anekdote s poročnega 
potovanja po Ameriki. Zgodbe 
bodo kmalu izšle tudi na Hrva-
škem, in sicer v prevodu Jagne 
Pogačnik.

V knjigi In smo šli, katere 
avtorica je Predinova soproga 
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UGANKARSKI SLOVARČEK: BLANKIST = pristaš blankizma, LUPO = model volkswagna, ROBAVS = robat človek, SKORŠ = jerebiki podobno drevo z rdečkastimi cevtovi in užitnimi plodovi, SOPILE = istrsko pihalo, tudi roženice, 
ŠJOR = dalmatinski gospod, TARIK = iraški politik Aziz, TOMIČ = slovenska gledališka igralka (Violeta, 1963-), TROKAR = triogelna kirurška igla.

REŠITEV TE KRIŽANKE. Vodoravno: Stare, kopel, omama, ričet, peščenik, priskok, vrbovina, robavs, šjor, alkohol, EG, datoteka, gank, MI, rop, kodre, Kruno, tir, ovoj, vkop, volk, Lana, kinoskop, divji puran, Bloška polica, sopile, 
aorta, tesar, trokar.

SOBOTA, 8. december:
05.00 SOBOTNO JUTRO: 5.15 

Na današnji dan. 5.30 NOVICE (še 
ob 6.30, 7.30, 8.30,  10.30, 11.30, 
13.30, 14.30, 15.30, 17.30  in 
19.00). 6.15 Kmetijski nasvet (po-
novitev). 6.45 HOROSKOP. 7.45 ROJ-
STNI DNEVI. 8.45. Sobotni športni 
napovednik. 9.00 Oddaja za male in 
velike. 10.00 OBVESTILA  (še 11.00, 
13.00, 15.00, 17.00, 18.00 in 
19.05). 10.15 Mali oglasi (še 10.45, 
17.15 in 17.45). 11.05 Kuharski na-
sveti (ponovitev).12.00 SREDI DNE-
VA: Pogovor ob kavi (Tjaša Mrgole 
Jukič).  13.10 Šport. 13.45 Po štu-
dentsko (Aleks Horvat). 14.00 SO-
BOTNO POPOLDNE NA RADIU PTUJ 
in  ČESTITKE POSLUŠALCEV.  20.00 
Sobotni večer na Radiu Ptuj. 24.00 
SKUPNI NOČNI PROGRAM. (Radio 
Velenje).
NEDELJA, 9. december:

5.00 NEDELJSKO JUTRO: 5.15. 
Na današnji dan. 5.30 NOVICE (še 
ob 6.30, 7.30, 8.30, 11.30, 15.30 

in 19.00).6.00 OBVESTILA (še 7.00, 
9.00, 11.00, 15.40 in 19.05). 6.15 
Misli iz Biblije. 6.20 ŠPORT. 6.45 
HOROSKOP. 7.00 Med ljudskimi 
godci in pevci (Marjan Nahber-
ger).7.45 ROJSTNI DNEVI.  8.40 
Svetloba duha.  9.10 Mali oglasi 
(še 9.50). 9.15 Kuharski nasveti  z 
Vladom Pignarjem. 10.00 Vrtičkarije 
(ponovitev). 11.40 Kmetijska odda-
ja (Marija Slodnjak). 12.00 Opoldan 
na radiu Ptuj: Te domače viže (Nata-
lija Škrlec), 12.30 Komentar tedna 
(pon.). 12.45 ŠPORT  Z zimzelenimi 
melodijami v nedeljski popoldan. 
13.00 NEDELJSKO POPOLDNE NA 
RADIU PTUJ: Čestitke poslušalcev in 
glasba za vse okuse. 18.00 Pregled 
tedna (ponovitev). 19.00 Lestvica 
Naj 11. 20.00 do  24.00 ure GLAS-
BENE ŽELJE s Tonetom Topolovcem.  
24.00 SKUPNI NOČNI PROGRAM. 
(Radio Velenje).
PONEDELJEK, 10. december:

5.00 ŠTAJERSKA BUDILKA. 5.15 
Na današnji dan. 5.30 NOVICE (še 
ob 6.30, 7.30, 8.30, 10.30, 13.30, 
14.30, 15.30, 19.00 in 22.00). 
6.45 HOROSKOP. 7.10 S poslancem 
Državnega zbora RS. 7.45 ROJSTNI 

DNEVI. 08.00. Varnost na Ptuju.  
9.00 Odmevi iz športa Janko Bez-
jak).  9.50 NAPOVED PROGRAMA. 
10.00 Obvestila (še 11.00, 13.00, 
15.00, 17.00, 18.00 in 19.05). 
10.15 Mali oglasi (še 10.45, 17.15 in 
17.45). 11.05 GOSPODARSKI IZZIV 
(Mojca Zemljarič). 11.30 POROČILA. 
12.00 SREDI DNEVA:  12.40 Napo-
vednik tedenskih dogodkov.  13.10 
Šport. 13.45 Aktualno v Podravju. 
14.15 Melodija dneva. 14.40 Povej-
te svoje mnenje. 15.10 Utrip Podrav-
ja. 16.30 Mala štajerska kronika. 
17.30 POROČILA. 18.00 ODDAJA 
O KULTURI (Majda Fridl). 19.10 Iz 
ljudske zakladnice. 19.30 Zdravni-
ški nasvet (pon.). 20.00 VEČERNI 
PROGRAM:  Glasbene uspešnice in 
glasba za lahko noč. 24.00 SKUPNI 
NOČNI PROGRAM (Radio Velenje).
TOREK, 11. december:

5.00 ŠTAJERSKA BUDILKA. 5.15. 
NA DANAŠNJI DAN. 5.30 NOVICE (še 
ob 6.30, 7.30, 8.30,  10.30, 13.30, 
14.30, 15.30, 19.00 in 22.00. 6.45 
Kakšen dan se nam obeta. 7.45 
ROJSTNI DNEVI. 08.00 Varnost na 
Ptuju. 10.00 Obvestila (še 11.00, 
13.00, 15.00, 17.00, 18.00 in 

19.05). 10.15 Mali oglasi (še 10.45, 
17.15 in 17.45). 11.00 ZDRAVNIŠKI 
NASVETI (Marija Slodnjak).11.30 
POROČILA.  12.00 SREDI DNEVA. 
13.10 Šport. 13.45 Aktualno v Po-
dravju. 14.15 Melodija dneva. 14.40 
Povejte svoje mnenje. 15.10 Utrip 
Podravja. 17.30 POROČILA. 18.00 
Pomoč sočloveku. 19.10 Iz ljudske 
zakladnice.  19.30 Gospodarski iz-
ziv (ponovitev). 20.00 Oddaja o slo-
venski zabavni glasbi (z Elo). 22.10 
Glasba za lahko noč. 24.00 SKUPNI 
NOČNI PROGRAM (Radio Slovenske 
gorice).
SREDA, 12. december :

5.00 ŠTAJERSKA BUDILKA, do 
9.00. 5.15 NA DANAŠNJI DAN. 
5.30 NOVICE (še ob 6.30, 7.30, 
8.30, 10.30, 13.30, 14.30, 15.30, 
19.00 in 22.00). 6.45 Horoskop. 
7.45 ROJSTNI DNEVI. 8.00 Varnost 
na Ptuju. 09.00 Pomagajmo si. 
10.00 Obvestila (še 11.00, 13.00, 
15.00, 17.00, 18.00 in 19.05). 
10.15 Mali oglasi (še 10.45, 17.15 
in 17.45). 11.30 POROČILA. 12.00. 
Sredi dneva: Slovenija in Evropska 
unija. 13.10 Šport. 13.45 Aktualno 
v Podravju. 14.15 Melodija dneva. 

14.40 Povejte svoje mnenje. 15.10 
Utrip Podravja. 17.30 POROČILA. 
18.00 Vrtičkarije z Mišo Pušenjak  
in Karolino Putarek. 19.10 Iz ljudske 
zakladnice.  19.15 Popularnih 11 
(ponovitev). 20.00 Večer na Radiu 
Ptuj: Glasbene uspešnice in Modne 
čvekarije (ponovitev). 24.00 SKUPNI 
NOČNI PROGRAM (Radio Slovenske 
gorice).
ČETRTEK, 13. december:

5.00 ŠTAJERSKA BUDILKA, do 
9.00. 5.15 Na današnji dan. 5.30 
NOVICE (še ob 6.30, 7.30, 8.30, 
10.30, 13.30, 14.30, 15.30, 19.00 
in 22.00). 6.45 Horoskop. 7.10. Gost 
Štajerske budilke. 7.45 ROJSTNI 
DNEVI.  8.00 Varnost na Ptuju.  10.00 
Obvestila (še 11.00, 13.00, 15.00, 
17.00, 18.00 in 19.05). 10.15 Mali 
oglasi (še ob 10.45, 17.15 in 17.45). 
11.00 Modne čvekarije z Barbaro 
Cenčič Krajnc. 11.30 POROČILA. 
12.00. Sredi dneva. 12.15 Komen-
tar tedna. 13.10 ŠPORT. 13.45 Ak-
tualno v  Podravju. 14.15 Melodija 
dneva. 14.40 Povejte svoje mnenje. 
17.30 POROČILA. 18.00 Vroča linija 
Radia Ptuj.   19.05 Iz ljudske zakla-
dnice.  19.10 Med ljudskimi pevci in 

godci (ponovitev).19.35 Te domače 
viže (ponovitev). 20.00 ORFEJČEK. 
24.00 Skupni nočni program (Radio  
Slovenske gorice).
PETEK, 14. december:

5.00 ŠTAJERSKA BUDILKA, do 
9.00. 5.15. Na današnji dan. 5.30 
NOVICE (še ob 6.30, 7.30, 8.30, 
10.30, 13.30, 14.30, 15.30, 19.00 
in 22.00). 6.45 Horoskop. 7.45 ROJ-
STNI DNEVI. 8.00 Varnost na Ptuju. 
9.15. Kmetijski nasvet. 9.40 Astro-
čvek (s Tadejem Šinkom). 10.00 
Obvestila (še 11.00, 13.00, 15.00, 
17.00, 18.00 in 19.05). 10.15 Mali 
oglasi (še ob 10.45, 17.15 in 17.45).  
11.05 Minute za rekreacijo. 11.30 
POROČILA. 12.00 Sredi dneva: Na-
povednik kulturnih in drugih prire-
ditev. 13.10 Šport. 13.45 Aktualno 
v Podravju. 14.15 Melodija tedna. 
14.40 Povejte svoje mnenje. 15.10 
Utrip Podravja. 17.30 POROČILA. 
18.00 PREGLED TEDNA. 19.10 Iz 
ljudske zakladnice.  20.00 Z glasbo 
do srca (Marjan Nahberger). 24.00 
SKUPNI NOČNI PROGRAM. (Radio 
Triglav Jesenice).

Pregled tedna na Radiu Ptuj. 
Vsak petek ob 18. uri. 

Življenje vam bo podarilo upa-
nje in znali se boste boriti zase. 
Na delovnem mestu boste prejeli 
nek dobiček, ampak v denarnih 
zadevah boste morali biti pre-
vidni. Pozitivne iztočnice vam 
bodo pomagale ohraniti ravno-
vesje doma. Ljubezen: sladko! 

Jutra bodo za vas polna prese-
nečenj in drobnih opazovanj. 
Čeprav bo zunaj puščoba, se bo 
veselilo vaše srce. Kovali boste 
nove načrte in boste v ospredju. 
Deloma zaradi premišljenosti in 
deloma zaradi spleta okoliščin. V 
ljubezni in denarju bo vse tako, 
kot si boste zamislili.

Veliko časa boste na poti in med 
ljudmi. Korak za korakom boste 
odšli naprej. Delo vas bo okrepilo 
in tako bodo tudi vaše misli po-
zitivne. Spremljala vas bo pot, ki 
bo vezana na tujino. Izkupiček v 
poslovnem mestu bo drugačen, 
kot si boste želi. Srečen dan: to-
rek. 

Koristno bosta delovali notranja 
modrost in izpolnjenost. Poglobili 
se boste v raziskovanje. Poslovni 
uspehi bodo nekaj normalnega in 
koristnega. Bodite odprti za nova 
znanja. Kmalu bodo prišle dolo-
čene spremembe in duhovno pre-
bujenje. Tisto, česar ne boste mo-
gli povedati na glas, si zapišite. 

Pričakovati je dinamičen teden, 
v katerem se vam bo izpolnila 
srčna želja. Čeprav bo s partner-
jem bučno, bosta javno izkazo-
vala naklonjenost in prodanost. 
Po eni strani boste želeli imeti ob 
sebi ljudi in po drugi hrepenite 
po osamitvi. Dočakali boste tudi 
pohvalo in priznanje. 

Sreča bo objela tiste, ki bodo po-
gumni. Po poteh življenja boste 
zaplavali bolj odločno. Imeli boste 
možnost, da boste dokazali lastno 
srečo in tako boste doživeli raz-
cvet. Na delovnem mestu bo zelo 
bučno in energično. Ignorirati bo-
ste morali stres in pozitivne misli 
bodo popotnica za trdno zdravje. 

TEHTNICA
(23. 9. – 23. 10.)

ŠKORPIJON
(24. 10. – 22. 11.)

STRELEC
(23. 11. – 21. 12.)

KOZOROG
(22. 12. – 20. 1.)

VODNAR
(21. 1. – 18. 2.)

RIBI
(19. 2. – 20. 3.)



Letošnjo prireditev so poi-
menovali Ptički brez gnezda, 
navdihnili pa sta jo vzgojna 
povest Frana Milčinskega in 
mladinski roman Dese Muck. 
Ptičke brez gnezda je v novi 
obliki zasnovala Aleksandra 
Šoštarič. V ospredju zgodbe 
so trije najstniki, Milan (Uroš 
Kosi), Vlasta (Kaja Majcen) in 
Taja (Sara Klemenčič), ki išče-
jo vsak svojo pot odraščanja, 
pri tem pa se dogaja marsikaj 
zanimivega. V prireditvi so 
sodelovali vsi učenci, vsak na 
svoj način in skozi dejavnost, 
ki jim je najbližje. Učenci 1. 

in 2. razreda so sodelovali 
s pesmijo in predstavitvijo 
mornarčkov, učenci 3. razreda 
so se predstavili s plesno toč-
ko, ki je govorila o tem, da je 
lepo biti kmet, 4. in 5. razredi 
pa so uprizorili pravi cirkus s 
klovni in vrvohodci. Učenci 
6. razreda so se spremenili v 
skupine različnih ptic, učenci 
višjih razredov pa so skozi ples 
predstavljali otroke z ulice. 
Prireditev je imela tudi bogat 
instrumentalni in pevski del, 
v katerem so se predstavili 
otroški in mladinski zbor pod 
vodstvom Tee Ivanuša in mla-

di glasbeniki. Platno za odrsko 
ozadje, ki je bilo zares veliko, 
so poslikale učenke osmih ra-
zredov pod vodstvom Božidar-
ja Muršca, scenografijo pa so 
skupaj izdelali učenci, učitelji 
in hišniki šole. Za prireditev 
so morali združiti moči prav 
vsi učenci, učitelji in zaposleni 
šole, kar se je vsekakor izpla-
čalo, saj so tako od prostovolj-
nih prispevkov obiskovalcev 
zbrali 1100 evrov, ki jih bodo 
shranili v šolski sklad in bodo 
prišli prav učencem za različ-
ne namene.

Viki Ivanuša

Foto: arhiv šole

Tudi mali mornarčki so se za prireditev zelo potrudili.

petek � 7. decembra 201220 Od tod in tam

Ptuj � Viktorinov večer z Milado Kalezić

»Pripravite pot Gospodu!«
Letošnji adventni Viktorinov večer bo gostil Milado Kalezić, dramsko igralko in lansko-
letno dobitnico Borštnikovega prstana.

Velika Nedelja � Tudi letos jesenska prireditev

Ptički brez gnezda
Učenci in učitelji Osnovne šole Velika Nedelja so minuli petek že tretje leto zapored 
pripravili jesensko prireditev, v kateri so združili petje, ples, dramsko igro ter glasbeno 
in gibalno ustvarjalnost. Prireditev je bila odlično obiskana, saj so v šolski telovadnici 
našteli preko 800 gledalcev.

V ptujski Zasebni glasbe-

ni šoli so tokrat prvič izvedli 

glasbeno pravljico po predlogi 

Janeza Bitenca z naslovom Ča-

robna metlica, pod idejno za-

snovo pa se je podpisala Klav-

dija Zorjan Škorjanec, ravnate-

ljica šole. V zboru je sodelovalo 

okrog 80 otrok, starih od 3 do 

7 let, ki so ves čas prepevali 

pesem o metlici. Na klavirju 

sta jih spremljala dva pianista, 

zanju pa je spremljavo napisala 

učiteljica klavirja Živa Horvat. 

V pravljici so se učenci pred-

stavili s petjem in igranjem na 

raznih inštrumentih, na odru 

pa je skupaj nastopilo okrog 90 

učiteljev in učencev. Za igro in 

vaje z igralci je bila zadolžena 

Monika Gojkošek, vezni tekst 

pa je prebiral Peter Gojkošek.

„To je za našo šolo velik pro-

jekt, katerega cilj je, da otroke, 

ki si pridejo ogledat pravljico, 

naučimo pesmico in jim pred-

stavimo glasbila. Za naše učen-

ce pa je to velik dogodek, saj 

spoznavajo glasbene vsebine 

na nekoliko drugačen, nekla-

sičen način, ob tem dobijo ne-
pozabno izkušnjo, ki si jo zapo-
mnijo za celo življenje. Seveda 
terja od nas zaposlenih pripra-
va takega projekta veliko dela, 
dogovarjanja, usklajevanja, 
predvsem pa timskega dela. To 
nas dela drugačne, ustvarjalne 
in prepoznavne. Uživamo, ko 
gledamo naše zadovoljne učen-
ce,“ pravi Zorjan Škrjančeva. 
Sodeč po obisku in odzivih 
staršev pa jim je tudi tokrat 
podvig več kot uspel, zadovolj-
ni so bili prav vsi – od nastopa-
jočih in učiteljev do gledalcev, 
ki so nastopajoče nagradili z 

gromozanskim aplavzom.
Dženana Kmetec

Ptuj � Glasbena pravljica 

Čarobna metlica
S pravljico Čarobna metlica, ki so jo v torek pripravili v Zasebni glasbeni šoli v samosta-
nu sv. Petra in Pavla, so učenci in učitelji ponovno navdušili prepolno dvorano staršev, 
bratcev, sestric, babic, dedkov in vseh ostalih, ki so prisluhnili malim glasbenikom.

Foto: DK

Sodelovalo je 80 otrok. 

Rodila se je leta 1954 v čr-
nogorski vasi Rova, a se je 
njena družina zaradi očetove 
službe hitro po njenem roj-
stvu ustalila v Mariboru, kjer 
je končala osnovno šolo ter 
se v tretjem letniku gimnazije 
ljubiteljsko srečala z odrsko 
igro v ljubiteljskem gledališču 
Slava Klavora. Na Akademijo 
za gledališče, radio, fi lm in te-
levizijo (AGRFT) je bila spre-
jeta leta 1971, profesionalno 
pot pa je začela v Slovenskem 
ljudskem gledališču (SLG) 
Celje v sezoni 1976/1977 in 
čez noč zablestela z vlogo Da-
rinke v Šeligovi Čarovnici iz 
Zgornje Davče ter za to vlogo 
že pri 24 letih prejela mnoge 
nagrade. V mariborski Drami 
je prvič nastopila kot gostja v 
Millerjevi drami Lov na čarov-
nice, v sezoni 2002/2003 pa je 
postala članica mariborskega 
igralskega ansambla. Milada je 
v svoji igralski karieri odigrala 
več kot 90 ženskih vlog, spre-
jela najprestižnejše gledališke 
nagrade, vendar pa zase pravi, 
da ji je sicer veliko pomenilo, 
da je lahko igralka, ko ji je to 
bilo zares pomembno, odkar 
pa je odkrila prave, resnične 
stvari, pravi, je vseeno, ali si 
cvetličarka, ali gospodinja ... 
Sebe doživlja v prvi vrsti kot 
gospodinjo, čisto brez sprene-
vedanja. Je gospodinja, kuha-

rica, čistilka, mama, oma.
V pogovoru bomo potovali 

po njeni poti spreobrnjenja in 
z besedami Janeza Krstnika, 
čigar navdušena posnemoval-
ka je, pogumno zakorakali v 
spokorni in pričakovanja polni 
adventni čas. Pogovoru, ki ga 

bo vodil Janez Oblonšek, bo-
ste lahko prisluhnili v nedeljo, 
9. decembra 2012, ob 17. uri 
v refektoriju minoritskega sa-
mostana. Za glasbeni utrinek 
bodo poskrbeli Sara in Metod 
Emeršič in Cecilija Oblonšek.

C. O.

Foto: Janez Oblonšek
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Petek, 7. december
16:00 Lenart, Trg osvoboditve in Center Slovenskih goric: božično-novoletni sejem 

(do 20:00)
16:00 Slovenska Bistrica: Praznično grajsko mesto, Akcija Več kot IX – Majolika 

(do 20:00); 17:00 Eko delavnica, izdelovanje tekočega pralnega praška, 
kulturni program

17:00 Hajdina, OŠ: dobrodelna prireditev za šolski sklad Skupaj zmoremo več
17:00 Lenart, Trg osvoboditve: predstava Medvedka na snegu in prihod Božička; 

Teater za vse, Jesenice
17:00 Oplotnica, graščina: odprtje praznične razstave punčk Leje Klemenčič in 

Nataše Verčič in razstave slik Branka Gajšta
17:00 Ptuj, športna dvorana Campus: prireditev ob 110-letnici šolske stavbe OŠ 

Mladika; v šolski telovadnici novoletni bazar in razstava Franca Goloba o 
zgodovini šole

17:00 Slovenska Bistrica, viteška dvorana gradu: satirični kabare Ogledala, 
srečanje prostovoljk in prostovoljcev RK

18:30 Lenart, Center Slov. goric: nastop vokalne skupine Fantje izpod Vurberga, 
pevk ljudskih pesmi DU Lenart in ljudskih pevcev KTD Selce

19:00 Hajdina, prostori občine: odprtje razstave slik Vere Glažar
19:30 Ptuj, Mestno gledališče: dobrodelna predstava, seksualno aktualna politič-

na komedija Trojček

Sobota, 8. december
9:00 Ormož, center Marof: sejem rabljene smučarske opreme, Miklavžev sejem 

z delavnico za otroke
10:00 Ptuj, Mestni kino: Kino vrtiček – fi lm za otroke Bleščeči lunin kamen in 

fi lmska ustvarjalnica
11:00 Pragersko, Dom kulture: lutkovna predstava DPD Svoboda Pragersko
11:00 Slovenska Bistrica, Dom svobode: Veseli december, igrana predstava za 

otroke Veliki lov na pošast
15:00 Kidričevo, Čarobni park: odprtje drsališča, Miklavžev sejem (do 18:00); 

pravljica Prodajamo za gumbe – skupina Žogice Vrtca Kidričevo; sejem 
rabljenih knjig in igrač, nakupovanje z gumbi

16:00 Lenart, Trg osvoboditve: božično-novoletni sejem (do 20:00); ob 17:00 
lutkovna predstava Zajčkon in volk, prihod Božička; lutkovna skupina OŠ 
Sladki Vrh

17:00 Lenart, cerkev sv. Lenarta: maša z oktetom Deseti brat; nato nastop komor-
nega zbora Lek iz Ljubljane

17:00 Zavrč, Kulturna dvorana: 3. Miklavžev koncert ljudskih pevcev Trta, obisk 
Miklavža

18:00 Kidričevo, Čarobni park: prihod Miklavža in obdaritev otrok
18:00 Podgorci, Kulturni dom: koncert ob 35-letnici FS KD Podgorci, gostje Aka-

demska FS France Marolt in učenci OŠ
18:00 Zg. Ložnica, večnamenski dom: predstava Damski krojač ŠKD Mekinje
18:30 Lenart, Trg osvoboditve: Vanja Fekonja, Lucija Dajčman – pesmi, ki razve-

drijo duha
19:00 Majšperk, KPC: predstava Neila Simona Hotel Plaza, dramska sekcija KUD 

Miklavž na Dravskem polju
19:30 Draženci, Kulturna dvorana: predstava Kripl, Šus teatra iz Dražencev
19:30 Ormož, Kulturni dom: stand up komedija Matjaža Javšnika
20:00 Ptuj, Dom KULTure, Muzikafe: koncert Rudi Bučar in Istrabend, Janez Dovč 

in Goran Krmac

Nedelja, 9. december
10:00 Ptuj, ptujski grad: muzejska delavnica Smrečice, novoletne dekoracije (do 

16:00)
10:30 Vitomarci, Turistična kmetija Pri kapeli: 14. občinski praznik Sv. Andraž, 

srečanje starejših občanov
15:00 Podlehnik, krajevna dvorana: predstava Domen KD Podlehnik
16:00 Hajdina, dvorana DU: premiera predstave Janko, Metka in Pavlika, mladih 

lutkarjev KPD S. Petroviča Hajdina
16:00 Markovci,večnamenska dvorana: 12. Miklavžev koncert Pihalne godbe 

Markovci in gostov – Zlati dečki in Simona Kokot
16:00 Sp. Polskava, telovadnica OŠ: dobrodelni koncert Dobro je delati dobro, 

za odpravljanje posledic poplav, Natalija Verboten in drugi
17:00 Ptuj, refektorij minoritskega samostana: Viktorinov adventni večer, Pripravi-

te pot gospodu, pogovor z igralko Milado Kalezić
18:00 Draženci, Kulturna dvorana: predstava Kripl, Šus teatra iz Dražencev
18:00 Kidričevo, restavracija Pan: Novoletni koncert MPZ Talum
19:00 Makole, Dom krajanov: koncert Mance Izmajlove

Ponedeljek, 10. december
9.30 Ptuj, Mestno gledališče: predstava za otroke Gregorjevo čudežno zdravilo, 

tudi ob 11:00, za šole in izven

Torek, 11. december
9:30 Ptuj, Mestno gledališče: predstava za otroke Rdeča kapica, tudi ob 11:00, 

za šole in izven
13:00 Ptuj, Mestni kiino: Z dojenčkom v kino, ogled fi lma Otročički, za mamice in 

atije z dojenčki
17:00 Ptuj, Narodni dom: posvet kulturnih društev, s predstavitvijo programa in 

novosti JSKD
18:30 Videm, telovadnica OŠ: dobrodelni koncert Muca prede nitke zlate ... 

(večer uspavank); nastopajo pevci OŠ Videm z gosti

Mestni kino Ptuj
Petek, 7., sobota, 8., in nedelja, 9. december: 16:00 Otroci z gore Naf; 18:00 

Tam nekje; 20:00 Namišljene ljubezni
Sobota, 8. december: 10:00 Kino vrtiček – Bleščeči lunin kamen in ogled fi lma Loti 

in skrivnost mesečevega kamna
Ponedeljek, 10. december: 18:00 Začetniki; 20:00 Gomora
Torek, 11. december: 13:00 Otročički – z dojenčkom v kino, vabljeni starši, da si 

fi lm ogledajo z dojenčkom; 18:00 Začetniki; 20:00 Gomora

Prireditvenik 

Sobota ob 21:00, nedelja ob 10:00: Borut Pahor 
je četrti predsednik Republike Slovenije; Odprtje 
Lidlove prodajalne na Ptuju; Odkritje spomenika 
generalu Rudolfu Maistru; Klub Lions pomaga 
poplavljencem Podravja; Pomoč obrtnikov prizadetim v poplavah; Šesti 
sejem višje-in visokošolskega izobraževanja; Razstava fotografi j Črtomir-
ja Goznika; Likovna dela invalidov Ptuja v galeriji Magistrat; Slovenska 
glasba v monografi ji dr. Darje Koter; Z obronka kajžarskih goric, knjiga 
avtorja Tončka Rizmana; Prižgane sveče v spomin na žrtve prometnih 
nesreč; Milan Munda stotič daroval kri; Tradicionalni slovenski zajtrk v 
Bolnišnici Ptuj; Dnevi slovenske hrane v Vrtcu Ptuj; Potepanje po vinoro-
dnih krajih z Urošem Bolčino; Z glasbo v sobotno noč.
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Ugasnil je
tvoj prijazen nasmeh,
iskrenost v očeh.
Naše rosno oko
ozrto v nebo.

ZAHVALA

Ob nepričakovani izgubi moža, očeta, dedka, pradedka in 
brata

Martina Lenarta
Z MESTNEGA VRHA 12
roj. 6. 11. 1937   † 24. 11. 2012

Hvala vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem, znancem in 
sodelavcem za spremstvo na njegovi zadnji poti, izrečena 
sožalja, darovano cvetje, sveče in svete maše, hvala pogreb-
nemu podjetju Javne službe.
Zahvala g. župniku Milanu in p. Simonu za opravljen obred 
in ge. Veri za besede slovesa.
Hvala vsem, ki se ga boste spominjali.

Žalujoči: žena in otroci z družinami

Bil si trden kakor skala,
bil pokončen kakor hrast,
a prišel je dan usode,
ki je zrušil skalo in zlomil hrast.

ZAHVALA
ob boleči in prerani izgubi dragega 
sina, partnerja, očeta in brata

Stanka Bana
roj. 14. 4. 1963

S POBREŽJA 137

Iskrena hvala vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in 
znancem, ki ste prišli od blizu in daleč, nam v teh težkih 
trenutkih stali ob strani ter izrazili pisno in ustno sožalje.
Hvala za darovano cvetje, sveče in sv. maše. Vsem iskrena 
hvala.

Žalujoči: mama, Danica, sin Aleš, hčerka Petra, brat 
Štefan ter sestre Tončka, Marica in Irena z družinami

Nisi se izgubil kot zven v tihoto,
nisi odšel v nič in pozabo ...
po tebi merim stvarem pomen
in tvojo pesem skušam peti za tabo.
  (T. Pavček)

SPOMIN
Minila so 4 leta, odkar smo se poslovili 
od dragega moža, očeta in dedka

Antona Korparja
MEZGOVCI 4 A
Tvoja pridnost in odločnost sta pustili za sabo mnoge 
sadove, ki so nam v ponos. Dal si nam spoznanje, da sta 
zdravje in sreča bisera dva  ..., da se je vredno boriti za 
življenje samo in za ljudi, ki jih ljubimo ...
Hvala vsem, ki se ga spominjate.

Tvoja družina

Spomin je kot pesem,
ki v srcih odzvanja,
spomin je kot cvet,
ki nenehno poganja,
spomin je svetloba, ki dušo obliva,
spomin je ljubezen, ki v srcih prebiva.

V SPOMIN
6. decembra je minilo pet let žalosti, 
odkar nas je zapustila naša draga mama

Elizabeta Vidovič
IZ TURNIŠKE ULICE 14, PTUJ

Hvala vsem, ki s svečko in lepo mislijo postojite ob njenem 
grobu.

Njeni najdražji

Srce je omagalo,
tvoj dih je zastal,
a nate spomin
bo večno ostal.

SPOMIN
8. decembra 2012 mineva leto žalosti, 
odkar nas je za vedno zapustila draga 
mama, babica in prababica

Pavlina Tacinger
IZ LEŠJA 30, MAJŠPERK

Hvala vsem, ki postojite ob njenem grobu, prinašate cvetje 
in sveče in jo ohranjate v lepem spominu.

Njeni najdražji

10 let že v grobu spiš,
a v mojem srcu še živiš.

SPOMIN
10. decembra mineva 10 let, odkar je 
moral oditi dragi sin

Branko Vnuk
Z ZAGREBŠKE CESTE 95, 
PTUJ
16. 3. 1960–10. 12. 2012
Hvala vsem, ki postojite ob njegovem grobu, prižigate 
sveče in prinašate rože v spomin – se vam zahvaljuje nje-
gova mama.

Žalujoča: tvoja mama

w w w. t e d n i k . s i

Po sklepu Okrožnega sodišča na Ptuju z dne 8. 10. 2012, opr. št.: St 
1771/2011, POSREDNIK, d. o. o., v stečaju, Podgorci, Osluševci 6, 
2273 Podgorci

OBJAVLJA

PRODAJO PREMOŽENJA STEČAJNEGA 
DOLŽNIKA NA 2. JAVNI DRAŽBI,

ki bo 12. 12. 2012 ob 13. uri na Okrožnem sodišču v Mariboru, 
Sodna ulica 14, Maribor, soba št. 13.

I. Predmet prodaje:
Poslovna stavba in dvorišče v izmeri 161 m2, parc. št. 278/4, k. o. 328 
– Osluševci (ID 1455902), ter zaloge trgovskega blaga, telefonska cen-
trala in alarmni sistem, vse skupaj po izklicni ceni 35.000,00 EUR
Celotna objava 2. javne dražbe je dostopna na spletnih straneh AJPESA.
Za ogled premoženja in morebitna dodatna pojasnila lahko pokličete 
predstavnika stečajnega dolžnika: Nejc Ravnjak, tel. št. 02/25 23 304, 
int. 107, e-mail: nejc.ravnjak@darfi s.si, vsak delovni dan med 8. in 14. 
uro.

Mali oglasi
STORITVE

PVC OKNA in VRATA, FASADE ter iz-
vedba predelnih sten, spuščenih stro-
pov in izdelava mansardnih stanovanj 
– ugodno. Sandi Cvetko, s. p., Lešni-
ca 52, Ormož, telefon 041 250 933.

IZVAJAMO adaptacije, inštalacije, vse 
vrste zaključnih gradbenih storitev v 
poslovnih in stanovanjskih objektih. 
Voh, d. o. o., Muretinci 65 a, 2272 
Gorišnica, telefon 041 457 037.

ZELO UGODNO prodamo premog 
in pelete, vključno z dostavo. Vladimir 
Pernek, s. p., Sedlašek 91, 2286 Pod-
lehnik, telefon 041 279 187.

NOVO NA PTUJU – v Dominu cen-
tru Frizerski studio M, moško striženje 
samo 5 €, žensko striženje, fen 15 €. 
Tel. 070 420 499.

KMETIJSTVO

KAM NA PTUJU na kvalitetno 
masažo, ko imate bolečine ali se 
želite znebiti stresa ?V Milumed, 
d. o. o. Langusova ulica 8. Tel. 
02 745 01 43, www.milumed.si.

FASADE – IZOLACIJSKE iz stiro-
pora – volne. V prednaročilu po-
pusti. Barvanje fasad, zaključni 
ometi, pomoč pri subvencijah, 
vsa notranja slikopleskarska 
dela. Jože Voglar, s. p., Zabovci 
98, telefon 041 226 204.

GOTOVINSKA POSOJILA NA 
POLOŽNICE, posojila za zapo-
slene in upokojence, izplačilo 
gotovine takoj, tudi za osebe 
z nižjimi dohodki. Info-kredit, 
d. o. o., Mlinska ulica 28, 2000 
Maribor, telefon 051 70 10 20 
ali 02 25 27 363.

UGODNO: vse iz inoxa, ogra-
je – deli, okovja za kabine, 
cevi, vijaki, dimniki, litoželezni 
kamini, gorilniki na pelete. Ra-
mainoks, d. o. o., Kopališka 3, 
Kidričevo, tel. 02 780 99 26, 
www.ramainox.si.

ŽAGA PTUJ odkupuje vse vrste 
hlodovine, tudi embalažno – to-
pol, jelšo, brezo, lipo ... Opravi 
pa tudi sečnjo in spravilo lesa. 
Nudi žagan les, letve, morale, 
obloge in drva za kurjavo. Tel. 
041 403 713.

Svetujemo in kvalitetno izva-
jamo pleskarska, fasaderska, 
suhomontažna dela, Knauf sis-
temi, talne obloge in inovativne 
rešitve. GSM: 051 205 373.

MENJAM dobro vino za prašiča ali 
pujske. Tel. 031 546 121.

PRODAM dvobrazdni plug znamke 
regent, 14 col. Tel. 031 276 033.

PRODAM ali menjam žrebičko hafl in-
ger z rodovnikom, staro 6 mesecev, 
za prašiče. Tel. 031 607 601.

PRODAM bio gnojilo, star predelan 
konjski gnoj, 60 kg vreča, cena s pre-
vozom 7 €, nad 5 vreč lepe nagrade. 
Tel. 720 81 08 ali 031 273 577.

PRODAM mufl ona za nadaljnjo rejo 
ali trofejo. Tel. 041 830 137.

KUPIM koruzo, pšenico ali ječmen. 
Tel. 031 326 682.

PRODAM brejo telico, 8 mesecev. Tel. 
041 937 557.

PRODAM dve črno-beli puri in pura-
na. Tel. 031 424 952.

PRODAM pujske, težke od 35 do 40 
kg. Cena 2 €/kg. Tel. 041 968 031.

PRODAM prašiča domače reje. Tel. 
031 210 586.

UGODNO prodam burske koze in 
kozličke, delno možna menjava za 
kvalitetno krmo in slamo v kockah. 
Tel. 041 783 224.

PRODAJAMO jabolka za ozimnico 
sorte jonagold, zlati delišes, idared, 
možna dostava. Sadjarstvo Ber, 
Kočice 38, Žetale. telefon 769 26 
91.

NEPREMIČNINE

SM nepremičnine, Milena Jančič s.p.
Trstenjakova ulica 7, 2250 Ptuj,

 M: 031 310 803

Stanovanja na Ptuju

Kraigherjeva, 1 sob., gr. l. 1981, I. 
nad., 44,88 m2 pov., opremljeno, z 
balkonom, pogled na zelenico, PC 
49.999 €.
Arbajterjeva, 1,5 sob., gr. l. 1982, 
III. nad., 44,80 m2 pov., povečano 
za balkon, obnovljeno, PC 55.000 
€.
Kraigherjeva, 3 sob., gr. l. 1979, 
IV. nad., 81,87 m2 pov., z zaprtim 
balkonom, PC 65.000 €.
V zvezi s prodajo Vaše nepremični-
ne nas lahko pokličete na 031 310 
803 in se dogovorite za termin.

Gostilna Čelan vsako soboto v 
decembru prireja ples, vabljene 
tudi zaključene družbe. Vabljeni 
tudi na novoletni ples z večerjo 
in ansamblom Obmejni trio. Re-
zervacije 02 788 56 00.

KUPIM traktor IMT, Zetor, Ursus ali 
podobno in vso kmetijsko mehaniza-
cijo. Telefon 041 923 197.

PRODAM bukova drva, razcepljena, 
dolžine 1 meter, 50, 33 in 25 cm, 
brezplačna dostava, ugodna cena. 
Telefon 051 667 170.

KUPIM traktor Zetor, Ursus, Ferguson 
ali podobno. Tel. 041 235 349.

PRODAM opaž, ladijski pod, bruna 
ter kamen škril zelene barve. Tel. 051 
890 761.

PRODAM odojke in teličko simental-
ko. Tel. 041 848 359.

DRVA, suha, razcepljena, za central-
no peč: bukev, hrast, prodam. Možna 
dostava. Tel. 041 226 204.

PRODAM suhe hrastove fosne, debe-
line 5 cm. Tel. 764 52 31.

PRODAM divje – poljske zajce za na-
daljnjo vzrejo. Tel. 031 615 871.

Tisti, ki nas zaznamujejo z ljubeznijo,
srčnostjo in pogumom, ne umrejo –

ostanejo za vedno z nami.

SPOMIN

Ribič

Hvala vsem za vsako lepo misel in podarjeno svečko.
Vajina najdražja

Marjan
11. 8. 1947   † 2. 5. 2006

Miran
22. 2. 1980   † 8. 12. 2007

PO UGODNI ceni oddam v najem 
poslovne prostore na Ptuju v izmeri 
50 m2 za mirno dejavnost. Telefon 
041 730 842.

DOM STANOVANJE

ENOSOBNO stanovanje na Ptuju 
oddamo v najem starejši ženski. Tel. 
779 52 51.

NA PTUJU oddamo v najem dvosob-
no stanovanje. Tel. 041 664 863.

DELO

IŠČEM kakršno koli delo, lahko 
pomoč družinam, samo resne po-
nudbe. Tel. 041 958 969.

OSEBNI AVTO

MIKROCAR MC 2, letnik 2008, pro-
dam. Tel. 031 873 598.

RAZNO

KUPIM starine: pohištvo, slike, bo-
gece, ure, steklo, lonce, razglednice 
in drobnarije. Plačam takoj. Telefon 
041 897 675.



Danes bo sprva pretežno jasno 
z nekaj megle po nižinah. Čez 
dan se bo od zahoda oblačnost 
povečala. Zvečer bo v zahodnih 
krajih že rahlo snežilo, le ob mor-
ju bo predvsem deževalo. Najniž-
je jutranje temperature bodo od 
-2 do -7, v alpskih dolinah in na 
planotah Notranjske do -14, naj-
višje dnevne od -3 do 1, na Pri-
morskem do 5 stopinj C.

Obeti
V noči na soboto se bo sneže-

nje okrepilo in razširilo nad vso 
Slovenijo, le po nižinah Primor-
ske bo deloma snežilo, deloma 
deževalo. V soboto bo oblačno s 
sneženjem, a bo čez dan slabelo 
in do večera od zahoda pone-
halo. Zapihal bo severovzhodni 
veter, na Primorskem zmerna do 
močna burja. V nedeljo kaže na 
večinoma sončno vreme z zim-
skimi temperaturami.

Predsednik VO Formin Ro-

bert Marin je povedal, da so 

Forminčani izjemno zaskrblje-

ni; pestijo jih številna vpraša-

nja, dvomi in skrbi, kako bo 

potekala sanacija in kaj se je 

dejansko zgodilo s HE Formin 

in v njej: „Naš občani se bojijo 

kakšne nove katastrofe, pred-

vsem zaradi poškodb HE, kar 

je po vsem, kar smo preživeli, 

normalno. Zato smo na seji 

VO postavili nekaj vprašanj 

oziroma zahtev, da se situacija 

razčisti. Tako zahtevamo, da 

naj Dravske elektrarne Mari-

bor (DEM) v doglednem času 

skličejo odprto javno razpravo 

na temo preteklih poplav. Gle-

de na dejstvo, da so se DEM 

zavile v molk, pričakujemo, 

da odgovorni pojasnijo, ali je 

HE Formin varna in kakšne 

so potencialne nevarnosti ob 

vnovičnem povišanju vodo-

staja. Sprašujemo se tudi, ali 

držijo navedbe očividcev, da 

so betonske konstrukcije in 

talni tlaki spodnjega dela elek-

trarne popokani?“

Člani VO Formin (poleg Ro-

berta Marina so to še Andrej 

Hunjet, Dušan Vukašinovič, 

Miro Klovar in Dušan Leben) 

se tudi strinjajo, naj odgovor-

ni v DEM pojasnijo, v kakšen 

času bo izdelan sanacijski na-

črt nastale škode ter predsta-

vijo njegovo vsebino in časov-

nico predvidenih sanacijskih 

in obnovitvenih del: „Zanima 

nas tudi, ali bodo DEM finanč-

no participirale pri odpravi 

škode na občinskih in priva-

tnih objektih. Naš predlog je, 

da v bodoče najbolj ogrože-

nim zagotovijo pokritje zava-

rovanja iz naslova kompletne 

zavarovalne poplavne klavzu-

le. Želimo pa tudi odgovor na 

vprašanje, v kolikšni meri je 

za nastalo katastrofalno ško-

do kriv človeški faktor ter še, 

ali HE Formin oziroma DEM 

sploh razpolaga z evakuacij-

skim načrtom in ukrepi v pri-

meru, da dovodni kanal popu-

sti oz. odvodni kanal popla-

vlja nizvodno ležeča naselja? 

Kakšen je protokol ukrepov? 

Nadalje želimo odgovore na 

vprašanja, kaj bo z odplavljeni-

mi zemljišči, gozdnimi površi-

nami; lastniki parcel so ostali 

brez obdelovalnih površin in 

lesne biomase! Odgovorni naj 

odškodninsko odgovarjajo!“

To pa še ni vse, saj člane VO 

Formin zanima tudi, ali bodo 

DEM v prihodnje strokovno 

in ustrezno poskrbele za vzdr-

ževanje (boljše) pretočnosti 

stare struge reke Drave, za re-

šitev vdora povratne vode do 

elektrarne, za sanacijo ptuj-

skega akumulacijskega jezera, 

za temeljitejše čiščenje jezera, 

za dodatne varnostne ukrepe 

za stabilnost jezu in še za do-

datno zapornico za dovodni 

kanal HE Formin. „Vprašanje 

pa je tudi, kdo bo občanom 

povrnil posredno škodo, kot 

so strah, izpostavljenost vlagi, 

razvrednotenje gradbenih par-

cel in drugih nepremičnin ter 

izgubljeni dohodek, ki so jo 

utrpeli in bo prisotna vedno,“ 

se sprašujejo v Forminu.

Zavzeli so se še za zvišanje 

brežine reke Penice pri mostu 

za Osluševce, za ureditev do-

datnega iztoka za potok Zvi-

renčina v odvodni kanal HE 

Formin ter za redno zagota-

vljanje pretočnosti vaških po-

tokov Lemberge in Zvirenči-

ne od izvira do izliva, za kar bi 

bilo nujno redno čiščenje in 

poglabljanje strug, predvsem 

odstranitev mulja in lesne bi-

omase, ki se zdaj nabira.

Ali bodo v DEM prisluhnili 

dvomom in željam oz. zah-

tevam občanov Formina in 

sklicali srečanje z njimi, na ka-

terem bi lahko odgovorili na 

številna vprašanja, strahove 

in dvome, ki pestijo krajane, 

živeče tik ob HE Formin, je 

vprašanje.

Tumpej: HE Formin 
ne predstavlja 
nobene nevarnosti!

Tehnični direktor DEM An-

drej Tumpej je sicer odgovo-

ril na nekaj vprašanj, ki smo 

mu jih zastavili, odgovarja 

pa tako: „Sanacijska dela na 

elektro-strojnih napravah HE 

Formin so v polnem teku. 

Pričakujemo, da bo prvi iz-

med agregatov sposoben za 

obratovanje konec januarja, 

naslednji pa konec marca leta 

2013. Na odvodnem kanalu 

HE Formin so sanacijska dela 

prav tako v teku, in sicer v tem 

trenutku interventna dela, ki 

jih je bilo treba izvesti z na-

menom sprostitve ujete vode 

v kanalu med posameznimi 

nanosi naplavin. V teku je iz-

delava projekta za sanacijska 

dela na odvodnem kanalu ter 

priprava na izbor izvajalca 

omenjenih del. Samo škodo 

na HE Formin ocenjujemo na 

dobrih 8 milijonov evrov. Na 

Dravskih elektrarnah Maribor 

imamo naša osnovna sredstva 

ustrezno zavarovana, tako da 

od zavarovalnice pričakujemo 

povračilo stroškov sanacije. S 

strani države ne pričakujemo 

nikakršnih finančnih sredstev, 

temveč le pomoč pri dogovo-

ru s sosednjo Hrvaško glede 

sanacije struge reke Drave, 

saj še zmeraj iztekajo velike 

količine vode iz reke Drave v 

odvodni kanal elektrarne, in 

sicer na zemljiščih, ki so v ka-

tastrski občini sosednje Hrva-

ške, saj je znano, da si je Drava 

del struge urezala na novo.“

Tumpej ob tem tudi miri 

Forminčane: „Elektrarna For-

min kot taka ne predstavlja 

nobene nevarnosti za občane 

Formina, stavba elektrarne 

Formin ni utrpela nobenih bi-

stvenih poškodb razen dviga 

estriha na nekaterih mestih, 

kjer potekajo cevi za odvo-

dnjavanje. Dovodni kanal ni 

utrpel nobene poškodbe in je 

varen, v odvodni kanal je sicer 

prodrla poplavna voda, ker 

pa je sam kanal daleč izpod 

nivoja sosednjih zemljišč, to 

ni predstavljalo nevarnost za 

okoliška naselja, celo več: pre-

ko njega je velik del poplavnih 

vod odtekel naprej v ormoško 

jezero in je na ta način pre-

prečil nadaljnje dvigovanje 

poplavnih vod.“ V nadaljeva-

nju pa Tumpej še pojasnjuje: 

„Pretočno sposobnost struge 

reke Drave od Markovcev do 

Ormoža zagotavlja Agencija 

Republike Slovenije, dela pa 

izvaja koncesionar VGP Ptuj. 

Takoj po sporočilu o napove-

danih visokih pretokih reke 

Drave smo že 5. novembra 

zjutraj aktivirali precejšnje 

število strokovnjakov, katerih 

naloga je bila spremljanje po-

plavnega vala tako po obsegu 

kot po višini. Vsi ti pridoblje-

ni podatki nam bodo v pri-

hodnosti osnova za nadaljnje 

ukrepe pri vzpostavitvi večje 

poplavne varnosti . Za rešitev 

zamuljevanja Ptujskega jezera 

že sedaj namenjamo precej-

šnja sredstva in jih bomo tudi 

v prihodnje še v večji meri.“
SM

Gorišnica � Z devete redne seje VO Formin

Forminčani so prestrašeni in zaskrbljeni 
Na zadnji seji vaškega odbora Formin so zbrani osrednji del razprave namenili novembrskim poplavam in stanju po njih, ki je v tem delu 
občine še posebej problematično, saj je podivjana Drava na tem območju urezala novo strugo in hkrati prebila nasip kanala nizvodno 
od HE Formin.

02 788 00 28www.facebook.com/pomaranca.siwww.pomaranca.si �

praznicna 
ponudba 

v pomaranci

 družinska praznovanja
 prijateljska druženja
 poslovna sre�anja
 zaklju�ki ob koncu leta...

Za zaklju�ene družbe ali skupine lahko pripravimo menu po vaši želji.

praznicna 
ponudba 

v pomaranci

Vlomi, tatvine
Med 25. in 28. novem-

brom je neznan storilec iz 
ograjenega nasada v Dra-
žencih odtujil večjo količino 
cipres. Premoženjska škoda 
znaša okoli 1600 evrov.

Med 29. in 30. novem-
brom je neznan storilec 
na Stari cesti v Spodnjih 
Hočah vlomil v prostore 
treh podjetij. Iz notranjosti 
je odtujil električno orodje, 
pisarniški material in druge 
predmete. Skupna premo-
ženjska škoda znaša okoli 
7500 evrov.

Črna kronika

Napoved vremena za Slovenijo

Foto: SM

Občani Formina so prestrašeni in zaskrbljeni, saj ne vedo, kakšne so dejanske poškodbe HE Formin, kako in kdaj jih bodo sanirali, 
želijo oz. zahtevajo pa tudi srečanje z odgovornimi v Dravskih elektrarnah Maribor.
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